
FRAMTIDENS  TRELLEBORG
- Översiktsplan för orter och landsbygd 2028

SAMRÅDSHANDLING

FRAMTIDENS  TRELLEBORG

- Översiktsplan för orter och landsbygd 2028

SAMRÅDSREDOGÖRELSE
15 FEBRUARI 2018



2 3

ÖVERSIKTSPLAN FÖR ORTER  
OCH LANDSBYGD

INNEHÅLLSFÖRTECKNING

SAMMANFATTANDE BESKRIVNING AV INKOMNA SYNPUNKTER ................8

BESKRIVNING AV DIALOGFASEN.....................................................................4
KOMMUNIKATIONSKANALER ................................................................................................................................................5

ÄNDRINGAR EFTER SAMRÅDET.....................................................................60

SAMMANSTÄLLNING AV SAMTLIGA INKOMNA YTTRANDEN MED 
TILLHÖRANDE KOMMENTARER OCH STÄLLNINGSTAGANDEN ..................13

LÄNSSTYRELSEN ....................................................................................................................................................................14
NATIONELLA MYNDIGHETER ..................................................................................................................................................22
REGIONALA AKTÖRER .............................................................................................................................................................23
KOMMUNER...............................................................................................................................................................................26
PRIVATPERSONER....................................................................................................................................................................30
ORGANISATIONER OCH FÖRENINGAR..................................................................................................................................44
FÖRETAG...................................................................................................................................................................................47
TRELLEBORGS KOMMUN.........................................................................................................................................................49

En viktig del av arbetet med att ta fram en översiktsplan handlar om att 
föra en dialog med medborgare, politiker, tjänstepersoner, organisationer, 
företag, andra myndigheter och föreningar det vill säga de som ska leva, 
verka och bo på den plats som den nya översiktsplanen planerar för.  

I inledande fasen i arbetet med att ta fram den nya översiktsplanen genom-
fördes intervjuer ute i orterna för att få ett första inspel om vad medborgar-
na tyckte var attraktivt i sina orter, varför man flyttade dit, hur man ville att 
orten skulle utvecklas i framtiden samt vilka boendeformer som önskades. 
Dessa synpunkter användes sedan som underlagsmaterial i arbetet med 
att ta fram samrådsförslaget samt vid den interna kommunikationsproces-
sen med förvaltningar och politiker. 

Under samrådet genomfördes mer djupgående dialoger i olika former, ute 
i orterna och i centrala Trelleborg. En bred dialog genomföres i syfte att 
lyssna till flera olika målgrupper. De olika dialogmetoderna kompletterar 
varandra och möjliggöra för såväl spontana kommentarer som mer djupgå-
ende frågeställningar kring samrådsförslaget. 

I denna handling ges först en sammanfattning av dialogfasen och inkomna 
synpunkter under samrådet. I slutet av handlingen finns samtliga inkomna 
skriftliga synpunkter redovisade. Det finns även en sammanställning av de 
ändringar som gjorts i översiktsplanen efter samrådet.
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BESKRIVNING AV DIALOGFASEN

Dialog under samrådet
Samrådet för ny översiktsplan för orter och landsbygd 
pågick mellan den 3 juli - 26 september 2017, med en mer 
aktiv dialogperiod under augusti till september. 

Samrådsförslaget ställdes ut på biblioteken i Trelleborg 
och Anderslöv samt i rådhusets foajé samt i digital form på 
kommunens hemsida.

Under den aktiva delen av samrådet hölls tre kvällsmöten 
i orterna; Smygehamn, Skegrie och Anderslöv. Detta kom-
binerades med gruppintervjuer i orterna, där syftet var en 
mer djupgående dialog om de planförslag som presentera-
des för respektive ort i samrådsförslaget. Till gruppintervju-
erna rekryterades personer med en spridning i åldrar och 
kön. Totalt medverkande 47 personer i gruppintervjuerna.

Extern kommunikation- så nådde kommunen ut till 
medborgarna
Inför samrådets start publicerades information på Trelle-

borgs kommuns hemsida samt facebookgrupp. Kungörel-
se samt information annonserades i Trelleborgs Allehanda, 
Skånskan och Sydsvenskan. Via kortlänken  
trelleborg.se/op2028 har information om processen, tider 
för möten och gruppintervjuer kommunicerats.

Information ute i orterna
I syfte att informera medborgare i de utpekade livskraftiga 
orterna på landsbygden placerades informationsmaterial 
på lokala anslagstavlor, bland annat i matbutiker, skolor, 
förskolor, pizzerior och gästgiveri. 

Extra fokus på barn och unga
Barn och ungas delaktighet är viktig, det är den generation 
som ska leva och bo på de platser kommunen planerar för. 
För att samla in synpunkter och idéer från denna målgrupp 
besöktes fritidsgårdar i Anderslöv och Smygehamn. Där 
fick 10 - 19-åringar lämna synpunkter på de utvecklingsför-
slag som fanns i samrådshandlingen. Cirka 20 ungdomar 
deltog i gruppintervjuerna på fritidsgårdarna.

KOMMUNIKATIONSKANALER

Kuben- ett visuellt verktyg
Under samrådsperioden var en kub med utställningsma-
terial om översiktsplanen ute på turné. Tillsammans med 
tjänstepersoner och politiker besökte kuben fem olika 
sommararrangemang, i syfte att lyssna till medborgarnas 
åsikter och utvecklingstankar om planförslagen i samråds-
handlingen. På kuben fanns samtliga livskraftiga orters 
planförslag illustrerade i text och kartmaterial. 

Kuben var på plats på Fiskets dag i Beddingtestrand, Sve-
riges sydligaste loppis i Smygehamn, Anderslövs marknad, 
Palmfestivalen och Hamnens dag. Sammantaget besökte 
cirka 700 personer kuben och diskuterade samrådsförsla-
get. Intresset för kommunens planarbete var stort.

Intern kommunikation- så sprider vi information mel-
lan förvaltningar
En viktig del för att skapa en översiktplan som samtliga 
förvaltningar står bakom, är den interna kommunikationen. 
Projektgruppen har löpande under arbetsprocessen träffat 
representanter från samtliga förvaltningar och bjudit in till 
enskilda möten. 

Dialog över kommungränserna
I syfte att skapa goda relationer och förutsättningar för ett 
gott samarbete kring kommunöverskridande frågor, träffa-
de Trellebors kommun under samrådet representanter från 
Vellinge-, Svedala- och Skurups kommun. 

Övrig kommunikation
Under samrådsperioden publicerades två artiklar gällande 
den nya översiktsplanen för orter och landsbygd 2028, 
främst lyftes nyheten om det nya området Sydöstra Grevie 
som i samrådsförslaget ligger i direkt närhet till Östra Gre-
vie i Vellinge kommun. 

Utvärdering av kommunikationsinsaterna
Sammanlagt mottog kommunen 59 skriftliga yttranden, 
dessa redovisas sin helhet i slutet av denna handling. 

Övergripande kommunikation intern och extern, upplevs 
ha fungerat väl. Det kvalitativa underlaget som har inkom-
mit har varit bra och kombinationen av spontanintervjuer 
och gruppdiskussioner med samtalsledare, gav ett brett 
kvalitativt underlag som representerade alla målgrupper. 
Detta var ett lyckat koncept och många konkreta synpunk-
ter inkom.

Bäst kommunikationseffekt i digitala kanaler gav att 
kontakta lokala ambassadörer i de olika orterna, som i sin 
tur informerade grannar och publicerade inlägg i lokala 
grupper på Facebook. Även telefonsamtal till tidigare in-
tervjuade personer i orterna (intervjuade i mars 2017) gav 
effekt. Kontakt med förskola och skola var också en lyckad 
kommunikativ väg för att nå spridning bland målgrupperna. 
Utmaningen i kommunikationen var att nå alla målgrupper. 
Synpunkter inkom om att informationsblad i brevlådorna 
är önskvärt, något projektgruppen kommer att ta fram till 
utställningsskedet. 
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INKOMNA SYNPUNKTER FRÅN SPONTANINTERVJUER MED KUBEN

”Önskvärt med fler lekplatser, gärna temalekplats.” 
/ Kvinna, 33 år, Beddingestrand

”Väl genomarbetad samrådshandling med illustra-
tiva kartor och bilder, positivt att landsbygden och 

orterna lyfts på ett konkret sätt.” 
/ Trelleborg, Kvinna, 62 år

”Bra att Västra Tommarp utpekas som livskraftig ort, 
där bor man nära Trelleborgs centralort, 

men ändå på landet.”
/ Trelleborg, Kvinna, 39 år

”Spännande att utveckla det nya utpekade området 
Sydöstra Grevie, bra med pendlingsnära 

läge med tåg från Östra Grevie.” 
/ Trelleborg, Man 47 år

”Barn och unga är viktiga när man utvecklar Skegrie, 
fler mötesplatser och möjligheter till spontanidrott.” 

/ Skegrie, Man, 45 år

”Bra med fler mötesplatser i orterna, 
det är viktigt för den sociala hälsan.”

/ Trelleborg, Kvinna 27 år

”Viktigt med trygga gångstråk för de äldre och cykelvägar 
mellan orterna så att unga känner sig 

trygga och får rörelsefrihet.” 
/ Anderslöv, Man, 38 år

”Hur ser hamnens utveckling ut? 
En del av ortens profilering.” 
/ Smygehamn, Man, 42 år

”Vad är planen för Pärlan och Granhyddan? Viktigt för 
identiteten i orten och för turismen.”

 / Beddingestrand, Kvinna, 55 år

”Tydlig och visuellt tilltalande information 
på Kuben, alla kan se och läsa.” 

/ Man, 75 år Smygehamn
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INKOMNA SYNPUNKTER FRÅN GRUPPINTERVJUER
OCH KVÄLLSMÖTEN

”Smidig förbindelse till rekreationsområden, tex 
ridväg kombinerat med gångväg.” 

/ Anderslöv, Kvinna 55 år

”Utveckla skolan, en del av attraktiviteten i orten och 
ett tydligt inflyttningsargument för nya invånare.”

/ Anderslöv, Man 57 år

”Viktigt att behålla livet-på-landet känslan även då 
man bygger nya hus, viktigt med grönområden.” 

Skegrie/ Kvinna 46 år

”Trygga överfarter för barn/unga, tex till skolområdet. 
Även busshållplats vid E6:an, gångbanor och 

övergångsställen önskas.” 
/ Skegrie, Man 58 år

”Gärna blandade boendeformer för att få en 
spridning på invånarna i orten.” 

/ Smygehamn, Kvinna 35 år

”Kalkrundan är ett viktigt rekreationsområde,  
 utveckla gärna den, kanske med ett utegym.”

 /Smygehamn, Man 70 år

”Något mer konkret behöver göras för att motverka 
stranderosion, stranden är viktig för 

Beddingestrands karaktär.” 
/ Kvinna, 66 år

”Kommunikationer som möjliggör ett aktivt liv på 
kvällar/helger, viktigt för oss unga!” 

/ Klagstorp, Kvinna 23 år

”Önskade boendeformer: Enplanhus med liten trädgård. 
Hyreslägenheter som passar personer 

med olika betalningsförmåga.”
/ Klagstorp, Man 55 år

”Tydligare koppling till Skurup, 
både med kommunikationer och goda vägar.”

/ Beddingestrand, Man 49 år

”Vi vill kunna röra oss fritt och cykla tryggt. Många  
umgås på torget, det är som en fritidsgård. Kan man 
göra den mötesplatsen bättre? /Anderslöv, Kille 12 år
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SAMMANFATTANDE BESKRIVNING AV SKRIFTLIGA YTTRANDEN

Infrastruktur
• Trafikverket bedömer att Trelleborgsbanan på sikt
behöver byggas ut med dubbelspår på hela eller delar
av banan. En ny station på banan förutsätter en sådan
kapacitetsutbyggnad.
• Region Skåne anser att en dubbelspårsutbyggnad av
Trelleborgsbanan kan vara en framtida befogad åtgärd.
• Svedala kommun motsätter sig ökat flöde av tung
genomfartstrafik genom Svedala tätort. Konsekvenser av
ökat trafikflöde med tunga transporter genom Svedala
tätort på väg 108 (statlig väg) behöver utredas och analy-
seras av Trafikverket.

Kollektivtrafik
• Region Skåne vill se ett ökat mål gällande hållbara re-
sor. Region Skåne håller med om att det vore intressant
med en framtida ny kollektivtrafikkoppling mot Skurup.
Det bedöms dock som väldigt osäkert när i tiden detta
kan ske, samt att Trelleborg har en sämre trafikekonomi
än vad som vore önskvärt.
• Svedala är positiva till förslagen gällande kollektivtrafik.
• Vellinge är positiva till förslagen men vill trycka på buss
146 och att den linjen skulle kunna förbättras i
framtiden.

Cykelutveckling
• Vellinge kommun är positiva till cykelutveckling i
angränsade områden till Vellinge kommun samt vill att
cykelvägen mellan Trelleborg och Höllviken längs väg 9
tidigareläggas.

Handel
• Svedala ställer sig negativ till planeringen av ny livs-
medelshandel vid Klörupskorset.

Anderslöv
Skiftliga yttranden 
Sammanfattning av skiftliga synpunkter
• Privatpersoner: Viktigt att utveckla cykelvägar, utveckla

kultur, till exempel ett konsertshus. Några vill inte att det
ska byggas in närheten av deras bostäder, några vill att
skolan byggs ut, en personer vill inte att att hus högre
än 3 våningar byggs.

• Trafikverket: Positiva till att Trelleborg tar över huvud-
mannaskapet.

• Tekniska nämnden, Trelleborgs kommun: Vill inte ta
över huvudmannaskapet för landsvägen genom orten.

• Bildningsnämnden, Trelleborgs kommun: Yta för
skol/förskola behöver avsättas i orten.

Fokusgrupp, kvällsmöte, spontanintervjuer
Sammanfattning av muntliga synpunkter
• Smidig förbindelse till rekreationsområden behövs, till

exempel ridväg kombinerat med gångväg.
• Utveckling av skolan behövs, skolan är en stor del av

attraktiviteten i orten. Rätt kompetens av lärare är ett
starkt inflyttningsargument.

• Utegym anpassat för alla åldrar önskas. (gärna trä/
barkmaterial för att harmonisera med landsbygden) och
odlingsområden där man kan odla tillsammans.

• Torget borde utvecklas för att passa ungdomar, det är
en mötesplats för unga.

• Tryggare gångstråk önskas, till exempel från Ica till
vårdcentralen.

Skegrie
Skriftliga yttranden
Sammanfattning av skiftliga synpunkter
• Privatpersoner: Fastighetsägaren vid avfarten till

motorvägen vill inte utveckla sin fastighet med bostäder
eller handel.

• Tekniska nämnden, Trelleborgs kommun; vill att
området söder om den nyligen antagna detaljplanen
ska utpekas som utbyggnadsområde, att idrottsområdet
ska flyttas till bäcken och istället ska det möjliggöras
bostäder där, förtätning av grönytor inom orten, positivt
med handelsområdet vid E6, utveckla grönytorna med
högre kvalitet.

• Samhällsbyggnadsnämnden, Trelleborgs kommun;
ser en fara med att skapa två olika centrumområden i
orten. Norra utbyggnadsområdet ligger i närheten av ett
större lantbruk som kan medföra störningar.

• Bildningsnämnden, Trelleborgs kommun: Yta för
skol/förskola behöver avsättas.

Fokusgrupp, kvällsmöte, spontanintervjuer
• Viktigt att behålla livet på landet-känslan även då man

bygger nya hus.
• Viktigt med rekreations- och grönområden. Bra med

förslag med ett tydligt rekreationsstråk längs med
Albäcksån.

• Orten får gärna blir ”rundare” och inte mer avlång när
man planerar för ny bebyggelse.

• Positivt med ny idrottsplats, bra placering nära skola.
• Mötesplatser är viktigt. Ser gärna en multiarena.
• Trygga överfarter för barn/unga, till exempel vid skol-

området behövs. Även vid busshållplatsen vid E6:an
saknas gångbanor och övergångsställen.

SAMMANFATTANDE SYNPUNKTER SAMMANFATTANDE SYNPUNKTER LIVSKRAFTIGA ORTER

I detta kapitel ges en sammanfattning av alla inkomna synpunkter, både skriftliga och muntliga, förutom Länsstyrelsens 
yttrande som kan läsas i sin helhet på sida 14. Synpunkterna är indelade efter de tre målbilderna samverkande omland, 
livskraftiga orter och stadsnära landsbygd. Läs samrådshandlingen för mer information om respektive målbild.

SAMVERKANDE OMLAND



10 11

Smygehamn
Skriftliga yttranden
Sammanfattning av skiftliga synpunkter
• Privatpersoner: Några vill att text och kartor gällande 

hamnen och kulturmiljön utvecklas, en person vill att 
text om stadsparken läggs till, någon påpekar att hyres-
bostäder behövs. I ett yttrande undras varför befintliga 
detaljplaner inte byggs ut. Över yttranden nämner att 
badstrand vid Smygehus önskas, att det är viktigt med 
tillgänglig strandpromenad samt trafiksäkerhetsåtgärder 
behövs.

• Samhällsbyggnadsnämnden, Trelleborgs kommun: 
Är negativa till utbyggnadsområde där lågpunkter finns 
eftersom det kan medföra problem med vatten, Smyge-
huk borde redovisas som ett utvecklingsområde.

• Trafikverket: Är positiva till trafiksäkerhetshöjande 
åtgärder i orten.

Fokusgrupp, kvällsmöte, spontanmöte
Sammanfattning av muntliga synpunkter
• Kalkrundan är ett viktigt rekrationsområde/stig, utveckla 

gärna den, kanske med utegym.
• Viktigt med blandade boendeformer för att få en bland-

ning av invånare.
• Lägenheter med odlingsmöjligheter önskas.
• Bygg gärna 1-1,5 våningshus och flerfamiljshus.
• Trafiksituationen, särskilt på sommaren, är ohållbar, 

speciellt vid passagen till Smygehuk. En fara för barn 
och unga och en rondell efterfrågas.

• Kulturutbudet är viktigt, fortsätt utveckla Sveriges sydli-
gaste udde med fler mervärden.

Beddingestrand
Skiftliga yttranden 
Sammanfattning av skiftliga synpunkter
• Privatpersoner: Flera personer yttrar att de inte vill att  

stugbyn utvecklas med bostäder. En person yttrar sig 
om att fler bostäder behövs för att servicen ska bibehål-
las. Några önskar ny lekplats, att cykel- och gångvägar 
rustas upp, att bättre cykelparkering vid busshållplatser-
na samt att bättre belysning behövs.

• Samhällsbyggnadsnämnden, Trelleborgs kommun: 
Är negativa till bostäder vid stugbyn på grund av högt 
grundvatten.

• Tekniska nämnden, Trelleborgs kommun: Är nega-
tiva till tema-lekplats i orten, 20 bostäder är lågt räknat 
med tanke på utvecklingsområdenas storlek, området 
vid gamla busshållplatsen i Skateholm bör läggas till för 
utveckling av bostäder.

• Trafikverket: Positiva till trafiksäkerhetshöjande åtgär-
der.

Fokusgrupp, kvällsmöte, spontanmöte
Sammanfattning av muntliga synpunkter
• Önskade boendeformer: blandade former, hyres- och 

bostadsrätter.
• Det estetiska uttrycket på ny bebyggelse är viktigt.
• Åldersstrukturen i orten gör att det önskas äldreboen-

den.
• Tydligare koppling till Skurup, både kollektiva kommuni-

kationer och goda vägar önskas.
• Belysning ger trygghet, unga i orten efterfrågar miljöan-

passad belysning.
• Något mer konkret behöver göras för att motverka 

stranderosion, stranden är viktig för Beddinges karaktär 
och profilering.

• Vårdcentral efterfrågas, speciellt för de äldre som har 
svårt att transportera sig.

• Bevara karaktären med naturtomter söder om vägen, 
nybyggnation ska ske norr om vägen.

Alstad
Skiftliga yttranden
Sammanfattning av skiftliga synpunkter
• Samhällsbyggnadsnämnden, Trelleborgs kommun: 

Ytorna utpekade för bostäder är väldgit stora, bebyg-
gelseområde på verksamhetsområde norr om Alstad 
föreslås för att bygga ihop byn istället för att bygga på 
jordbrukasmark.

• Tekniska nämnden, Trelleborgs kommun: Vill inta ta 
över huvudmannaskap för landsvägen genom orten.

• Trafikverket: Positiva till att kommunen tar över huvud-
mannaskapet.

• Bildningsnämnden, Trelleborgs kommun: Fler bostä-
der behövs för att öka underlag till skola och service.

Klagstorp
Skriftliga yttranden
Sammanfattning av skiftliga synpunkter
• Privatpersoner: Anordna en hundrastgård i orten.
• Samhällsbyggnadsnämnden, Trelleborgs kommun: 

Störningsriskern finns från omkringliggande verksamhe-
ter, stort område utpekat för nybyggnad.

Fokusgrupp, kvällsmöte, spontanmöte
Sammanfattning av muntliga synpunkter
• Underhåll av grönområden och mötesplatser är viktigt.
• Önskade boendeformer: enplanhus med liten trädgård. 

Hyreslägenheter som passar personer med olika betal-

ningsförmåga.
• Trafikmiljön vid skolan är ej hållbar.
• Kommunikationer som möjliggör ett aktivt liv på kvällar/

helger önskas.
• Integration av nya invånare är viktigt, fritidsgården var 

en sådan plattform, den behövs men finns ej idag.  Spe-
ciellt ungdomar efterfrågar detta.

Simremarken
Skriftliga yttranden
Sammanfattning av skiftliga synpunkter
• Privatpersoner: Trafiksäkerhetsåtgärder önskas, bus-

skur vid busshållplatserna efterfrågas, namnet Simre-
marken upplevs som förvirrande.

• Trafikverket: Positiva till trafiksäkerhetshöjande åtgär-
der.

• Föreningar: Önskar att del av deras fastighet läggs till 
som utvecklingsområde.

Västra Tommarp
Skriftliga yttranden
Sammanfattning av skiftliga synpunkter
• Privatpersoner: Trafiksäkerhetshöjande åtgärder 

önskas, buller från skjutbanan upplevs som störande, 
privatperson vill bygga bostäder på sin fastighet i västra 
delarna av orten.

Sydöstra Grevie
Skriftliga yttranden
Sammanfattning av skiftliga synpunkter
• Privatpersoner: Befintliga verksamheter/bostäder 

behöver ett buffertavstånd till ny bebyggelse, plats för 
rekreation och möten viktigt, tekniska aspekter så som 
avlopp behöver lösas på ett ekonomiskt bra sätt.

• Samhällsbyggnadsnämnden, Trelleborgs kommun: 
Ytterligare bostäder bör studeras, namnet bör ändras till 
något annat.

• Tekniska nämnden, Trelleborgs kommun: Ytterligare 
bostäder bör studeras.

• Vellinge kommun: Tidplaner för utbyggnad behövs 
synkas, mellankommunala frågeställningar viktigt att 
lösa i god tid, ortens karaktär bör bevaras.

Stadsnära landsbygd
Skiftliga yttranden 
Sammanfattning av skiftliga synpunkter
• Privatpersoner: Tycker att ställningstagandet med en 

tyngdpunkt av nya bostäder på den västra landsbygden 
är negativt.

• Samhällsbyggnadsnämnden, Trelleborgs kommun: 
Förtydligande av vad som menas med byar behövs, 
önskar tydligare beskrivning av hur ny beyggelse kan 
stärka landskapskaraktärerna, tydligt strategi för utveck-
ling utanför livskraftiga orterna saknas, områdesbestäm-
melser för alla byar behövs.

• Föreningar: Tycker att ställningstagandet med en 
tyngdpunkt av nya bostäder på den västra landsbygden 
är negativt.

Övriga synpunkter
Skiftliga yttranden 
Sammanfattning av skiftliga synpunkter
• Samhällsbyggnadsnämnden, Trelleborgs kommun: 

Viktigt att reservera tillräckligt med plats för skolor, 
ställninstagande om förnyelsebar energi, till exempel om 
solceller saknas, önskar en redovisning av friluftslivet.

• Tekniska nämnden, Trelleborgs kommun: Strategi för 
fastigheter som ligger under +3m över havet behövs.

• Region Skåne: Förutsättningarna för näringslivet på 
landsbygden kan utvecklas.

• Föreningar: Tycker näringslivsperspektivet på lands-
bygden behöver utvecklas, skrivelser och ställnings-
tagande gällande ökning av förnyelsebar energi bör 
läggas till.

SAMMANFATTANDE SYNPUNKTER 
STADSNÄRA LANDSBYGD
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SAMMANSTÄLLNING AV SAMTLIGA INKOMNA YTTRANDEN MED 
TILLHÖRANDE KOMMENTARER OCH STÄLLNINGSTAGANDEN
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LÄNSSTYRELSENS SAMRÅDSYTTRANDE

Enligt 3 kap. 10 § Plan- och bygglagen (PBL) ska länssty-
relsen under samrådet särskilt;

1. ta till vara och samordna statens intressen,
2. tillhandahålla underlag för kommunens bedömningar 
och ge råd i fråga om sådana allmänna intressen enligt 2 
kap. PBL som hänsyn bör tas till vid beslut om
användningen av mark- och vattenområden,
3. verka för att riksintressen enligt 3 och 4 kap. miljöbalken 
(MB) tillgodoses, att miljökvalitetsnormer enligt 5 kap. MB 
följs och att redovisningen av områden för
landsbygdsutveckling i strandnära lägen är förenlig med 7 
kap. 18 e § första stycket MB,
4. verka för att sådana frågor om användningen av mark- 
och vattenområden som angår två eller flera kommuner 
samordnas på ett lämpligt sätt, och
5. verka för att bebyggelse och byggnadsverk inte blir 
olämpliga med hänsyn till människors hälsa eller säkerhet 
eller till risken för olyckor, översvämning eller erosion.

Nedan följer en summering av det som översiktsplanen 
ska uppfylla enligt gällande lagstiftning;
Översiktsplanen ska ange inriktningen för den långsik-
tiga utvecklingen av den fysiska miljön. Planen ska ge 
vägledning för beslut om hur mark- och vattenområden 
ska användas och hur den byggda miljön ska användas, 
utvecklas och bevaras.

Kommunen ska i planen redovisa sin bedömning av hur 
skyldigheten att enligt 2 kap. PBL ta hänsyn till allmänna 
intressen vid beslut om användningen av mark- och
vattenområden kommer att tillgodoses. I redovisningen 
ska riksintressen enligt 3 och 4 kap. MB anges särskilt.
Översiktsplanen ska redovisa grunddragen i fråga om 
den avsedda användningen av mark- och vattenområden, 
kommunens syn på hur den byggda miljön ska användas,
utvecklas och bevaras, och hur kommunen avser att 
tillgodose de redovisade riksintressena och följa gällande 
miljökvalitetsnormer. Vidare ska det i planen redovisas hur 
kommunen i den fysiska planeringen avser att ta hänsyn 
till och samordna översiktsplanen med relevanta nationella 
och regionala mål, planer och program av betydelse för en 
hållbar utveckling inom kommunen och hur kommunen
avser att tillgodose det långsiktiga behovet av bostäder.
Översiktsplanen ska utformas så att innebörden och 
konsekvenserna av den tydligt framgår. Kommunen ska 
redovisa länsstyrelsens granskningsyttrande tillsammans
med översiktsplanen. Om länsstyrelsen inte har godtagit 
planen i en viss del, ska det anmärkas i planen.

Översiktsplanen ska ge vägledning för kommunens avväg-
ning av allmänna och enskilda intressen enligt 2 kap. PBL 
och hushållningsbestämmelser enligt miljöbalkens 3 och 4 
kap. samt miljökvalitetsnormerna enligt 5 kap. MB.

Länsstyrelsens synpunkter i 
sammanfattning

Länsstyrelsen är mycket positiv till att Trelleborgs kommun 
genom ett aktivt översiktsplanearbete nu upprättar över-
siktsplan för orter och landsbygd. Trelleborgs kommun pre-
senterar i samrådshandlingen tre målbilder: Samverkande 
omland, Livskraftiga byar, samt Stadsnära landsbygd. En 
aktiv översiktsplanering ger kommunen förutsättningarna 
för att kunna stärka sin roll i en expansiv region, och att ge
förutsättningar för ett gott samarbetsklimat regionalt. Trel-
leborg ingår i Öresundsregionen, men utgör även en del 
av Söderslätt, och Sveriges viktiga kornbod. Trelleborgs 
kommun avser att värna om jordbruksmarken, inte minst 
för att uppfylla klimatmålen som vi som land och region 
förbundit oss till. Länsstyrelsen anser att ÖP 2028 är lätt 
att ta till sig då den har en tydlig struktur och kartor.
Presenterad översiktsplan (ÖP 2028) omfattar hela 
kommunen utöver det geografiska område som avser 
FÖP 2025. Länsstyrelsen har för FÖP 2025 den 20 mars 
2014 avgett granskningsyttrande där myndigheten på flera 
punkter inte är överens med kommunen. Detta bör dock 
inte vara något hinder för att landsbygdsområdets utveck-
ling med en stärkt identitet och huvudsaklig
bostadsutbyggnad för huvudorten Trelleborg som bas. 
Länsstyrelsen har i samband med det tidiga samrådet om 
avgränsning av miljökonsekvensbeskrivningen för ÖP
2028 påtalat att det kan finns skäl att väga in en utveckling 
av staden som inte följer visionen och målen i FÖP 2025 
med tanke på att stat och kommun i delar inte är överens 
om förutsättningarna för vad som är genomförbart inom 
planperioden för FÖP 2025. Det skulle t.ex. få betydelse 
för i vilken omfattning Trelleborgs stad kan växa i relation 
till sitt omland. Länsstyrelsen väljer här att endast lämna 
synpunkter på inkommen samrådshandling för ÖP 2028 
med dess avvägningar och ställningstaganden för lands-
bygden och orterna utanför Trelleborgs stad.
Av handlingarna framgår att i det fortsatta arbetet kommer 
fler underlag tas fram såsom bostadsförsörjningsprogram, 
planeringsunderlag för havet, dagvattenutredning, trafik-
strategi och grönplan. Länsstyrelsen finner att dessa
underlag är angelägna som underlag för att översiktspla-
nen ska vara ett användbart dokument eftersom de anger 
förutsättningar för ställningstaganden. Länsstyrelsen
ser fram emot att ta del av ett bearbetat förslag där ana-
lyser och slutsatser av ovan nämnda underlag kan vägas 
samman med ÖP 2028.

Länsstyrelsen konstaterar att föreslagen utbyggnad av bo-
städer presenteras utefter ett politiskt mål för kommunens 
tillväxt. Antal tänkta bostäder presenteras och adderas till 
befintlig planberedskap. Länsstyrelsen anser att den kom-
mande bostadsmarknadsanalysen är ett viktigt underlag 
för att motivera föreslagna markanspråk i ÖP 2028 och 

tydligare koppla den till det bostadsbehov som kommunen 
har ansvar att skapa förutsättningar för.
När det gäller klimat- och erosionsutredningen, så är en 
sådan nödvändig för att översiktsplanen ska kunna ge 
användbara ställningstaganden inte minst för den kustnära 
bebyggelsen och dess orter. Länsstyrelsen ser även att 
det är angeläget att ställningstaganden samt riktlinjer tas 
fram för markanvändningen inom båtnadsområden och 
lågpunkter.

Länsstyrelsen ser utmaningar i det utpekade målet med ett 
ökat befolkningsantal och samtidigt få en hållbar utveck-
ling vad gäller brukningsvärd jordbruksmark, infrastruktur, 
riksintressena samt för att hantera klimat- och vattenfrågor. 
Det är därför angeläget att ÖP 2028 har en konsekvens-
beskrivning som fångar upp de förändringar som föreslås 
och tar med relevanta alternativ till utveckling. Detta för att 
uppnå syftet med en miljöbedömning som integrerar mil-
jöaspekter i planen och identifiera den betydande miljöpå-
verkan som planens genomförande kan antas medföra. I 
alla tre presenterade alternativ ingår t.ex. förslaget med en 
stor utbyggnad i Skegrie och Tommarp, vilket i sig är något 
som bör konsekvensbeskrivas mot relevanta alternativ. För 
att det ska gå att förstå vilka avvägningar, åtgärder och 
ställningstaganden som har haft betydelse för förslaget är
det viktigt att det framgår vilka val som är gjorda, vad som 
är bortvalt och vilka åtgärder som krävs för att minska 
negativ påverkan. Länsstyrelsen anser att ÖP 2028 inför 
granskningen framförallt behöver kompletteras och utveck-
las utifrån följande frågor;

• Kommunen bör se över vilka underlag som krävs för 
att kunna ta ställning till de frågor som översiktspla-
nen har att hantera. Sådant underlag bör tas fram 
och inarbetas i förslaget inför granskningsskedet 
Förtydligande av bostadsbehovet utifrån kommunens 
bostadsförsörjningsansvar och befolkningsprognos 
med en tydlig koppling till planberedskap och utpeka-
de områden för ny bostadsbebyggelse.

• En bedömning av hur konflikter mellan allmänna 
intressen som uppstår inom utpekade utbyggnadsom-
råden ska hanteras vid kommande prövningar.

• Konsekvens- och miljökonsekvensbeskrivningen bör 
utvecklas för att tydliggöra skillnaden mellan alterna-
tiven samt tydliggöra åtgärder för att hantera negativ 
miljöpåverkan.

• En beskrivning av hur planförslaget påverkar mil-
jökvalitetsnormerna (MKN) för vatten samt luft och 
ställningstaganden för hur de ska innehållas. Länssty-
relsen ser det som angeläget då bilpendling är en av 
de stora problemfaktorerna för MKN luft.

• Utvecklad beskrivning av förutsättningarna för 
Trelleborgs kommun i relation till läget vid havet och 
förväntade klimatförändringar. Åtgärder och ställ-

ningstagande med hänsyn till framtida extremvatten-
stånd, förhöjda vattenstånd och skyfall i relation till 
de konsekvenser som uppstår för dagvattenhantering 
och vattenförsörjning och för att innehålla MKN vatten.
Dessa ställningstagande behövs både för befintlig och 
tillkommande bebyggelse.

• Planhandlingarna bör kompletteras med en entydig 
markanvändningskarta för föreslagen mark- och vatte-
nanvändning för hela planområdet.

• En planering och redogörelse för lämplig användning 
av havsområdet motsvarande landområdet.

Länsstyrelsens synpunkter

Riksintressen
Handlingarna behöver utvecklas och förtydligas avseen-
de förslagets konsekvenser för riksintressenas utpekade 
värden och hur riksintressena ska tillgodoses, dvs hur
genomförandet av ÖP2028 kan ske utan att påtaglig skada 
på värdena uppstår. Riksintressena och deras värdebe-
skrivning utgör därför förutsättningarna för vad som är möj-
ligt att göra på en plats. Översiktsplanen behöver därför 
analysera den påverkan en föreslagen markanvändning 
kan få på riksintressevärdena för att bedöma om det t.ex. 
krävs åtgärder för att inte en negativ eller påtaglig skada 
på riksintressets värden uppstår. Denna bedömning och 
analys bör inte hänskjutas till kommande prövningar. Det 
är särskilt angeläget att översiktsplanen ger en god och
tydlig vägledning för prövningar som sker utanför befintlig 
bebyggelse och utanför en kommande detaljplaneprocess.

Riksintresse för naturvården (3 kap. 6§ MB) samt riksin-
tresse högexploaterad kust (4 kap. 4§ MB) bör illustreras 
på karta eller med hänvisning till karta på sid 102 och
103 till sid 120. Riksintresse Natura 2000-område (4 
kap. 8§ MB) Sydvästskånes utsjövatten för tumlare och 
riksintresse för det rörliga friluftslivet och turismen (4 kap. 
2§ MB) Romelåsen och sjölandskapet saknas på karta 
och deras geografiska avgränsning bör kompletteras inför 
granskningen.

Riksintresse för kulturmiljövård (3 kap. 6§ MB) Stora 
områden på landsbygden i Trelleborgs kommun omfattas 
av riksintresse för kulturmiljövården, och dessa områden 
är särskilt känsliga för tillkommande spridd bebyggelse. 
ÖP 2028 bygger på den strategiska utgångspunkten att 
förutsättningar för tillväxt ska skapas i kommunens större 
orter medan ny bebyggelse på landsbygden begränsas. 
Utifrån kulturmiljöperspektivet är utgångspunkterna för 
planeringen positiva. Som utgångspunkt för planarbetet 
har en landskaps- och kulturmiljöanalys tagits fram. Ana-
lysen beskriver landskapets övergripande karaktärer med 
särskilt fokus på kommunens områden av riksintresse. För
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respektive område analyseras karaktärsdrag och käns-
lighet för förändringar. Resultatet av analysen har arbe-
tats in i planen. Länsstyrelsen ser mycket positivt på det 
angreppssätt som kommunen använt. Analysen har givit 
välgrundade och nyanserade ställningstaganden till vilken 
utveckling som är lämplig inom kommunens olika delar 
och hur tillkommande bebyggelse ska styras för att
landskapets och kulturmiljöns värden ska kunna förvaltas 
samt bidra positivt i utvecklingen av nya, goda boendemil-
jöer.

För respektive utvecklingsort finns bevarandevärda miljöer 
särskilt redovisade och en viktig utgångspunkt i planen är 
att varje ort ska utvecklas utifrån sin respektive karaktär. 
Vidare finns för exempelvis vindkraft, som kan påverka 
landskapets värden i stor omfattning, särskilda ställnings-
tagande, som även innehåller anpassning och hänsyn till 
kulturlandskapet. Förutsatt att riktlinjerna i översiktsplanen 
följs upp i kommande tillämpning ser Länsstyrelsen att 
förutsättningarna är goda för att landskapets värden gene-
rellt, riksintressena inbegripna, ska kunna förvaltas och
vidareutvecklas på ett hållbart sätt.

Riksintresse för totalförsvaret militära del (3 kap. 9§ MB)
Planhandlingarna saknar en beskrivning i text och karta 
av riksintresse för totalförsvarets militära del. Trelleborgs 
kommun omfattas av ett riksintresse för totalförsvaret 
militära del i nordöstliga delarna av kommunen vilket bör 
redovisas i både text och karta. Utöver det skall alla höga 
objekt definierade som högre än 20 m utanför tätort och 
högre än 45 m inom tätort remitteras till Försvarsmakten. 
Detta bör även framgå av Översiktsplanen. Nedan följer 
ett förslag på skrivning som med fördel kan användas i 
översiktsplanen; Riksintresset för totalförsvarets militära 
del (3 kap 9§ andra stycket miljöbalken) kan i vissa fall re-
dovisas öppet i översiktsplanen, i andra fall inte. Dels finns 
områden i form av övnings och skjutfält och flygflottiljer 
som redovisas öppet, dels områden som av sekretesskäl 
inte kan redovisas öppet. De senare har oftast koppling 
till spanings-, kommunikations- och underrättelsesystem. 
Huvuddelen av Sveriges kommuner är i olika omfattning 
berörda av riksintressena.

I Trelleborgs kommun finns ett riksintresse för totalförsva-
ret militär del öppet redovisa genom ett Ö-område i den 
nordöstliga delen av kommunen. Inom det ska alla plan- 
och lovärenden remitteras till Försvarsmakten. För att 
säkerställa att ingen skada sker på de riksintressen som 
omfattas av sekretess och inte alls kan redovisas öppet på 
karta, är hela landets yta samrådsområde för objekt högre 
än 20 m utanför tätort och högre än 45 m inom tätort. Det 
innebär att alla ärenden avseende höga objekt måste 
skickas på remiss till Försvarsmakten.

Riksintresse för totalförsvaret civila del (3 kap. 9§ MB)
Kommunen bör ta hänsyn till totalförsvarets civila del. 
Riksdagen har i den försvarspolitiska inriktningen för perio-
den 2016-2020 beslutat att en sammanhängande plane-
ring för totalförsvaret ska återupptas. Beslutet medför att
totalförsvarsplaneringen ska beaktas i all samhällspla-
nering. Regeringen har i planeringsanvisningar för det 
civila försvaret specificerat att myndigheter har ett särskilt 
ansvar inför och vid höjd beredskap, enligt förordningen 
om krisberedskap och bevakningsansvariga myndigheters 
åtgärder vid höjd beredskap (2015:1052), och att dessa.

Risk för översvämning och erosion
Kommunen redovisar på ett tydligt sätt båtnadsområden 
och lågpunkter tillsammans med föreslagna utbyggnads-
områden för varje ort. Av texten framgår att dessa
förutsättningar behöver beaktas vid framtida detaljplane-
ring. I avsnittet översvämningar & klimatförändringar (s 
125) anges att en dagvattenutredning bör tas fram där
områden som riskerar att översvämmas identifieras mer
detaljerat.

Länsstyrelsen anser att för att underlätta kommande 
detaljplaneläggning bör kommunen redan i översiktspla-
nen avgöra om något av utbyggnadsområdena i sin helhet 
är olämpliga för bebyggelse eller om förutsättningarna 
innebär att antalet föreslagna bostäder kan begränsas av 
dessa förutsättningar. I kustnära områden där avledningen 
av dagvatten och dräneringsvatten dessutom kan komma 
att påverkas av dämningseffekter till följda av stigande 
havsnivåer ökar risken ytterligare. Då ett flertal faktorer 
påverkar risken för översvämning är det nödvändigt att 
utreda översvämningsfrågan i ett bredare perspektiv än 
vad som normalt faller inom en dagvattenutredning. Ett 
exempel på ett område som kan bli särskilt problematiskt
är utbyggnadsområdet i Smygehamn.

I avsnittet om miljökvalitetsnormer redovisar kommunen 
behovet av en dagvattenstrategi som innebär utpekande 
av områden som kan vara aktuella för omhändertagande 
av dagvatten. Länsstyrelsen anser att det är lämpligt med 
en sådan redovisning i översiktsplanen för de utbygg-
nadsområden som föreslås och speciellt i anslutning till 
områden belägna i lågpunkter inom dikningsföretags 
båtnadsområden. Behovet av att peka ut sådana områden 
är viktiga både för att minska risken för översvämning och 
för att kunna följa miljökvalitetsnormerna för vatten. Av 
avsnittet om översvämningar och klimatförändringar på s 
125 framgår att kommunen inte tillåter bebyggelse utmed 
kusten under + 3 m.ö.h. vid planläggning. Länsstyrelsen 
ställer sig bakom att kommunen härigenom är tydlig i
sin vägledning inför detaljplaneläggning. Vad gäller 
förhandsbesked för enstaka bebyggelse i anslutning till 
lågpunkter och båtnadsområden anger kommunen att

förhandsbesked inte bör ges alternativt så ska lämpliga 
åtgärder vidtas.

Ställningstagande finns också då inga nya byggrätter 
föreslås under nivån + 3 m för de tre orterna Smygehamn, 
Beddingestrand och Simremarken. När det gäller vägled-
ning för ny bebyggelse på lågt belägen mark i kustnära 
lägen utanför tätorterna efterlyser Länsstyrelsen ett ställ-
ningstagande till utställningsskedet.

För outnyttjade byggrätter belägna lägre än 3 m i befintliga 
detaljplaner i Smygehamn, Beddingestrand och Simremar-
ken anger kommunen att det i nuläget inte finns en lång-
siktig strategi för hur dessa ska behandlas utan detta är en 
fråga som behöver arbetas fram utanför översiktsplanens 
ramar. Länsstyrelsen anser att översiktsplanen genom sin 
vägledande funktion är ett lämpligt dokument för att göra
ställningstagande i dessa frågor. Då kommunen är 
tvungen att bevilja bygglov inom befintliga detaljplaner ger 
avsaknaden av ställningstagande en förväntning om att
detaljplanen kommer att gälla. Om kommunens vilja är att 
inte ge bygglov på låglänta områden kan ett ställnings-
tagande om att upphäva sådana detaljplaner i översikts-
planen innebära en tydlighet gentemot enskilda som blir 
berörda och innebär samtidigt ett ställningstagande som 
påverkar allmänna intressen. Det kan vara svårt att för 
kommunen att på andra sätt förankra ett sådant beslut 
genom en demokratisk process.

Länsstyrelsen efterlyser också ställningstaganden avse-
ende markens lämplighet för bebyggelse med hänsyn till 
risken för erosion. Det är också lämpligt att redovisa
ställningstaganden avseende skyddsåtgärder om det finns 
behov av att skydda befintlig bebyggelse mot erosion. Då 
det är enskilda fastighetsägare som ansvarar för
erosionsskydd och dessa har svårt att genomföra funktio-
nella och lämpliga åtgärder är det önskvärt om kommunen 
kan ta ställning för att hitta lösningar i ett större samman-
hang.

Miljökvalitetsnormer för vatten
Enligt planhandlingarna kan utbyggnadsområden ansluta 
till kommunala avloppsreningsverk. Länsstyrelsen påmin-
ner om att det i sammanhanget är viktigt att koppla ihop 
tillkommande bebyggelse med reningsverkens kapacitet. 
Avsnittet Vatten och avlopp redovisar att kapaciteten nås 
för reningsverken innan planperiodens slut. Det är därför 
lämpligt att tydligt redovisa vilken grad av exploatering 
som kan vara begränsande för respektive ort. För att 
kunna beskriva planförslagets påverkan på respektive vat-
tenförekomst och möjligheten att följa miljökvalitetsnormer-
na för vatten är det önskvärt med en redovisning av vilka 
vattenförekomster som kan komma att få en ökad belast-
ning till följd av planerad utbyggnad av reningsverk som

innebär att nya tillstånd krävs.

En utbyggnad av 30-50 bostäder som föreslås i Sydös-
tra Grevie innebär enligt Länsstyrelsens bedömning en 
skyldighet, enligt lag om allmänna vattentjänster, om att 
inrätta verksamhetsområde för dricksvatten, spillvatten 
och eventuellt också för dagvatten. Det är därför lämpligt 
att i översiktsplanen beskriva denna skyldighet och vart 
spillvattnet ska renas för att konsekvenserna för miljön ska 
kunna belysas.

Hälsa och säkerhet
I Alstad och i Klagstorp föreslås exploatering ske inom vat-
tenskyddsområden. Länsstyrelsen erinrar om att skyddsfö-
reskrifterna för vattenskyddsområdena måste följas vilket 
kan innebära begränsningar i markanvändningen. Kon-
sekvenserna för vattentäkterna av föreslagen bebyggelse 
samt eventuell påverkan även på miljökvalitetsnormerna 
för grundvattenförekomsterna behöver beskrivas i planens 
konsekvensbeskrivning.

Strandskydd
Senaste revideringen av samtliga strandområden gjordes i 
samband med att strandskyddet utvidgades till att, förutom 
trygga allmänhetens tillgång till strandområden, också 
omfatta ett skydd för växt- och djurliv. Vid vissa vatten har 
strandskyddet utvidgats genom dessa beslut, vid andra 
vatten har strandskyddet reducerats eller tagits bort. Läns-
styrelsen beslutade om strandskyddets avgränsningar den 
12 december 1996 för kommunerna inom tidigare Malmö-
hus län, inklusive Trelleborgs kommun.

Av handlingarna framgår att kommunen arbetar med en 
översyn av de mindre vattendragen och att man eventu-
ellt planerar att ansöka till Länsstyrelsen för att återinföra 
strandskydd inom vissa strandområden som idag saknar 
strandskydd.

Länsstyrelsen anser att arbetet är värdefullt och att föränd-
ringar inom områdena kan ha skett sedan tidigare revide-
ringar gjordes. Länsstyrelsen vill informera om att de nya 
strandskyddsreglerna, som gäller från och med den 1 juli 
2009, inte ger länsstyrelserna lagstöd att införa strand-
skydd under 100 meter. För att få tillbaka strandskyddet 
inom vissa strandområden kan Länsstyrelsen eventuellt 
ansöka till Regeringen om att upphäva delar av beslutet 
från 1996. Detta har dock inte tidigare prövats. Kommunen 
bör därför även överväga andra sätt att skydda strandom-
rådena. I samband med Riksdagens beslut om nya strand-
skyddsregler från och med den 1 juli 2009 beslutade också 
Regeringen att ge länsstyrelserna i uppdrag att se över 
det utvidgade strandskyddet, dvs strandskyddsområden 
mellan 100 och 300 meter. Den 11 december 2014 fattade 
Länsstyrelsen beslut om utvidgade strandskyddsområden 
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inom Trelleborgs kommun. Detta beslut ersätter Läns-
styrelsens beslut av den 12 december 1996, i de delar 
som berör utvidgade strandskyddsområden i Trelleborgs 
kommun.

Område för landsbygdsutveckling i strandnära lägen (LIS)
Kommunen kan i sin översiktsplan peka ut områden 
för landsbygdsutveckling i strandnära lägen, så kallade 
LIS-områden. Inom ett sådant område kan det särskilda 
skälet för landsbygdsutveckling enligt 7 kap 18 d § miljö-
balken användas när man prövar dispenser och upphäver 
strandskydd. Enligt planhandlingarna föreslås ett LIS-
område vid Tullstorpsån i Beddingestrand. Länsstyrelsen 
vill erinra om att det aktuella strandområdet vid Tullstorp-
sån inte omfattas av strandskyddsförordnande.

Länsstyrelsens råd

Behov av mark för bostäder och verksamheter
Bostäder för att täcka upp för kommunens bostadsförsörj-
ningsbehov är ett väsentligt allmänt intresse enligt 3 kap. 
4 § MB som kommunen i sin översiktsplan, i avvägningen 
med andra allmänna intressen, ska ge vägledning och 
riktlinjer för.

Handlingarna presenterar att det finns ca 500 bostäder i 
pågående ej utbyggda detaljplaner, samt föreslår ytterliga-
re 500 bostäder i tillkommande detaljplaner.
Planförslaget presenterar en analys av de större orterna 
utifrån invånarantal, serviceutbud, pendling mm. Fördel-
ningen mellan de olika orterna anges vara gjord efter 
efterfrågan och bebyggelsetryck samt till viss del beroende 
på tillgång till service på orten. Samtliga orter som räknas 
in i gruppen livskraftiga orter presenteras med en lättläst 
och tydlig markanvändningskarta.

Planhandlingarna anger ett bostadsbehov som utgår från 
ett befolkningsmål som antagits politiskt. Det har därefter 
gjorts en principiell fördelning där den totala befolknings-
utvecklingen antas fördelas med 75% för staden och 
med 25% för omlandet. Länsstyrelsen konstaterar att det 
saknas en redovisning av statistisk befolkningsprognos 
och hur kommunens målbild förhåller sig till den. Det går 
därför inte att bedöma vad som kan anses vara själva 
bostadsbehovet eller vad som då kan anses utgöra en 
rimlig planberedskap. Det kommunala bostadsförsörjnings-
programmet är i detta sammanhang därför en mycket en 
viktig utgångspunkt. Från bostadsförsörjningsprogrammet 
bör även analysen och behov av insatser för olika grup-
pers behov vägas in.

Länsstyrelsen menar att en alltför generös planberedskap 
minskar kommunens möjlighet att styra bebyggelsen i den 

ordning och till de platser som är mest lämpliga i förhål-
lande till avvägningen med andra allmänna och statliga 
intressen eller för en långsiktigt hållbar utveckling. Det är 
först när ett behov ur allmän synpunkt har identifierats som 
det går att väga ett eventuellt intrång mot andra allmänna 
och statliga intressen. I sammanhanget bedömer Läns-
styrelsen att det i nuvarande handlingar saknas tillräcklig 
motivering för att ta ytterligare mark för bostäder i den 
omfattning som föreslås i t.ex. Skegrie och Smyghamn.
Länsstyrelsen vill påminna om att motsvarande behovsre-
dovisning som ska anges för att ta mark i anspråk för bo-
städer bör även anges för områden för verksamheter och
ny infrastruktur. Föreslagen ny mark för verksamheter är 
inte beskrivet ur behovssynpunkt eller ur mellankommunalt 
perspektiv.

Hållbara transporter
Länsstyrelsen ser mycket positivt att handlingarna pekar ut 
behovet av att ta fram en trafikstrategi för att klargöra den 
långsiktiga inriktningen för trafiksystemet och som
utgångspunkt för prioriteringar. Länsstyrelsen anser att 
en bristanalys är ett viktigt underlag och utgångspunkt för 
att kunna ta fram strategier och åtgärder. Inte minst som 
underlag för att ta fram åtgärder för att minska befintligt 
och motverka ökat bilberoende.

Länsstyrelsen konstaterar att orter som ligger helt an-
gränsande till motorväg E6/E22 inbjuder till bilkörning. Det 
är därför viktigt att kommunen arbetar aktivt i sin planering 
så att vardagstransporter med kollektivtrafiken och cykel 
blir ett konkurrenskraftigt alternativ. Detta för att inte ytter-
ligare bostäder i dessa lägen gör fler människor bilberoen-
de och motverkar nationella och regionala mål om mins-
kad miljöbelastning. Det gäller t.ex. Skegrie. Frågan om 
en plats förutsättning för kollektivtrafik och service är för 
några av kommunens förslag också en mellankommunal 
fråga såsom för Sydöstra Grevie, Trelleborgs benämning 
av ett nytt bebyggelseområde helt vid kommungränsen 
till Vellinge kommun. Området ligger ca 700 m från Östra 
Grevies tågstation, dock ej i direkt anslutning till den
befintliga orten Östra Grevie. Eventuell planläggning här 
måste göras i nära samråd med Vellinge kommun, och 
med största lyhördhet för Vellinge kommuns förutsättning-
ar och mål för den befintliga orten Östra Grevies utveckling 
för att det ska gå att visa på att en utbyggnad i detta läge 
kan ge en långsiktigt hållbar utveckling.

Ianspråktagande av oexploaterad mark och hushåll-
ning med mark och vatten
Det ligger i Länsstyrelsen uppdrag att verka för att natio-
nella mål får genomslag. Detta har bl.a. inneburit ett tydligt 
ställningstagande för en begränsad exploatering av jord-
bruksmark, samt ett mer effektivt utnyttjande av den mark 
som ändå exploateras. Länsstyrelsen anser att handling-

arna inte tillräckligt motiverar behovet av att ta i anspråk 
jordbruksmark relaterat till bestämmelserna i miljöbalken.
Länsstyrelsen rekommenderar att kommunens ställnings-
tagande och motiv tydligare beskrivs i översiktsplanen. 
Vidare bör det tydligare framgå hur kommunen avser 
att bebygga och använda den oexploaterade mark som 
man anser är motiverad att ta i anspråk så att de kan ske 
på ett långsiktigt hållbart sätt för att följa nationella och 
regionala mål. Det är angeläget att i detta avseende även 
göra tydliga ställningstaganden för bebyggelse som sker 
utanför planlagd mark. Planhandlingarna föreslår 150 nya 
bostäder utanför orterna, 100 i de västra delarna och 50 i 
de östra.

De bostäder som en kommun pekar ut i sin översiktsplan 
bör utgöra för den ”goda planeringen”, dvs den bebyggelse 
som är mest lämpad utifrån ett uttalat behov. Riktlinjer för 
bebyggelse på landsbygden presenteras på s 89 är enligt 
Länsstyrelsen alltför generellt formulerade för att ha en 
styrande effekt eller för att motivera avslag vid kommande 
tillståndsprövningar.

Översiktsplanens koppling till nationella och regionala 
mål, planer och program

Som framgår av planhandlingarna ska översiktsplanen 
styras av bland annat nationella och regionala mål. Några 
av dessa styrdokument anges men Länsstyrelsen vill i
sammanhanget lyfta några av det nationella och regiona-
la mål planer och program som är särskilt relevanta för 
Trelleborgs översiktsplanering och som nu inte redovisas i 
handlingarna.

De nationellt friluftspolitiska målen
Friluftslivet ger oss hälsa, naturförståelse och regional 
utveckling. Det är utgångspunkten för de tio mål för fri-
luftslivspolitiken som regeringen beslutade om i december 
2012. Bl.a. friluftsmålet om tillgång till natur för att kunna 
bedriva friluftsliv handlar om att samhällsplanering och 
markanvändning tar hänsyn till friluftslivets behov av till-
gång till attraktiva natur- och kulturlandskap. Målet innebär
bland annat att:
- andelen översiktsplaner som behandlar och visar till-
gången till natur- och kulturlandskap med olika upplevel-
sevärden i hela kommunen ökar och uppdateras kontinu-
erligt.
- friluftslivets behov av tillgång till attraktiva natur- och
kulturlandskap säkerställs genom hållbart brukande, fysisk 
planering och bevarande.

Planhandlingarna bör visa hur genomförandet av ÖP2035 
kan bidra till att friluftsmålen uppnås.

Naturvårdsstrategi för Skåne

I juni 2015 antogs Vägen till biologiskt rikare Skåne – Na-
turvårdsstrategi för Skåne.

Strategin lyfter fram vikten av att skydda de värdefullaste 
områdena och att öka hänsynen i vardagslandskapet. 
Denna kommer att följas upp med åtgärder som samord-
nas med regeringens uppdrag till Länsstyrelsen att ta fram 
regionala handlingsplaner för grön infrastruktur så att vi i 
Skåne får en sammanhållen handlingsplan för naturvårds-
området. Handlingsplanen ska också utgå ifrån och
bygga vidare på det regionala åtgärdsprogrammet Skån-
ska åtgärder för miljömålen 2016-2020. Trelleborgs kom-
mun bör visa hur ÖP2035 relateras till den regionala
naturvårdsstrategin.

Biologisk mångfald och ekosystemtjänster
Naturvårdsverket driver en satsning för att uppmärksamma 
värdet av biologisk mångfald och ekosystemtjänster. Den 
fysiska planeringen med ställningstaganden kring mark- 
och vattenanvändning utgör förutsättningar för dessa 
värden och tjänster för lång tid framöver. Därför är detta 
aspekter som på en övergripande strategisk nivå också 
behöver vägas in i den kommunala översiktsplaneringen.

Havsområdet
Länsstyrelsen ser positivt på att Trelleborg arbetar med 
ett planeringsunderlag för havsområdet tillsammans med 
omkringliggande kommuner inom ramen för KOMPIS. 
Länsstyrelsen ser därför fram emot att underlaget kan ge 
en god vägledning för havsområdet när det arbetas in till 
utställningsskedet.

Områdesskydd enligt miljöbalken

Naturreservat
Länsstyrelsen erinrar att samtliga naturreservats geogra-
fiska avgränsning bör illustreras på karta.

Länsstyrelsen erinrar om att det marina naturreservatet 
Fredshög-Stavstens udde vann laga kraft 2017-06-15.

Landskapsbildskyddsområden 
Back- och sjölandskapet vid Östra Grevie bör beskrivas 
och illustreras på karta.

Biotopskyddsområden
Det saknas en beskrivning avseende de generella bio-
topskyddsområdena. Enligt 7 kap 11 § miljöbalken får 
verksamheter inte utföras och åtgärder inte vidtas som kan
skada naturmiljön inom små mark- eller vattenområden 
(biotoper) som på grund av sina särskilda egenskaper är 
värdefulla livsmiljöer för hotade djur- eller växtarter
eller som annars är särskilt skyddsvärda. De särskilt 
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skyddsvärda biotoperna anges i bilaga 1 till 5 § Förord-
ningen (1998:1252) om områdesskydd enligt miljöbalken
mm. Till de särskilt skyddsvärda biotoperna hör bl a alléer
och småvatten, däribland öppna diken, i jordbruksmark.
Kommunen bör i ett tidigt skede beakta och ta hänsyn till
dessa. Det är angeläget att tydliggöra detta ifall genomför-
andet är beroende av att dispenser beviljas.

Skyddade arter och artskyddsförordningen
En generell och förklarande text avseende rödlistade arter 
och arter skyddade genom artskyddsförordningen hade 
varit lämpligt att ta med i översiktsplanen.

Fornlämningar
I anslutning till utvecklingsorterna och till de områden som 
pekats ut för nytillkommande bebyggelse finns registrera-
de fornlämningar i form av bland annat bytomter, boplatser 
och gravar. I samband med kommande planering kommer
arkeologiska insatser att behövas för att hantera dessa. 

Även arkeologiska utredningar kan bli aktuella i områden 
där det kan antas att ännu inte kända fornlämningar finns.

Konsekvensbeskrivning och miljökonsekvensbeskriv-
ning
I handlingarnas konsekvensanalys görs en jämförelse 
mellan tre alternativ; nollalternativ – fortsatt utveckling 
utan ny ÖP, alternativutveckling – en utveckling där tänkt 
utveckling enligt FÖP Trelleborg stad inte sker, samt 
planförslaget – där 75% av kommunens tillväxt sker i sta-
den Trelleborg och resten i kommunens övriga orter och 
omland så som planalternativet redovisar.

Länsstyrelsen finner att det är tydligt vilka de olika ut-
vecklingsriktningarna är. Det är dock mindre tydligt hur 
skillnaden mellan de olika alternativen blir vad gäller 
konsekvenserna. Till exempel så hänvisas till en kraftigt 
ökad utveckling i Skegrie i alla tre alternativen med 75-125 
ytterligare bostäder i Skegrie där redan 300-350 finns i 
pågående ej utbyggda detaljplaner. Länsstyrelsen anser 
att detta är en fortsatt kraftig bebyggelseutveckling som 
anges för alla tre alternativen med påföljande flertal negati-
va konsekvenser för jordbruksmark, riksintresse, MKN vat-
ten samt en sämre koppling mot Trelleborg som huvudort. 
Länsstyrelsen saknar i det sammanhanget en förklaring till 
att man ändå gör detta val.

Svar: Trelleborgs kommun tackar för inkomna synpunkter.

Riksintressen
Karta gällande riksintresse för högexploaterad kust ska 
läggas till i utställningshandlingen.

Riksintresse Natura 2000-område (4 kap. 8§ MB) Syd-
västskånes utsjövatten för tumlare och riksintresse för det 
rörliga friluftslivet och turismen (4 kap. 2§ MB) Romelåsen 
och sjölandskapet ska läggas till i översiktsplanen.

Utställningshandlingen ska även kompletteras med infor-
mationen gällande riksintresse för försvaret. 

Behov av mark för bostäder och verksamheter 
Trelleborgs kommun instämmer i Länsstyrelsens syn-
punkter om att det behövs tydligare motiveringar gällande 
bostadsbehovet. Parallellt med översiktsplanen tas ett 
bostadsförsörjningsprogram fram. Till utställningshand-
lingen kommer avsnitten om bostadsförsörjning och valda 
utbyggnadsområden i respektive ort att kompletteras med 
tydligare motiveringar och resonemang med utgångspunkt 
ur bostadsförsörjningsprogrammets samrådsförslag.

Ianspråktagande av oexploaterad mark och hushåll-
ning med mark och vatten
Trelleborgs kommun har en stor landsbygd med flera byar 
och bebyggelsesamlingar. Trelleborgs kommun är mån om 
att verka för en levande landsbygd samtidigt som det är av 
stor vikt att bevara den goda jordbruksmarken. Trelleborgs 
kommun kommer därför att till utställnings-handlingen 
förtydliga riktlinjerna för hur kommunen vill att 
bebyggelseutvecklingen på landsbygden ska ske. Det skall 
även tas fram en karta som förtydligar riktlinjerna.

Strandskydd
I utställningshandlingen tas avsnittet om strandnära lägen 
bort. Gällande utvidgning av strandskydd av åar så tas 
även detta bort ur översiktsplanen. 

Områdesskydd enligt miljöbalken
Trelleborgs kommun instämmer i Länsstyrelsens synpunk-
ter. Information gällande naturreservat, biotopsskyddsom-
råden och skyddade arter ska läggas till i översiktsplanen.

Översiktsplanens koppling till nationella och regionala 
mål, planer och program
Till utställningsskedet ska översiktsplanen kompletteras 
med information, ställningstaganden samt markanvänd-
ningskarta gällande kommunens havsområde.

Hållbara transporter
Trelleborgs kommun arbetar med att ta fram en trafik-
strategi. I den ska mål för de olika färdmedlen sättas. Då 

strategin inte kommer bli färdigställd innan översiktsplanen 
ska gå ut på utställning kommer utställningshandlingen att 
peka på de mål som redan finns i olika styrdokument i 
kommunen idag och som är kopplade till ökade andel 
hållbara resor. Några av dessa dokument är Cykelplan, 
Hållbarhetspolicy och Miljömålsprogrammet. Dessa 
styrdokument kommer tillsammans med nationella mål att 
arbetas in i Trafikstrategin.

I översiktsplanen föreslås ett flertal åtgärder för att förbätt-
ra för gång-, cykel- och kollektivtrafikresande. Till utställ-
ningsskedet kommer översiktsplanen att kompletteras med 
ytterligare åtgärder.

Översvämning och erosion
Trelleborgs kommun instämmer i Länsstyrelsens synpunk-
ter om att kommunen behöver en strategi och ställningsta-
gande för hur konsekvenserna av ett förändrat klimat ska 
hanteras. Utställningshandlingen ska kompletteras med 
information om havsytehöjning samt erosion. Ställnings-
tagande för hur befintliga byggrätter under +3 meter över 
havet ska hanteras samt var skydd för kusten ska anord-
nas är frågor som kommer att hanteras utanför översikts-
planens ramar. 

För närvarande pågår ett arbete med att uppdatera Trelle-
borgs klimatanpassningsplan från 2013. Uppdateringen 
skall vara klar i juni 2018.  I Klimatanpassningsplanen slås 
fast att såväl sandstränder som kustnära bebyggelse är 
hotad vid en den ökade kusterosion som kommer med sti-
gande havsnivåhöjning till följd av det förändrade klimatet.

I planen pekas olika åtgärder ut för att skydda kusten mot 
havsnivåhöjning. En av åtgärderna handlar om att skydda 
kusten, till exempel genom förstärkning av sanddyner och 
stränder med sand.

I kommunfullmäktige 2017-11-27 beslutades om att på-
börja ett arbete som skall resultera i en strategi för hante-
ringen av kusterosion. 

Kommunen har som ambition att upprätta en vision för sina 
stränder. Arbetet ska resultera i åtgärdsförslag, ansvarsför-
delning, kostnadsbeskrivning samt konsekvensbeskrivning.

Projektet innebär även att starta ett kontrollprogram som 
innefattar strandprofiler och lokala vattenståndsdata, för att 
kunna följa utvecklingen över tid gällande havsnivåhöjning-
en och dess effekter utmed Trelleborgs kust. 

Hälsa och säkerhet
Översiktsplanen ska kompletteras med information gällan-
de vattenskyddsområdena i kommunen. 

Fornlämningar
En text om fornlämningar ska läggas till i avsnittet om 
kulturmiljö.

Miljökvalitetsnormer för vatten
Gällande tekniska aspekter för nya bostäder i Sydöstra 
Grevie behöver denna fråga lösas i nära samverkan med 
Vellinge kommun.

Miljökvalitetsnormer för luft
Trelleborgs kommun föreslår ett flertal åtgärder för att 
förbättra möjligheten till fler hållbara resor, bland annat 
trafiksäkerhetsåtgärder, kollektivtrafikåtgärder samt 
cykelvä-gar. Med dessa åtgärder är förhoppningen att fler 
ska kunna resa hållbart och därmed inte försämra luftens 
kvalitet.

Naturvårdsstrategi och biologisk mångfald
Gällande information om Naturvårdsstrategi för Skåne samt 
biologisk mångfald är det områden som kommer att lyftas 
in i arbete med grönplan. 

Konsekvensbeskrivning
Konsekvensbeskrivningen ska till utställningsskedet tydlig-
göra skillnaden mellan de olika alternativen.



22 23

Nationella 
myndigheter

Trafikverket
Trafikverket bedömer att Trelleborgsbanan på sikt behöver 
byggas ut med dubbelspår på hela eller delar av banan. 
En ny station på banan förutsätter en sådan kapacitetsut-
byggnad.

Det vore önskvärt om det av Trafikverket utpekade vägnä-
tet ”Funktionellt prioriterat vägnät” redovisades i planen. 
På FPV-klassade vägar ska framkomligheten för regional 
och nationell person-/kollektiv-/godstrafik värnas och priori-
teras före lokala anspråk.

Vi är positiva till en diskussion om kommunalt övertagande 
av väghållarskapet för väg 101 inom tätorterna Anderslöv 
och Alstad. Det är rimligt att kommunen får både ett större 
ansvar för men också rådighet över vägen i tätortsmiljö.

Vi är också positiva till att fortsätta diskutera trafiksäker-
hetshöjande åtgärder i de tätorter som pekas ut för detta.

Svar: Trelleborgs kommun ser positivt på Trafikverkets 
synpunkter om att dubbelspår på Trelleborgsbanan be-
hövs. Det är även positivt att Trafikverket öppnar upp för 
trafiksäkerhetshöjande åtgärder på kustvägen samt ett 
kommunalt övertagande av huvudmannaskap för delar av 
väg 101. 

Försvarsmakten
Försvarsmakten har följande synpunkter i rubricerade 
ärende. 

Riksintresse för totalförsvaret militär del 
Försvarsmakten saknar en beskrivning i text och karta 
av riksintresse för totalförsvarets militära del. Trelleborgs 

kommun omfattas av ett riksintresse för totalförsvaret 
militär del i nordöstliga delarna av kommunen vilket bör 
redovisas i både text och karta. Utöver det skall alla höga 
objekt definierade som högre än 20 m utanför tätort och 
högre än 45 m inom tätort remitteras till Försvarsmakten. 
Detta bör även framgå av Översiktsplanen. Nedan följer 
ett förslag på skrivning som med fördel kan användas i 
översiktsplanen. 

Riksintresset för totalförsvarets militära del (3 kap 9§ 
andra stycket miljöbalken) kan i vissa fall redovisas öppet i 
översiktsplanen, i andra fall inte. Dels finns områden i form 
av övnings- och skjutfält och flygflottiljer som redovisas 
öppet, dels områden som av sekretesskäl inte kan redo-
visas öppet. De senare har oftast koppling till spanings-, 
kommunikations- och underrättelsesystem. Huvuddelen 
av Sveriges kommuner är i olika omfattning berörda av 
riksintressena. 

I Trelleborgs kommun finns ett riksintressen för totalförsva-
ret militär del öppet redovisa genom ett Ö-område i den 
nord östliga delen av kommunen. Inom det ska alla plan- 
och lovärenden remitteras till Försvarsmakten. 
För att säkerställa att ingen skada sker på de riksintressen 
som omfattas av sekretess och inte alls kan redovisas 
öppet på karta, är hela landets yta är samrådsområde för 
objekt högre än 20 m utanför tätort och högre än 45 m 
inom tätort. Det innebär att alla ärenden avseende höga 
objekt måste skickas på remiss till Försvarsmakten. 

Totalförsvaret civila del 
Kommunen bör ta hänsyn till totalförsvarets civila del. 
Riksdagen har i den försvarspolitiska inriktningen för 
perioden 2016-2020 beslutat att en sammanhängande 
planering för totalförsvaret ska återupptas. Beslutet medför 
att totalförsvarsplaneringen ska beaktas i all samhälls-
planering. Regeringen har i planeringsanvisningar för det 
civila försvaret specificerat att myndigheter har ett särskilt 
ansvar inför och vid höjd beredskap, enligt förordningen 
om krisberedskap och bevakningsansvariga myndigheters 
åtgärder vid höjd beredskap (2015:1052), och att dessa 
ska återuppta planeringen för sin beredskap inom ramen 
för det civila försvaret.

Svar: Riksintresse gällande totalförsvarets militära del 
kommer att läggas till i översiktsplanen till utställningsske-
det. 

Övriga synpunkter noteras.

SAMMANSTÄLLNING AV SAMTLIGA INKOMNA 
YTTRANDEN MED TILLHÖRANDE KOMMENTARER 

OCH STÄLLNINGSTAGANDEN

Luftfartsverket
LFV har som sakägare av CNS-utrustning inget att erinra 
mot översiktsplanen.

Svar: Noteras.

Regionala aktörer

Region Skåne 
Region Skåne vill inledningsvis berömma Trelleborgs 
kommun för ett väl genomarbetat, tydligt och lättläst sam-
rådsförslag. Det kommer också att bli intressant att följa 
resultatet av det ambitiösa dialogarbetet med medborgar-
na som pågår.  

Sammantaget ställer sig Region Skåne positiv till Trelle-
borgs förslag till översiktsplan för orter och landsbygd. 
Planförslaget kommer tillsammans med den fördjupade 
översiktsplanen för Trelleborgs stad som antogs 2014 att 
fungera som ett bra underlag för fortsatt planering. Ned-
anstående kommentarer ska framför allt ses som förslag 
till hur översiktsplaneförslaget ska kunna vidareutvecklas 
ytterligare. 

Det regionala perspektivet
Region Skåne ser att förslaget till översiktsplan för orter 
och landsbygd innehåller ett tydligt regionalt perspektiv. 
En av målbilderna handlar just om Trelleborgs roll i sitt 
omland och här lyfts de olika regionala samarbeten som 
Trelleborgs kommun deltar i, som Strukturbild för Skåne 
och MalmöLundregionen. 

I kapitlet Strategi för Trelleborgs utveckling 2028 förs ett 
bra resonemang om de olika roller staden, orterna, lands-

bygden och byarna har både i ett regionalt perspektiv och 
i kommunen. Region Skåne och Trelleborgs kommun har 
just nu ett pågående projekt tillsammans som handlar om 
att utveckla Trelleborg som regional kärna. Region Skåne 
ser det som nödvändigt och värdefullt att diskussionen om 
Skånes flerkärnighet hålls levande och kan utvecklas. Det 
är genom ett gemensamt användande av Strategier för 
Det flerkärniga Skåne som gör att de kan vidareutvecklas 
och användas för att stärka Skåne. 

Trelleborgs kommun gör i planförslaget en tydlig genom-
gång av orterna, deras karaktär och förutsättningar och 
möjlighet att utvecklas liksom för den stadsnära lands-
bygden. Kommunen tar därigenom också ställning till den 
framtida bebyggelseutvecklingen. 

Ett av strategikapitlen handlar om bostadsbehovet. Försla-
get om befolkningstillväxtens fördelning med 75 % tillväxt 
i Trelleborgs stad och resterande utanför är enligt Region 
Skånes mening rimlig. Arbetet med kommunens bostads-
försörjningsprogram pågår och det är där konkretisering av 
hur bostadsbehov och efterfrågan ska tillgodoses kommer 
att anges. Region Skånes ser därför att det är svårt att 
kommentera dessa frågor i samrådsförslaget. En generell 
rekommendation i sammanhanget är att arbeta utifrån 
analyser om olika gruppers bostadsbehov och möjligheter 
att efterfråga bostäder. Region Skåne ser också gärna att 
kommunen identifierar sin regionala roll inom ett bostads-
marknadsperspektiv. 

Planförslagets bevarandeperspektiv avseende byggnads-
traditioner och kulturmiljöer överensstämmer med Region 
Skånes kulturplan. Förslaget har ett integrerat perspektiv 
på både kulturmiljö- och naturmiljövärden som väl speglar 
intentionerna i den europeiska landskapskonventionen och 
dess fokus på samhällsplanering. Region Skåne noterar 
dock att det i planförslaget saknas någon form av program 
för gestaltad livsmiljö. 

Infrastruktur och kollektivtrafik
I planförslaget beskrivs att Trelleborgs kommun ska växa 
med ca 1500 invånare på landsbygden utanför staden 
fram till år 2028, vilket motsvarar tillskapandet av 670 nya 
bostäder utanför Trelleborgs centralort. Region Skåne ser 
det som viktigt att både nya och gamla bostäder utanför 
de större tätorterna behöver förbättrad tillgänglighet med 
hållbara transporter som kollektivtrafik och cykel. Ur ett till-
gänglighetsperspektiv borde därför nya bostäder lokalise-
ras till områden som i planförslaget beskrivs som småstad, 
serviceort och bostadsort. Till och från dessa orter finns 
större möjlighet att skapa bättre tillgänglighet med cykel-
vägar mellan olika start och målpunkter. Det ger också 
bättre förutsättningar för att skapa förbättrad tillgänglighet 
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till kollektivtrafiken som får ett större resandeunderlag som 
möjliggör ökad turtäthet och fler busslinjer. 

Enligt planförslaget arbetar Trelleborgs kommun för ett 
dubbelspår på Trelleborgsbanan, för att skapa effektivare 
godshantering till hamnen och för att tillskapa ett andra 
stationsläge i kommunen. Region Skåne gjorde en scena-
rioanalys 2015 för järnvägens utveckling. Denna visar att 
Trelleborgsbanan så gott som har nått full kapacitet och att 
det därför uppstår mycket störningar. Region Skåne ser att 
en dubbelspårsutbyggnad av Trelleborgsbanan kan vara 
en framtida befogad åtgärd. 

Många personresor på Trelleborgs landsbygd görs med 
egen bil. Dessutom sker andelen resor med cykel i lägre 
grad i Trelleborg än i Skåne totalt. Region Skåne ser därför 
att det är önskvärt med en ökad andel hållbara person-
resor för att bidra till att nå klimatmålen. Förslaget till 
översiktsplan beskriver att en trafikstrategi ska tas fram till 
årsskiftet med utgångspunkt från en färdmedelsfördelning 
som syftar till att öka andelen hållbara resor på sträckor 
0-5 kilometer, vilket Region Skåne anser vara positivt. I 
planförslaget konstateras att det finns en stor potential i 
kommunen att öka resor med cykel, i synnerhet i orter med 
skolor och mellan orter. I samrådsförslaget finns flera kon-
kreta satsningar på cykelvägar till orterna samt förslag för 
att säkra passager över bilvägar. Det är konkreta insatser 
för att möjliggöra säkra gång- och cykelvägar till skolorna.

Översiktsplanens regionala dimension skulle kunna stär-
kas genom att visa på kopplingar till Mobilitetsplan för Skå-
ne och Cykelstrategi för Skåne. Det går också att peka på 
fler positiva effekter som följer av ökad cykling och hållba-
ra resor, till exempel förbättrad hälsa, livskvalité och miljö. 
Region Skåne rekommenderar i Cykelstrategin för Skåne 
alla skånska kommuner att ha en cykelstrategi. I Struktur-
bild för Skånes TemaPM Planera för cykeln i småstaden 
ges konkreta råd och verktyg för hur fysisk planering kan 
stärka förutsättningarna för ett ökat cyklande. 

Region Skåne uppskattar samrådsförslagets fokus på håll-
bart resande med både cykel och kollektivtrafik. I förslaget 
finns förutom beskrivningar av varje ort också kommen-
tarer till kollektivtrafikutbud och förslag till utveckling. Det 
som har tagits fram är bra och balanserade förslag på 
förbättringar som bygger på jämförelser med liknande orter 
i Skåne. 

Vad gäller regionbusstrafiken så har Trelleborg jämfört 
med mininivåerna i Trafikförsörjningsprogram för Skåne en 
väldigt god standard, framförallt under dagtid och rus-
ningstrafik. Dock har trafiken idag inom Trelleborgs kom-
mun en sämre trafikekonomi än vad som vore önskvärt, 
vilket är problematiskt. Region Skåne håller med om att 

det vore intressant med en framtida ny kollektivtrafikkopp-
ling mot Svedala. Det bedöms dock som väldigt osäkert 
när i tiden detta kan ske. 

I samrådsförslagets kapitel om kollektivtrafik finns konkreta 
förslag om uppsnabbning av regionbusstrafik. Dessa är 
troligen möjliga att genomföra men behöver utredas. För-
slagen inbegriper bland annat behov av ny infrastruktur. 
Trelleborgs kommun är välkomna att kontakta Skånetrafi-
ken för att gemensamt arbeta fram förslag.

I planförslaget finns även beskrivning av kommunens 
pendlarparkeringar. Region Skåne ser det som positivt att 
det erbjuds möjlighet att ställa bilen och fortsätta resan 
med kollektivtrafik. Enligt Strategier för ett hållbart trafik-
system i Skåne 2030 ska resandet med kollektivtrafik öka 
från 15 % till 28 % 2030. Anordnandet av pendlarparke-
ringar i närheten av kollektivtrafik är ett bra sätt att främja 
möjligheten att åka kollektivt. 

Under rubriken bredband och fiberutbyggnad konstateras 
att bredbandsmålet om 95 % tillgänglighet kommer att nås 
fram till år 2020. Region Skåne vill peka på nyttan av att 
lyfta bredbandsfrågan i översiktsplaneringen. Utbyggna-
den av fiber och digitalisering är strategiska utvecklings-
frågor för en kommun och behandlas lämpligen i översikts-
planen. Det är den process som samlar hela kommunens 
organisation och involverar även allmänheten i dialoger 
och är därför ett lämpligt forum för att väcka intresse och 
lyfta fram strategier och för att samordna insatser för 
fiberinfrastrukturen. Region Skåne kan här rekommendera 
TemaPM Planera för det digitala samhället som nyligen 
tagits fram inom Strukturbild för Skåne.

Från och med 2017 gäller nya krav i bygglovsprövningen 
med tekniskt krav att nya byggnader ska ha en infra-
struktur för bredband. Det finns alltså en stor nytta i att 
planera för fiber i en sammanhållen process i den fysiska 
planeringen, från strategisk nivå till bygglov. Processen ger 
en arena att samordna kommunens insatser för fiberinfra-
strukturen, där kommunen kan involvera berörda, förank-
ra målsättningar och överväga vilken organisation och 
vilka resurser som krävs. Översiktsplaneprocessen kan 
tydliggöra hur en ändamålsenlig organisation bör utformas 
för fiberinfrastrukturen och utvecklingsarbetet med digitala 
tjänster i kommunens verksamheter. Att ange en strategi 
för fiberutbyggnaden syftar till att attrahera både företagse-
tableringar och nya invånare.  

Sydkustleden och Skåneleden
Den planerade Sydkustleden är en cykelled som planeras 
att gå längs med kusten och kommer att invigas 2019. När 
denna byggs ut med längre sträckor med trafikseparering 
skapas det bättre förutsättningar för både cykelpendling 

och cykelturism i denna del av kommunen. 

Förutom den planerade Sydkustleden vill Region Skå-
ne också lyfta fram Skåneleden som en potential till en 
utvecklad natur-och kulturturism.  Trelleborgs kommun 
har de senaste åren på ett bra sätt skapat förutsättningar i 
form av gröna investeringar i ledturism och bidrar därmed 
starkt till möjligheter för ett växande lokalt näringsliv och 
utökad service. Behovet av övernattningsmöjligheter med 
tillgång till service och mat är av största vikt. Skåne utgör 
ett starkt varumärke framför allt på den tyska och danska 
marknaden och Tourism in Skåne fokuserar i sin internatio-
nella verksamhet på just ledturism. 

Förutom investeringar på Sydkustleden har även Trelle-
borgs kommun gjort investeringar på Skåneleden i form 
av ny lägerplats vid kyrkan i Fru Alstad och en gemensam 
sträckning med Pilgrimsleden Skåne-Blekinge innebär nya 
möjligheter. Skåneleden har också kopplats till nya sta-
tionen och färjeläget. Potential för ny Skåneled finns mot 
Höllviken och Malmö samt österut mot Skurup. Härifrån 
kan man knyta an via Svaneholm och till Malmö Airport. 

I samband med att Trelleborg förstärker tätorterna med ny 
bebyggelse, bl a i Fru Alstad och i tätorterna utmed kusten 
vill Region Skåne också lyfta fram möjligheten för barns 
och vuxnas rekreation på Skåneleden och Sydkustleden. 
Även möjligheten till integrationen med Skåneleden som 
bas. Stiftelsen Skånska Landskap, som är kommunens 
kontakt avseende Skåneleden, arbetar återkommande 
med integrationsprojekt på Skåneleden.

Landsbygdsutveckling och näringsliv
Region Skåne ser positivt på att Trelleborg med en 
särskild översiktsplan stödjer orternas och landsbygdens 
egen utveckling och därmed understryker vikten av att 
nyttja hela kommunens yta för att bidra till att höja attrak-
tionskraften. I planförslaget uttrycks ambitionen att nyttja 
den flerkärnighet som finns inom kommunen genom att 
respektive ort ska ges möjlighet att utvecklas utifrån sina 
egna premisser för att på så sätt kunna erbjuda olika unika 
miljöer som tillsammans med varandra och staden bildar 
en komplett och attraktiv kommun.

En översiktsplan uttrycker främst kommunens långsiktiga 
och strategiska ambitioner kring utveckling och använd-
ning av mark, vatten och bebyggelse. Förslaget till över-
siktsplan för orter och landsbygd 2028 bör tillsammans 
med andra kommunala utvecklingsprogram även kunna 
användas till att skapa förutsättningar för utveckling av nä-
ringsliv, företagsamhet och entreprenörskap. Planförslaget 
kan dessutom användas för att utveckla samverkan med 
den idéburna sektorn i syfte att hitta nya innovativa former 
för tillhandahållande av olika former av service för att ska-

pa förutsättningar för att utveckla metoder för att involvera 
bygdens ungdomar i ett utvecklingsarbete inför framtiden.

Samtidigt som översiktsplaneförslaget andas optimism 
och insikt om landsbygdens möjligheter att bidra till en 
attraktiv kommun ser Region Skåne att innehållet skulle 
kunna förstärkas och kompletteras för att kunna utgöra ett 
ännu bättre instrument för att kunna ta tillvara orternas och 
landsbygdens fördelar i utvecklingen av en än mer attraktiv 
kommun. Det handlar då om utbyggnad av och tillgång 
till bredband, utveckling av näringslivet på landsbygden, 
tillgången till service samt samverkan med den idéburna 
sektorn. 

I planförslaget nämns gårdsbutiker, hästgårdar, lantbruk 
och viss turismverksamhet som exempel på näringsverk-
samhet på landsbygden. I en kommun av Trelleborgs 
karaktär med närhet till både offentlig, kommersiell och 
idéburen service finns goda möjligheter för etablering av 
en flora av småskalig verksamhet. Näringslivsstrukturen 
förändras generellt över tid och tendensen är att stora fö-
retag alltmer ersätts av flera mindre företag med mer spe-
cialiserade inriktningar. För att få en översiktlig bild av var 
verksamheterna finns, vilken inriktning de har samt antalet 
personer som sysselsätts i verksamheten kan en inven-
tering och sammanställning av näringsverksamheter på 
landsbygden göras. En sådan sammanställning ger också 
en bild av servicebehovet samt på vilket sätt landsbygdens 
verksamheter, såväl ekonomiskt, miljömässigt och socialt, 
bidrar till kommunen som helhet.

Den service som idag betraktas som offentlig service i 
form av till exempel undervisning, vård, barn- och äldreom-
sorg, bibliotek, skötsel av idrottsanläggningar och offentli-
ga mötesplatser drivs på många platser i landet av fören-
ingslivet på orten, liksom även kommersiell service i form 
av tillgång till dagligvaror och drivmedel. Region Skåne 
ser att en dialog mellan kommunen och lokala utvecklings-
grupper i respektive ort skulle kunna bidra till att utveckla 
det lokala engagemanget och skapa förutsättningar som 
bidrar till att lokala servicebehov kan tillgodoses via lokala 
initiativ. En kommunal landsbygdsutvecklare kan exempel-
vis följa upp och koordinera det lokala engagemanget och 
vara kontaktpunkt mellan de lokala utvecklingsgrupperna 
och kommunens samtliga förvaltningar. Här kan också 
rekommenderas Strukturbild för Skånes pågående projekt 
om förhållandet mellan stad och land. Projektet har som 
mål att kunna lyfta vad den fysiska planeringen kan bidra 
med för att förbättra möjligheterna för landsbygdsutveck-
ling och samspelet mellan stad och land.

Folkhälsa och social hållbarhet 
Av översiktsplaneförslaget framgår att kommunen på ett 
föredömligt sätt har arbetat med medborgardialoger inför 
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utarbetandet av planförslaget och kommer att fortsätta 
med dialoger med fokusgrupper som komplement till 
samrådsmöten. Delaktighet är en viktig bestämningsfaktor 
för hälsa vilket gör medborgardialogen om översiktsplanen 
till ett viktigt arbete. Det kan tilläggas att det är viktigt att 
värna representativiteten så alla grupper kommer till tals, 
vilket innebär att kan krävas särskilda insatser för att nå 
de grupper som normalt har svårt att komma till tals, t ex 
personer med funktionsnedsättning eller socioekonomiskt 
svaga grupper. Det framgår inte av underlaget om eller hur 
man beaktat detta. Det saknas också en återkoppling på 
de inspel och synpunkter som lämnats in, vilket gör att det 
inte går att utläsa på vilket sätt det har påverkat planen. 
Återkoppling är viktigt för att det ska kännas meningsfullt 
att delta i en medborgardialog. Region Skåne ser gärna att 
planförslaget kompletteras med detta. 

Region Skåne vill påminna om vikten av att perspektiv 
såsom jämlikhet, jämställdhet, barnperspektiv och tillgäng-
lighet för funktionsnedsatta lyfts fram i den fysiska plane-
ringen. Exempelvis är tillgång till lekplatser och fritidsan-
läggningar viktiga faktorer för barns uppväxtmiljö 

Svar: Trelleborgs kommun tackar för inkomna synpunkter.

Infrastruktur och kollektivtrafik
Trelleborgs kommun ser mycket positivt på Region Skånes 
yttrande gällande en dubbelspårsutbyggnad av Trelle-
borgsbanan. 

Gällande hållbart resande håller Trelleborgs kommun på 
att ta fram en ny Trafikstrategi. Dessvärre kommer inte 
strategin att hinna beslutas innan översiktsplanen går ut 
på utställning. Dock finns det redan framtagna styrdoku-
ment som alla pekar på att andelen hållbara resor behöver 
öka markant. I utställningshandlingen kommer de redan 
framtagna styrdokumenten att hänvisas till. När Trafikstra-
tegin är klar är det den som kommer styra det trafikstra-
tegiska arbetet. Trafikstrategin kommer att förhålla sig till 
redan framtagna styrdokument, nationella och regionala 
mål kopplat till trafiken.

Trelleborgs kommun har gjort ett flertal förslag till åtgärder 
för att underlätta för hållbart resande. I alla orter föreslås 
olika åtgärder så som trafiksäkerhetsåtgärder, cykelut-
veckling eller förbättringar i kollektivtrafiken. Ett konkret 
förslag är bättre turtäthet, framförallt på kvällar och helger 
på ett flertal av busslinjerna. Kommunen ser fram emot en 
fortsatt bra dialog med Region Skåne och Skånetrafiken 
för att förbättra Trelleborgs kollektivtrafik.

Landsbygdsutveckling och näringsliv
Synpunkterna noteras.

Sydkustleden och Skåneleden
Synpunkter noteras.

 Folkhälsa och social hållbarhet 
I denna handling går det att utläsa hur inkomna synpunkter 
tagits om hand. Övriga synpunkter noteras.

Yttranden från 
kommuner

Vellinge kommun
Vellinge kommun är positiv till att Trelleborg kommun tyd-
ligt valt att arbeta med de regionala och mellankommunala 
perspektiven. Samrådsförslaget är mycket kommunikativt 
och det är enkelt att ta till sig kommunens ambitioner för 
framtida utveckling. 

Utbyggnad Östra Grevie:
Trelleborg kommuns förslag till ny översiktsplan medger en 
utbyggnad av bostäder i Östra Grevie, även kallat ”Syd-
östra Grevie”. Förslaget medger 30-50 bostäder sydost 
om kommungränsen och förväntas vara år 2028. Östra 
Grevie är en attraktiv boendeort ur pendlingssynpunkt, där 
ett lantligt boende kombineras med snabb kollektivtrafik 
till Malmö och Trelleborg. Att utnyttja det kollektivtrafiknära 
läget är mycket positivt. I och med att planerat utvecklings-
område är en utbyggnad av den befintliga orten som idag 
helt ligger i Vellinge kommun finns flera mellankommu-
nala frågeställningar som inte är helt okomplicerade och 
behöver utredas innan detaljplan. Vellinge kommun skulle 
gärna samarbeta med Trelleborg kommun i en gemensam 
plan för en helhetslösning.

Den viktigaste frågan som Vellinge kommun anser 
behöver lösas är att kommunerna har olika tidplaner för 
utveckling i södra Östra Grevie. Utbyggnaden i Trelleborg 

kommun har tidshorisont 2028 och Vellinge kommun ser 
att sin del planeras och utvecklas först mellan 2020-2050. 
Vellinge kommun prioriterar för nuvarande utveckling i 
norra delen av orten. Vi anser att det skulle vara negativt 
för ortens helhet om det skulle bli en lucka mellan befintlig 
bebyggelse och tillkommande i Trelleborg kommun. Orten 
skulle upplevas fragmenterad och det skulle saknas säkra 
och gena gång-och cykelstråk till de centrala delarna. 
Vellinge kommun värnar mycket om karaktären i Östra 
Grevie vid kommande utveck ling. Det är en liten ort som 
utgår ifrån den gamla landsvägen och där byns äldre 
karaktärsdrag finns bevarade. Bebyggelsen ligger till stora 
delar nära gata och är oregelbunden utmed slingrande 
vägar. Det är mycket viktigt att en utbyggnad i Trelleborg 
kommun utformas som en del av Östra Grevie, vilket 
innebär en samman hängande struktur och gestaltning. 
Vellinges ambitioner är även att Östra Grevie ska växa 
radiellt utifrån stationsområdet för att skapa en tät och 
sammanhängande ort. En kraftig utbyggnad i nord-sydlig 
riktning riskerar att göra orten utdragen. För att orten ska 
vara sammanhängande anser Vellinge kommun dessutom 
att det ska beskrivas som en utbyggnad av Östra Grevie 
och inte en ny bostadsort med ett eget namn.

Vidare anser Vellinge kommun att utbyggnaden skulle ha 
stor påverkan på ortens tillväxttakt. Vellinge kommuns 
utbyggnadsplaner i Östra Grevie är successiva och måttlig 
för att värna om den lilla orten på landet. Planerad utbygg-
nad i Trelleborg kommun skulle öka antalet invånare med 
ca 100 personer och därmed bidra till en för orten stor 
tillväxt på kort sikt. Vellinge kommun prioriterar att handel 
och service i första hand ska finnas i Västra Ingelstad, det 
finns endast en mindre privat förskola i Östra Grevie idag.

Utöver nämnda frågeställningar finns även flera mer 
praktiska infrastrukturfrågor som behöver klargöras, till 
exempel hur Trelleborg avser att lösa det nya områdets 
VA- anslutningar och trafiksäker anslutning till väg 101. Vel-
linge kommun anser att Trelleborg kommun ska vara med 
och bidra till infrastruktursatsningar i Vellinge kommun vid 
föreslagen utbyggnad.

Infrastruktur, kollektivtrafik och pendel parkeringar 
I samrådsförslag till ny översiktsplan för Trelleborg kom-
mun finns ett stort fokus på kommunikationer. Bland detta 
beskrivs Trelleborg kommuns satsningar på cykel, gods, 
kollektivtrafik och pendelparkeringar. Vellinge kommun och 
Trelleborg är starkt sammankopplade i och med pendling 
mellan kommunerna samt de stora kommunikations-
stråken mot Malmö. Orterna och kollektivtrafiknoderna i 
nordvästra Trelleborg och sydöstra Vellinge ligger mycket 
nära och påverkar varandra i form av trafikering, tillgäng-
lighet och pendling. Väg E6, väg 101 och Trelleborgs 
banan är viktiga kommunikationsstråk, där trafik från 

Trelleborg mot Malmö passerar Vellinge kommun. Trafi-
ken på väg E6 ger en stor miljöpåverkan, främst i form av 
buller i Vellinge tätort samt bidrar till höga flöden. Vellinge 
kommun ser positivt på föreslagna åtgärder som kan 
minska framförallt den tunga trafiken på väg E6 men även 
få fler att resa kollektivt. Vellinge kommun stödjer Trelle-
borg kommun om dubbelspår på Trelleborgsbanan och att 
fler godstransporter  kan gå på räls. Samrådshandlingen 
medger flera utvecklingsförslag för kollektivtrafiken och av 
dessa trafikerar linje 144, 146 och 181 Vellinge kommun. 
Linje 144 är viktig för resande underlaget för Pågatåget 
i Östra Grevie då linjen går mellan Anderslöv och Östra 
Grevie, linje 181 är välanvänd av gymnasieungdomar och 
går mellan Trelleborg och Vellinge via Höllviken samt linje 
146 som går mellan Trelleborg och Malmö på motorvägen 
och är Södra Håslövs enda busslinje. Vellinge kommun 
är positiva till föreslagna förbättringar för linje 144 och 
181 och för diskussion med Skånetrafiken om hur linje 
181 i framtiden ska trafikera i Höllviken. Tidigare har även 
diskussioner funnits att förlänga linje 144 mot Fosie. För 
linje 146 anser vi att analysen är snävt gjord då underla-
get endast baseras på Skegries framtida utveckling. Linje 
146 har ett större upptagningsområde som omfattar norra 
Trelleborg, boende på landet i båda kommunerna runt 
Södra Håslöv och Vellinge tätort. Vellinge kommun har fått 
indikationer från Skånetrafiken att linje 146 är fullsatt under 
rusningstrafik och ser därför att den fortsätter utvecklas 
för att uppehålla det goda kollektivtrafikläget utmed hela 
stråket. Väl fungerande kollektivtrafik är även viktigt för 
pendling mellan Vellinge kommun och Trelleborg kommun. 

Trelleborg kommun har även studerat och angett strategier 
för pendelparkeringar i anslutning till kollektivtrafik. Gene-
rellt har de studerade pendel parkeringarna låg beläggning 
och ingen utbyggnad planeras. Pendelparkeringarna i 
Södra Håslöv och Östra Grevie finns nämnda och det ang-
es att trelleborgarna använder dessa. Vellinge kommun 
hade gärna sett att det även redovisats beläggningsgrad 
för nämnda pendel parkeringar i Vellinge kommun då pend-
larna rör sig över kommungränsen. Enligt Vellinge kom-
muns uppfattning har pendelparkeringen i Östra Grevie 
mycket hög beläggning och lockar resande från ett större 
omland. Under 2017 och 2018 kommer Vellinge kommun 
utöka antalet parkeringsplatser i Östra Grevie med 20 
platser per år. Vellinge kommun anser att det är rimligt 
att Trelleborg kommun bidrar med en medfinansiering av 
pendelparkeringar då de används av invånare i Trelleborg 
kommun. I samrådsförslaget finns ambitioner att förbättra 
cykelvägarna inom och mellan orter samt till viktiga kol-
lektivtrafiknoder. Nordvästra delen av Trelleborg kommun 
anges även som utredningsområde för nya cykelförbindel-
ser. Vellinge kommun ser mycket positiv på de planerade 
cykelvägarna då de kan uppmana till hållbart resande till 
bland annat stationen i Östra Grevie och busshållplatsen 
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Södra Håslöv. Mellan Vellinge och Östra Grevie, utmed 
Grevievägen planerar Vellinge kommun att bygga en gång 
och cykelbana, som vi tror kommer att knyta samman 
med nya cykelvägar i nordvästra Trelleborg kommun och 
tillgängliggöra service i Vellinge bättre. Vellinge kommun 
anser också att cykel väg mellan Trelleborg och Höllviken 
utmed väg 9 bör tidigare läggas och arbetar för detta i vår 
dialog med Trafikverket.

Övrigt 
Vellinge kommun samarbetar bland annat med Trelleborg 
kommun i ett projekt kring kunskapsinhämtning om havet, 
så kallat KOMPIS-projekt. Vi ser fram emot att ta del av 
kommande utställningsversion som även ska innehålla 
strategier för havet. 

Svar: Trelleborgs kommun ser positivt på Vellinges syn-
punkter gällande en utbyggnad i Sydöstra Grevie. Det är 
av stor vikt att mellankommunal dialog kan ske för att det 
nya utbyggnadsområdet ska bli en del av orten Östra Gre-
vie, vilket är Trelleborgs kommuns ambition. Tidplan och 
ett flertal tekniska frågor behöver lösas innan en detaljpla-
nering av området kan ske.

Trelleborgs kommun är positiva till en förbättring av linje 
146 och detta kommer att läggas till i utställningsförslaget.

Trelleborgs kommun ser fram emot ett gott samarbete med 
Vellinge kommun framöver. 

Eslövs kommun
Eslövs kommun har inget att erinra på samrådshandlingen 
Framtidens Trelleborg – Översiktsplan för orter och lands-
bygd 2028.

Eslövs kommun tycker att översiktsplanen är lättillgänglig 
och innehållsrik med förnuftiga utvecklingsförslag och 
ställningstaganden. Trelleborg och Eslöv har i struktur-
planen för MalmöLundregionen lyfts fram som regionala 
kärnor. Parallellt med översiktsplanen samarbetar även 
Trelleborg med Region Skåne i projektet ”Flerkärnighet för 
ökad tillväxt i Skåne/Trelleborg som tillväxtmotor i sydväs-
tra Skåne” med syftet att stärka Trelleborg som regional 
kärna. Eslöv samarbetar gärna framöver kring detta, för att  
vidareutveckla roller och innehåll för våra respektive
regionala kärnor.

Samrådshandlingen redovisar lättillgängligt och tydligt 
befintliga förutsättningar, befintliga och tillkommande bygg-
rätter och konsekvenser av planförslaget, som underlättar 
och tydliggör val av utvecklingsförslagen. Trelleborg har 
ambitiöst tagit fram flera bakgrundsunderlag innan över-
siktsplaneprocessen satts igång, exempelvis ortsanalyser 
för respektive ort, natur- och kulturmiljöplan, landskaps- 
och kulturmiljöutredning, kollektivtrafikutredning,
klimatanpassningsplan, cykelstrategi med flera. Det finns 
en tydlig röd tråd och genomarbetat resonemang, som 
underbyggs av de framtagna underlagen.

Likaså signaleras det tydligt vilka underlag som kommer 
att behövas för fortsatt översiktlig planering, exempelvis 
dagvattenstrategi, uppdatering av trafikstrategin med 
mera. Möjligen skulle den framtagna översiktsplanen och 
befintlig fördjupning av översiktsplan för Trelleborgs stad 
kopplas till varandra. Likaså kunde det önskas att målbil-
den och strategierna i MalmöLundregionens strukturplan 
lyfts in lite tydligare och i lite större omfattning, både i ord 
och bild.

Svar: Trelleborgs kommun noterar informationen och ser 
fram emot ett gott samarbete i arbete med Malmö-Lund 
regionen framöver.

Malmö stad
I samrådshandlingen uttrycks ambitioner kring hållbarhet 
som kommer att bidra till en positiv utveckling i regionen. 
Ställningstaganden som är väsentliga för Malmö stad är 
till exempel strategier för att prioritera bebyggelsetillväxt 
i kollektivtrafiknära lägen för att minska negativ påverkan 
på miljön, att bidra till den regionala bostadsförsörjningen 
genom komplement inom olika segment på bostadsmark-
naden samt att värna jordbruksmark som en viktig resurs 
för framtiden. Planförslaget stämmer väl överens med 
Strukturplan för MalmöLundregionen. Det hade dock varit 
positivt om strukturplanens strategier och ställningstagan-
den redovisats mer fullständigt i samrådsunderlaget, för att 
tydliggöra sambanden och tydligare sätta planförslaget i 
sitt regionala sammanhang. 

Att utveckla orter på Trelleborgs landsbygd är viktigt i det 
regionala perspektivet för att tillgodose behov av olika 

typer av bostadsmiljöer. Stadsbyggnadskontoret ser sär-
skilt positivt på att Östra Grevie, samordnat med Vellinge 
kommun, kan växa till en större stationsort så att trafike-
ringen av Trelleborgsbanan och dess nya stationslägen 
därigenom utnyttjas fullt ut. 

Stadsbyggnadskontoret har i övrigt inget att anföra i ären-
det.

Stadsbyggnadskontor i Malmö ser fram emot ett fortsatt 
gott samarbete med Trelleborgs kommun bland annat 
inom ramen för samarbetet i MalmöLundregionen.

Svar: Trelleborgs kommun tackar för inkomna synpunkter 
och ser fram emot ett gott samarbete inom Malmö-Lundre-
gionen framöver.

Svedala kommun
  Svedala kommuns synpunkter:  
• Målbilder för 2028 beskriver att Trelleborg vill 
utöka samverkan med omlandet genom att utveckla goda 
kommunikationer, gränsöverskridande samarbeten och 
utbyten, vilket Svedala kommun ser positivt på.
• Svedala kommun ställer sig mycket positiv till fö-
reslagna åtgärder för att öka cykling och kollektivresandet.
• Svedala kommun ställer sig positiv till de inrikt-
ningar och den bostadsexploatering som presenteras i 
planen för att stärka de mindre orternas utveckling.
• Svedala kommun ställer sig negativ till plane-
ringen av ny livsmedelshandel på den utpekade platsen 
på grund av att den med största sannolikhet kommer att 
påverka kommunens befintliga och planerade livsmedels-
handel negativt. Den kommer konkurrera med befintligt 
serviceutbud som finns i Svedala tätort inklusive dess cen-
trumkärna och även med Trelleborgs centrumhandel, vilket 
kan leda till att båda centrumens attraktionskraft minskar.
• Svedala kommun motsätter sig ökat flöde av tung 
genomfartstrafik genom Svedala tätort. Konsekvenser av 
ökat trafikflöde med tunga transporter genom Svedala 
tätort på väg 108 (statlig väg) behöver utredas och analy-
seras av Trafikverket. 

Svar: Trelleborgs kommun tackar för inkomna synpunk-
ter. Trelleborgs kommun instämmer i Svedala kommuns 
resonemang om att handel i orterna bör gynnas. Till ut-
ställningsskedet kommer därför handelsområdet vid strax 
väster om Alstad, vid Klörupskorset längs med väg 108, att 
utgå.

I samrådsförslaget görs inga förslag som förväntas bidra 
till ökad tung genomfartstrafik genom Svedala. 

När det gäller förslag i den fördjupade översiktsplanen 
för Trelleborgs stad utgår Trelleborgs kommun från att 
lastbilstrafiken når Trelleborg över E6 och kommunen är 
beredd att arbeta för åtgärder för att motverka att trafiken 
väljer väg 108.

Trelleborgs kommun ser fram emot att samarbete med 
Svedala kommun framöver gällande mellankommunala 
frågor.
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Yttranden från 
privatpersoner

Privatperson 1
Jag skulle vilja trycka på att det bör byggas fler hyreslä-
genheter i Smygehamn. Då detta ofta upplevs som en 
bromskloss för att yngre ska kunna bo kvar eller söka sig 
till orten. 20-30 lägenheter 2-3 rum norr om vägen Ekva-
torn, väster om där högstadieskolan är inritad. Detta hade 
betytt mycket även för föreningslivet på orten.

Sedan kan jag inte hitta att ”Stadsparken” är nämnd nå-
gonstans och den unika miljö som finns här. Denna plats 
kan säkert utvecklas till att bli den samlingsplats, som den 
en gång var. Med olika arrangemang och ”parkfester”. 
Kanske lite speciellt då det var min farfars-far som anlade 
Parken en gång i tiden! 

I övrigt tycker jag det mesta är med. Gångstråk från ham-
nen in till byn hade varit ett gigantiskt lyft för udden och 
byn!

Svar: Till utställningsskedet kommer text och karta att 
uppdateras med kortfattade information om stadsparken. 

Parallellt med att översiktsplanen tas ett bostadsförsörj-
ningsprogram fram. I utställningshandlingen kommer frå-
gor som rör bostäder att fördjupas utifrån det material som 
tagits fram i arbetet med bostadsförsörjningsprogrammet. 
Till exempel kommer det preciseras vilken typ av bostäder 
som efterfrågas och behövs i respektive ort.  

SAMRÅDSHANDLING 

BOSTADSFÖRSÖRJNINGS-
PROGRAM

- För Trelleborgs kommun

Privatperson 2
Våra synpunkter gäller främst Beddingestrand men även 
kan väl även delvis appliceras på sydkusten i allmänhet. 
Beddingestrands själ och charm beror till stor del på 
friheten, luftigheten och grönskan som finns här. Därför är 
det av största vikt att man bevarar allt detta; inklusive de 
gamla trähusen. Beddingestrand är av en sådan karaktär 
att det har alla möjligheter att förbli och utvecklas i enlighet 
med ett riktigt framtida paradis och det är här ni i kommu-
nen spelar en väldigt viktig roll.

Det är vår åsikt att man bör låta allting söder om lands-
vägen vara ifred, inklusive öppna ytor, naturområden, 
byggnader och de mycket uppskattade befintliga par-
keringsmöjligheterna. Tillsammans är det allt detta som 
tilltalar husköpare och semesterbesökare och det är dessa 
som bidrar till att verksamheter och service kan finnas 
kvar. (Vi kan även inflika att beslutet att förbjuda husbilar 
i Smygehamn är alldeles galet ur alla möjliga synvinklar, 
det är de besökarna som håller företagen på udden vid liv. 
Vi antar att Trelleborgs kommun inte vill se en död udde i 
framtiden.)

Både vi och de personer vi kom i kontakt med för några år 
sedan då byn hotades av 4-våningsbyggnader vid stran-
den, är positiva till en utveckling av Beddingestrand med 
ny bebyggelse och fler invånare. Vi är även överens om att 
en sådan utveckling bör ske längs de norra gränserna av 
Beddingestrand. 

Villor, natur- och strövområden och framför allt gång- och 
cykelmöjligheter norrut till Stora Beddinge och Lilla Bed-
dinge skulle vi uppskatta mycket. Framför allt att de som 
bor i dessa byar får det lättare att ta sig till havet och till 
Beddingestrand och den service som finns där, skulle göra 
byarna mycket mer attraktiva samtidigt som underlaget 
för service skulle öka. (Här vill vi inflika att vi ställer oss 
bestämt negativa till förslaget med socialhjälpsbostäder i 
gamla Beddinge Stugby.)

Vi är mycket glada för det arbete som gjorts med Tullstorp-
sån och hur fint det har blivit i markerna med den bred-
dade ån. Vi vill också framföra en önskan om att dessa 
områden hålls på ett sådant sätt att det blir möjligt att 
ströva längs ån och ta en picknick.  Sedan ån tillkommit 
har vi tänkt på hur underbart det skulle vara med en egen 
mindre sjö i anslutning till Tullstorpsån, vår alldeles egen 
Skateholmssjö, kanske med en liten brygga, i området 
mellan Beddingestrand och Stora Beddinge. Det kanske 
kunde vara något att fundera på i detaljplanen kring ströv-
områdena.

Angående detta med att föra Stora-, Lilla- och Bedding-
estrand närmare varandra vill vi även skriva några rader 

om kollektivtrafiken. Vi är glada för att turtätheten utökats 
på 190, men vi har även tidigare bett om bättre busstra-
fik till byarna. Dock har vi alltid varit hänvisade till 190 i 
Beddingestrand. Vi ber därför igen om att man åter tar 
upp frågan om att kanske ett fåtal turer dagligen dras upp 
till att innefatta även Stora Beddinge och Lilla Beddinge. 
Detta kunde med fördel gjorts på bekostnad av den dåliga 
184-reservturen till Stora Beddinge.
Om detta inte blir aktuellt så ber vi om bättre sätt att låsa
fast eller låsa in cyklar och mopeder som blir stulna vid
busshållplatserna. Det är också önskvärt med åtminstone
en senare natur för 190 samt att man tänker på att man
inte drar in busshållplatser utanför verksamheter. Det var
alldeles galet att man drog in hållplatsen framför hotell och
restaurang Smygehus som är den enda riktiga nöjesplat-
sen i området! (vi är glada för att 190 fick en ny hållplats
utanför Mossbylund). Vi vill att man tänker på att i vårt om-
råde där många ändå kör bil, så är det kanske nattetid till
och från nöjesplatsen man just vill och behöver åka buss.

Med en cykelbana och låsbart cykelställ likt de som finns 
på Trelleborg C hade vi kunnat tänka oss att använda 190. 

Svar: Trelleborgs kommun tackar för inkomna synpunkter.

Gällande Beddingestrands karaktär instämmer Trelleborgs 
kommun i yttrandet. Sommarstugekaraktären är viktigt att 
bevara och därför föreslås inga nya bostäder söder om 
landsvägen.

Gällande grönområden för rekreation och friluftsliv pågår 
ett arbete i kommunen med att ta fram en grönplan. I 
översiktsplanens utställningshandling kommer Bedding-
estrands plankarta att kompletteras med förslag på stråk 
för rekreation.

Gällande kommunikationer till Lilla och Stora Beddinge så 
finns det i översiktsplanen förslag om en cykelväg från Lilla 
Beddinge till Beddingestrand. 

Privatperson 3
Vi bor i Smygehamn sedan tre år och jag har följt ut-
vecklingen av det arbete som Trelleborgs Kommun gör i 
samband med utvidgningen av Smygehamn, bland annat 
bekant som DP 169. Vad jag har förstått är DP 169 anta-
gen efter alla konstens regler och har vunnit laga kraft. 

Min fråga till kommunen är:
Hur bekantgörs det faktum att en detaljplan är antagen och 
lagakraftvunnen till de intressenter som är aktuella? Jag 
tänker i första hand på företag (byggföretag, entreprenörer 
etc.) som kan sätta detaljplanen i verket. Sedan vore det 
ju intressant att veta på vilket sätt man uppmärksammar 
allmänheten på att dessa planer finns? Jag avser då i för-
sta hand INTE kommuninnevånare utan tänkbara hushåll 
som kan flytta till kommunen och därmed bidra till ett ökat 
skatteunderlag.

Svar: Trelleborgs kommun instämmer i att det är av stor 
vikt att befintliga detaljplaner byggs ut. Att en detaljplan 
som är antagen inte byggs ut kan bero på ett flertal an-
ledningar. Om kommunen hade ägt marken hade det varit 
enklare för kommunen att styra att detaljplanen genomför-
des. 

Parallellt med att översiktsplanen tas fram upprättas även 
ett bostadsförsörjningsprogram. Slutstaterna från denna 
kommer att arbetas in i översiktsplanen till utställningsske-
det. 

Privatperson 4
Jag och min man flyttade till Simremarken för 2 år sedan 
och trivs fantastiskt bra! Vi bor på en liten gård norr om 
väg 9 och vill så småningom utveckla en gårdsförsäljning 
med bla konsthantverk och honungsförsäljning. Jag blev 
biodlare förra året och håller på att utveckla verksamheten.

Även om vi trivs bra finns det lite smolk i glädjebägaren 
och det är två saker som irriterar mest ;  hastigheten på 
Väg 9 och avsaknad av busskur vid hållplats Vakthunds-
vägen.

Väg 9 genom Simremarken är en raksträcka som inbjuder 
till höga hastigheter. Jag använder Väg 9 flera gånger per 
dag genom hundpromenader till stranden och jag kör även 
med bil till mitt jobb i Alnarp. När jag kör ut från vår utfart 
(en liten grusväg mittemot Taxvägen) kommer bilarna i en 
rasande fart från öster.
Bilarna som kommer österifrån har tvingats sakta ner till 40 
km genom Böste och dessutom skumpa över fyra vägbu-
lor. Efter att ha passerat Böste tar man igen förlorad tid 
och öser på för fullt på raksträckan förbi Böste Grönsaker 
och kommer då i hög hastighet in i Simremarken.
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Förutom att hastigheten  är hög så gör man dessutom 
vansinniga omkörningar!
Det finns massor av utfarter på båda sidorna genom hela 
Simremarken och ändå har vi inget omkörningsförbud 
här...VARFÖR?

Vi hoppas att man gör något åt trafiksituationen i Simre-
marken innan det sker en allvarlig olycka. Vägbulor får vi 
förmodligen inte då dessa placerats i Böste men förhopp-
ningsvis kan det bli omkörningsförbud genom vår lilla by. 
Har det någon gång gjorts någon hastighetskontroll här?

När vi letade efter boende på Söderslätt var det viktigt att 
det fanns en busshållplats i närheten av hemmet    -  och 
det har vi!
Min man arbetar i Malmö och åker buss + tåg till arbetet 
och det fungerar jättebra. Han tar bussen från hållplats 
Vakthundsvägen (norrsidan) men denna hållplats ligger 
helt fritt och öppet för regn, blåst, värme och kyla från hela 
slätten. 

En busskur vid denna hållplatsen hade verkligen under-
lättat väntan på bussen. Det kanske finns någon busskur 
ledig efter rivningen av Trelleborg Övre? Annars finns det 
en busskur i de västra delarna av Simremarken som inte 
används  -  kanske den kan flyttas till Vakthundsvägen?

Jag hoppas att våra synpunkter ska leda till något resultat!

Svar: Trelleborgs kommun instämmer i att trafiksäkerheten 
på väg 9 behöver ses över. Framförallt behövs det säkra 
överfarter över vägen, speciellt där det finns busshållplat-
ser.

Under arbetet med översiktsplanen har dialog med 
Trafikverket skett, vilka är den myndighet som äger och 
förvaltar väg 9 genom Simremarken. Trafikverket har yttrat 
att de är positiva till säkerhetshöjande åtgärder längs väg 
9. Trelleborgs kommun kommer framöver att arbeta för att 
detta ska ske. Det finns dock ingen tidplan eller vilken typ 
av åtgärd som kan vara aktuell bestämd.

Övriga synpunkter noteras.

Privatperson 5
Synpunkter 
1 Fler gatlyktor önskas hela vägen genom Bedding-
estrand.
2 Sköt vägrenen på båda sidor om väg 9. NCC gör det 
definitivt inte!
3 Lägg en gångbro över Diesbäcken så vi slipper gå upp 
om vägen eller ut i vattnet på väg till tex tennis o handels-
bod.

4 Laga cykelbanan som är i uruselt skick på sina ställen. 
Det räcker inte med varningstecken. Åtgärda i stället !
5 Hur är vattnet där vi badar ?

Svar: Trelleborgs kommun noterar inkomna synpunkter. 
Gällande väg 9 är det Trafikverket som äger och förvaltar 
vägen. 

Övriga synpunkter har mer med förvaltningen av gator att 
göra. 

Privatperson 6
Jag tycker inte att vi ska planera för handel vid Klörupsk-
orset. Det känns mer logiskt att planera för det på plats 
där människor bor, t ex Ö Grevie/Sydöstra Grevie. Vi vill 
ju att byarna ska leva. Dessutom ska vi inte skapa onödig 
biltrafik.

Svar: Till utställningshandlingen kommer handelsområdet 
vid Klörupskorset att utgå. Trelleborgs kommun instämmer 
i att det är bättre att satsa på handel i orterna i närheten av 
där människor bor.

Privatperson 7  
Jag föreslår att man anlägger en strandpromenad mellan 
Smygehuk och Smygehus. Man öppnar därmed upp stran-
den för besök på ett helt annat sätt än idag. Det är mycket 
svårt för lite äldre och även rörelsehindrade att komma ner 
på stranden. I dag är strandsträckan mellan Smygehuk 
och Smygehus väldigt svår att nå och även svår att gå 
utmed vattnet.

• Jag förslår även att området runt hamnen i Smy-
gehuk byggs ut och görs mer attraktiv. Mycket har skrivits
om området men väldigt lite har hänt. Varför inte bostäder
eller annan bebyggelse.
• Området runt magasinet bör också göras något
åt. Troligen Sveriges finast område som skulle lämpa sig
för bostäder.
• En badstrand bör också anläggas vid Smygehus.
• Sedan anser jag att Trelleborg måste börja att
marknadsföra sig. Man måste visa upp vad man har inom
sina gränser.
• Vissa gator i Smygehamn är knappt framkomliga
för trafik. Så kan det inte vara.
• RV 9 som går genom Smygehuk/ Smygehamn
måste åtgärdas. Hastigheterna är på tok för höga. Farthin-
der bör anläggas.

Svar: Till utställningshandlingen kommer förslag till stråk 
för rekreation att läggas till i handlingen. 

Handlingen kommer även att kompletteras med mer 
information både i karta och text gällande Smygehuk. 
Smygehuk är kommunens mest besökta turistmål och nya 
bostäder anses därför inte lämpligt. 

Trelleborgs kommun instämmer i att trafiksäkerheten på 
väg 9 behöver ses över. Trafikverket har i sitt yttrande över 
översiktsplanen yttrat att man är positiv till trafiksäkerhets-
höjande åtgärder. Det finns dock i nuläget inget beslut för 
om eller när sådana åtgärder skulle kunna genomföras.

Trelleborgs kommun noterar övriga synpunkter. 

Privatperson 8
Jag noterade som mina synpunkter följande:
1: en fortsättning av den påbörjade Österleden mot Klags-
torp och vidare till Skurup är i dagens samhälle  en oum-
bärlighet. Reservera kustvägen (9) för turism o närtrafik.
2.Vägarna norrut från Bedingestrand måste sträckas om
mot väg 101 på flera ställen. Till slut behövs en praktisk
sträckning mellan Beddingestrand o Skurups Pågatåg.
Cykel, buss, bil.
3. Sverigeleden mellan matöppet o sista vägen innan
Kungsljusen som nu går på Blåeldsvägen kan bli kvar. Det 
verkar svårt att få bredd på hela sträckan längs v 9 och det 
blir onödigt dyrt.
4 Det verkar angeläget att sluta bygga söder om v 9. Vissa 
luckor (mellan gamla väg 60 och 84) kan fyllas i men längs 
Sjövägen är det angeläget med totalt omedelbart bygg-
nadsförbud. 
5. ”Höllvikeniseringen” måste stoppas. Om gatubelysning
införs så måste den vara estetiskt tilltalande.
7. Kulturutbudet måste reetableras, allra minst till den nivå
den var i fjol. Förfallet kring ”Paddan” måste ersättas av
något attraktivt. Området skulle en gång bli en småbåts-
hamn.
8. Nattrafiken fredag-lördag skulle kunna göras om med
fakultativa transporter som ett alternativ  (typ föreslagen
tur verkställs (eller ej) på reservation/konfirmation med
lämpligt fotdon/transportör).
9. I o med att E65 o Pågatåget går genom Svedala samt
att v 101 är otroligt långsam, bla 30km/Tim genom Anders-
löv har lett till att hollan, plötsligt befordrad till ”småstad” i
planen, förlorat allt, tom Systembolaget. Ett nytt köpcen-
trum   planeras i korset mellan v 101 o Trelleborg Svedala
! Inte i Anderslöv....
Varför då satsa på Anderslöv som ”serviceort” ?

Otroligt lite har hänt runt Beddingestrand se mitten av 
femtiotalet. Väg 9 har saktats ned o har blivit bredare, cy-
kelbana har kommit till, bussarna mycket renare o tystare 
o vältrafikerade. Men de befintliga husen har inte glidit
längre ifrån varandra, de har bara fått ge plats åt vägen. V

9 har blivit ett turiststråk och som sådant med badplatser 
och parkeringar längs kusten - i Ystad kommun! I Trelle-
borgs kommun har det bara blivit konfliktuellt runt Köp-
mansmagasinet i Smyge.
Jag tycker personligen det är bra med förlängningen av 
Hedvägen och utbyggnaden av hamnen. Men planen 
avslöjar inte vilket positivt inflytande det har på Bedding-
estrand o resten av omnejd. 

Jag förstår att dessa påpekanden kan kräva förtydligande 
och precision, kanske uppdatering på vissa punkter, och 
står naturligtvis till förfogande för frågor.

Svar: Beddingestrand föreslås ha kvar sin karaktär som 
sommarort med endast ett fåtal föreslagna nya områden 
för ny bebyggelse.

Söder om väg 9 föreslås inga nya utbyggnadsområden. 
Detta beror främst på att en stor del av orten söder om väg 
9 ligger under gränsen för +3 meter över havet. På grund 
av att havet troligtvis kommer att stiga på grund av klimat-
förändringar så föreslås därför inga nya byggrätter här. 

Trelleborgs kommun noterar övriga synpunkter. 

Privatperson 9
Plats: Anderslöv
När vi 2004 flyttade till Anderslöv från Malmö fantisera-
de vi b.la om härliga cykelturer i det platta och vackra 
landskapet på Söderslätt. Av det har det inte blivit mycket 
p.g.a att vägarna runt om byn är smala och trafikerade av 
tung trafik. Så är det även på andra ställen i kommunen. 
Lösningen vore naturligtvis cykelvägar. Finns det ingen 
möjlighet för kommunen att köpa upp lite smala remsor av 
åkermark av traktens jordägare och bygga sådana? Jag är 
medveten om att marken oerhört dyrbar här, men jag tror 
också att cykelvägar skulle främja turismen. Allt fler satsar 
ju nu på B&B och olika butiker och andra verksamheter på 
landsbygden.
Ett eftersträvansvärt exempel på bra cykelvägar finns i 
Burlövs kommun. I det fallet avundas vi vänner som bor 
där. Dock har Trelleborgs kommun mycket vackrare land-
skap att bjuda på. Utnyttja detta när översiktsplanen även 
skall omfatta landsbygden!

Svar: Trelleborgs kommun instämmer i yttrandet. I över-
siktsplanen finns en vision för Anderslöv, att den ska ha 
karaktären av en småstad. Det innebär till exempel att i 
småstaden ska vara möjligt att gå och cykla. Det ska även 
gå att ta sig med cykel till närliggande orter. I översikts-
planen föreslås cykelväg mot Alstad och vidare mot Östra 
Grevie. Även mot Grönby och Sörby föreslås cykelväg.
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Privatperson 10
Med anledning av den föreslagna översiktsplanen med 
utvecklingsförslag för Sydöstra Grevie får jag som ägare 
till fastigheten Christens Gård, St. Slågarp 1:18, där jag 
bor och bedriver verksamhet, anföra följande: 
1. Christens Gård, St. Slågarp 1:18 – en gammal släkt-
gård. Frånsett ett kort avbrott mellan åren 1972, då min 
mormors kusin, Albert Jönsson, avled och gården avstyck-
ades i samband med arv och försäljning, och år 1985, då 
mina föräldrar, Folke och Elisabet Svensson förvärvade 
fastigheten, har Christens Gård, St. Slågarp 1: 18, varit i 
min familjs ägo sedan år 1740. Jag är den sjunde genera-
tionen på kvinnosidan som är ägare till gården.

Själv blev jag lagfaren ägare år 1991 då gården över-
lämnades till mig som gåva av min mor efter det att min 
far avlidit i september 1990. Jag har således en mycket 
långvarig association med denna fastighet som jag försökt 
att bevara och förvalta efter bästa förmåga. Det är därför 
av största vikt för mig att gården kan fortsätta att fungera 
på ett sätt som bevarar detta kulturarv i sin rätta miljö där 
den goda jorden brukas, sedan några år enligt ekologiskt 
jordbruk, så att detta arv kan bevaras så lättillgängligt och 
oförändrat som möjligt för nuvarande och kommande ge-
nerationer. Bebyggelse inpå knutarna skulle förändra detta 
på ett avgörande och oåterkalleligt sätt. 

2. Christens Gård – Retreatgård. I min strävan att bevara 
gården och dess kulturarv och att kunna dela dess stillhet 
och lugna, välgörande miljö med andra har jag, som 
diakon och ordenssyster i Church of England och Svenska 
kyrkan, utvecklat den till en retreat- och konferensgård, 
dit människor är välkomna för vila, rekreation och andlig 
uppbyggelse. För detta ändamål har det tidigare stallet och 
en del andra uthus renoverats invändigt till

Gästhus med plats för totalt 15 övernattande gäster och 
den tidigare svinstian har blivit kapell – det Heliga Korsets 
Kapell. 

På grund av min långvariga association med Church of 
England, där jag tjänstgjort i mer än 40 år, först 20 år som 
boende i London och därefter genom regelbundna besök 
på biskopens uppdrag, lyder kapellet formellt under the 
Bishop of Fulham (del av Londonstiftet) och The Revd. 
Preb. John Brownsell är kaplan. Christens Gård besöks 
regelbundet av gäster från både England och Sverige – 
enskilda likaväl som större eller mindre grupper. Hittills 
har vi i år haft 217 gästnätter. Ett konferensutbyte mellan 
präster i Church of Engand och Svenska kyrkan med titeln 
”Bonds of Friendship” har startats här och fler konferenser 
under denna rubrik planeras framöver. Jag tar också emot 
olika grupper för besök under dagen, inklusive pensionärs-

grupper, något som också är mycket uppskattat. 
Gemensamt för dem alla är uppskattningen av både den 
inre och den yttre miljön: tystnaden, stillheten, det öppna 
odlade landskapet med de vida vyerna med tillhörande 
fågelliv och vilt som upplevs som helande, läkande och 
upplyftande. Det är svårt att värdera dessa upplevelser, 
men det står helt klart att behovet av miljöer som gör det 
möjligt för människor att finna tystnad och stillhet, tid och 
rum för reflektion och eftertanke, kravlös vila och en inbju-
dan att möta både sin Gud och sig själva är enormt stort 
och ständigt växande. Det ekologiska jordbruk som för 
närvarande bedrivs här bidrar i hög grad till att skapa och 
upprätthålla denna miljö. Det bör påpekas att det, vad jag 
vet, inte finns något liknande ställe i Trelleborgs kommun 
eller i dess grannkommuner, och inte heller inom rimligt 
avstånd. Jag har två gånger vunnit en upphandling från 
Skånes Kommunförbund om tillhandahållande av lokaler 
och tjänster för mindre dagskonferenser – någon som 
Trelleborgs Kommun tyvärr aldrig utnyttjat. 

I den föreslagna översiktsplanen finner jag ingen som helst 
medvetenhet om att detta arbete redan pågår på Chris-
tens Gård, och vid mitt möte med Stadsarkitekt Ann-Katrin 
Sandelius och Kommunikatör Emelie Ekander framkom att 
de inte hade någon aning om detta. Denna brist på insikt 
är förståelig eftersom planeringsgruppen vid sina besök i 
området underlåtit att ta personlig kontakt, och kan såle-
des omöjligt ha upptäckt denna verksamhet. Det är därför 
min förhoppning att planeringsgruppen finner det möjligt 
att göra ett besök på Christens Gård för att informera sig 
om arbetet här och om den omgivande miljöns betydelse. 

Den planerade bebyggelsen skulle få väldigt stor negativ 
inverkan på min verksamhet. Möjligheten till öppna, vida 
vyer av den goda jorden som brukas för människors skull 
och den höga, vidsträckta himlen därovan skulle i prin-
cip försvinna. Tystnaden och stillheten skulle bli än mer 
uppslukad av vardagen brus och möjligheten till ostörd 
vila och rekreation i en helande miljö skulle starkt begrän-
sas. Med detta i åtanke är det därför min starka önskan 
och innerliga förhoppning att ny bebyggelse skulle kunna 
begränsas till en linje utmed vattendragens norra sida. 
Även sådan bebyggelse skulle givetvis påverka miljön runt 
Christens Gård negativt, men i mer begränsad omfattning. 

3. Grönområden versus den goda jorden, den ekologiskt
odlade marken. Översiktsplanen säger att ”det är viktigt att
området utvecklas med grönområden samt med möjlighet
till rekreation och möten”. För de människor som ofta och
regelbundet gästar Christens Gård, liksom för oss som bor
här, är det inte i första hand fler anlagda och designade
grönområden vi är ute efter utan bevarandet av den goda
jorden som den odlas och brukas ekologiskt, alltefter årsti-
dernas växlingar. Det är det som i första hand skapar den

helande och läkande miljö som vi värdesätter så högt. 

4. Vattensamlingar och vilt. Vad gäller de torvmossar som
i förslaget benämns ”mindre vattensamlingar” bör påpekas
att de utgör en integrerad del av det delvis underjordiska
system av dammar, mossar och åar som genomkorsar
Söderslätt, och som till stor del berikar fågellivet och utgör
habitat för rådjur, harar, fasaner och annat vilt. Det är av
primär betydelse att dessa naturliga vattensystem och de-
ras förbindelser upprätthålls och bevaras utan alltför myck-
et mänsklig inblandning. Att ”utveckla dem till grönområ-
den” som planen föreslår riskerar att ytterligare inskränka
det redan lilla utrymme som finns på Söderslätt för vilda
djur och fåglar att finna sina naturliga habitat. I dammen
norr om Christens Gård häckar bl.a. häger, sothöns, hökar
av olika slag liksom ett stort antal mindre arter, inklusive
lärka, som ju tyvärr blir mer och mer sällsynt i det odlade
landskapet. I vattnet trivs olika grodor och sländor. Jag har
svårt att tro att ett utvecklat grönområde skulle tillvarata
dessa arters behov av fredat habitat. Området behöver
förvisso städas upp och underhållas bättre, men därutöver
är ytterligare ”utveckling” inte önskvärd.

5. Cykel- och gångväg. Den föreslagna cykel- och gångba-
nan mellan Ö Grevie och Alstad, skulle förbättra befintligt
utbud på Christens Gård och i området i stort, vilket jag
välkomnar.

6. Infartsväg: underhåll. Infarten från väg 101 till Christens
Gård och min granne, Persgården, är idag privat väg grun-
dat på servitut. Vi bekostar underhållet, inklusive snöröj-
ning. Om bebyggelse av något slag och i någon omfattning
kommer till stånd inom det planerade området förutsätter
vi dels att obehindrat tillträdet till våra fastigheter säk-
ras, dels att Kommunen tar över allt underhåll, inklusive
snöröjning, och att prioritering sker så att våra och våra
gästers dagliga behov och, i förekommande fall, tillträde
för Räddningstjänsten utan försening säkras.

7. Vatten och avlopp. Christens Gård försörjs idag av en
egen brunn, borrad till 70 meters djup. Vattnet håller god
kvalitet och har aldrig sinat. Avloppet består av trekammar-
brunn, dubbel-storlek markfiltrationsbädd samt biofilter-di-
ke med björkar och vassbädd.

För några år sedan, september 2013, uppmanades vi som 
bor på landsbygden att ta del i arbetet med att rädda Öst-
ersjön genom att modernisera våra avlopp. I det samman-
hanget fick jag veta att Christens Gård, mot en i mitt tycke 
hutlös avgift, skulle kunna bli inkopplad i det kommunala 
avloppssystemet i samband med att villorna längs väg 
101 biofilter-kopplas in, men då fordrades samtidigt att jag 
skulle lägga in kommunalt vatten. För min del slutade det 
hela med att jag med Kommunens godkännande anlade 

ett s.k. biofilter- dike med björkar efter markfiltrations-
bädden (som p.g.a. Gästhuset är dubbelt så stor som i 
normala fall skulle krävas, dvs. kvm.) som leder avloppet 
vidare ut i den vassbädd som vid dammen norr om gården 
renar avloppsvattnet ytterligare. För detta fick jag betala en 
avgift om 5.400:- för att ”få tillåtelse” att vidta de åtgärder 
och installationer som Kommunen redan befallt mig att 
vidta! Kommunen visade då inte något som helst intresse 
för att bevara den färskvattenkälla som redan finns, utan 
gjorde klart att om jag ville ha kommunalt avlopp ”borde” 
jag också ansöka om kommunalt vatten. 

Om bebyggelse kommer till stånd inom hela eller delar av 
det planerade området är det min förhoppning att Chris-
tens Gård skall kunna anslutas till det kommunala avloppet 
utan ytterligare avgifter och att rimlig färskvattenförsörjning 
skall kunna diskuteras så att befintliga resurser kan tas 
tillvara på bästa sätt. Med tanke på den brist som på färs-
kvatten som hotar vår värld och även i form av grundvat-
tensänkningar har gjort sig påmind i södra Sverige borde 
det ligga i Kommunens intresse att tillvarata befintliga 
resurser. 

Anslutning utan ytterligare avgifter skulle även kunna an-
ses rimligt som en liten kompensation för de höga kostna-
der Kommunen tidigare orsakat mig sina tjänstemäns för-
sumlighet och brist på efterfrågad information i samband 
med renoveringen av dåvarande det nuvarande Gästhuset 
och Kapellet: på grund av att jag inte fick korrekt och tillför-
litlig information vid telefonsamtal till Kommunen i början 
av 2000-talet tvingades jag i ett senare skede att, på grund 
av krav från Räddningstjänsten angående brandsäkerhet, 
vidta ytterligare ombyggnader (färdigt 2012) vilket kostade 
mig runt 1 miljon kronor. Att utifrån den bakgrunden begära 
anslutning till kommunalt avlopp och att fortsättningsvis 
kunna använda befintlig färskvattensbrunn utan ytterligare 
kostnad anser jag vara en rimlig begäran. 

Med vänliga hälsningar och förhoppning om fortsatt kon-
takt och diskussion. 

Svar: I utställningshandlingen kommer utbyggnadsområ-
det i Sydöstra Grevie att minskas ner något och en buffert 
till gården kommer att läggas till. 

Gällande tekniska frågor så som VA och vägar är det frå-
gor som löses i ett eventuellt detaljplanerskede. 

Trelleborgs kommun noterar övriga synpunkter.

Privatperson 11
Söderslätt är en synnerlig rik kulturbygd. Här finns också 
ekonomisk livskraft. Framtidens Trelleborg har bra inven-
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terings- och faktamaterial, men önskvärt vore att kartorna 
i utvecklingsförslagen tagits ett steg längre och visat hur 
kulturhistoriska och andra förutsättningar införlivas med 
nya fysiska strukturer. När det t.ex. gäller Smygehamn är 
det förvånansvärt magert. Under många år har Smyge-
huk varit i blickfånget. Inspirationsmöten med föreningar, 
detaljplaneprogram, upphävd strandskyddsdispens, idéer 
och försök med hamnbassängen har skett. Men nu tycks 
det nästan bortglömt i denna översiktsplan? Den stora 
potentialen med marken kring sydligaste udden, hamnen, 
fyren, fornlämningar och kalkugnarna i Ö Torp omnämns 
bara i text, men inget om problem som måste lösas, inget 
om hur marken ska användas och hur genomförandet ska 
ske. På markanvändningskartan syns ingenting, inte ens 
att det är ett utvecklingsområde. 

Interaktionen mellan stad och land bör belysas och utveck-
las.”

Svar: Till utställningsskedet kommer handlingarna att för-
djupa resonemangen kring kulturmiljö något samt kommer 
avsnittet kring Smygehamn att kompletteras med informa-
tion kring Smygehuk. 

Övriga synpunkter noteras.

Privatperson 12
Plats: Permanentboende vid Tulltorpsån i Beddingestrand 
på strandnära område.
Synpunkt: Naturskyddsföreningen värnar om strandskyd-
dat område och menar att dispens skall medges mycket 
restriktivt. Den planerade permanenta bebyggelsen i Bed-
dingestrand intill Tulltorpsån bör inte medges.

Svar: Enligt remissvar från Länsstyrelsen kommer strand-
skyddet inte att återinföras, därmed kommer dispens inte 
att behöva sökas. Denna del kommer därför att utgå ut 
översiktsplanen.

Privatperson 13
Plats: Skegrie
Synpunkt: Jag tycker inte att marken som är belägen vid 
pendlarparkeringen vid E6 är lämplig att bebygga med 
handelsverksamhet. Anledningen är: 1) Jag bedriver 
aktiv jordbruksverksamhet på gården och vill ha marken 
tillgänglig för framtida expansion av verksamheten. 2) Min 
verksamhet behöver en del buffertzon mot allmänheten då 
jag har spannmålstork och lagring som kan damma och 
bullra en del(fläktar). Gården är omringad av bebyggelse 
på tre sidor i dagsläget. 3) Estetiskt är det inte tilltalan-
de att få vyn ner mot gården och kyrkan skymd av ett 
handelsområde. Detta gäller naturligtvis också vyn ut från 

gården upp mot Skegrie mölla. Med förslaget som finns 
i översiktsplanen blir min fastighet helt inklämd och mina 
expansions och utvecklingsmöjligheter begränsade.

Svar: Trelleborgs kommun anser att i det här läget är 
det bättre att först satsa på handel i det nya området vid 
skolan, där det finns möjlighet till handel i detaljplanen. Fö-
reslaget utbyggnadsområde vid busshållplatsen kommer 
därför att utgå ur översiktsplanen. 

Privatperson 14
Plats: Beddingestrand
Synpunkt: 
Reviderad! Nej till bebyggelse av Trelleborgs kommuns 
(TK) mark intill Tullstorpsån, Beddingestrand TK har köpt 
ett område med gamla kolonistugor som ej varit i drift se-
dan flertalet år. Området har aldrig bebotts vintertid. Om-
rådet är igenväxt. Det stämmer således inte att ”området 
redan ianspråktaget som koloniområde” (kontrollerades 26 
sept 2017). Marken omfattas till största delen av strand-
skydd som nu TK vill ta bort genom att klassa området 
som ett LIS område. Det är upprörande att en kommun 
kan köpa en skyddad mark, en fastighet som har begräns-
ningar i bebyggelse och användningsområde och direkt 
därefter försöka att exploatera området med okänt syfte. 
TK tillhör de kommuner i Sverige som har mest bebyggel-
se intill vattendrag. (66% bebyggelse inom 100m.. ) Enbart 
Danderyd, Stockholm, Sollentuna, Täby, Helsingborg och 
Lidingö har mer exploaterad yta (%) på fastlandet inom 
100 m strandzoner. Om man tar 300 m exempel så ham-
nar Trelleborg på 7 plats med 70% exploaterad yta. TK 
borde snarare värna strandskyddet, skydda miljön, skapa 
möjligheter för friluftsliv och främja nuvarande kommunin-
vånares intressen. Jag delar inte TKs syn på att en utveck-
ling av området skulle stimulera en positiv utveckling av 
Beddingestrand. Förstår inte hur TK skall kunna säkerstäl-
la att området kommer att vara bebott året runt. Jag anser 
inte att det är ett självändamål att fler bor i Beddingestrand 
året runt. Denna utveckling måste få lov att ta tid om inte 
ortens karaktär och miljö skall gå förlorad. TK skriver att 
fastigheten ingår i ett område av riksintresse där man skall 
vara restriktiv med bygglov. Detta har säkert flera kom-
muninvånare upplevt. TK sätter sitt anseende och förtro-
ende på spel, när man begär bygglov på mark där andra 
kommuninvånare inte får bygglov. OP 2028, s 95 ”Ett 3–5 
km brett bälte längs med hela kusten utpekat som område 
av riksintresse för kustzonen, enligt 4 kap. miljöbalken. 
Detta riksintresse utgör en sammanlagring av ett flertal 
intressen och syftar till att ny bebyggelse inom kustzonen 
ska prövas restriktivt så att allmänhetens tillgång till och 
tillgänglighet till strandområdena inte påverkas negativt.” 
Dessutom skriver TK att det varken saknas bostäder eller 
tomter i Beddingestrand. Syftet för TK för att exploatera sin 

mark kan således enbart vara finansiellt betingat. Nedan 
beskriver de också att utbyggnaden skall vara småskalig 
för att bevara karaktären av en sommarort. Det rimmar 
dåligt då TK hävdat att området skall bebyggas för att ge 
möjlighet till fler året runt boende. OP 2028, s 58s ”Bebyg-
gelse; I Beddingestrand finns ett stort antal detaljplaner 
som inte är helt utbyggda, för cirka 80 bostäder. Utöver det 
finns enstaka tomter som inte är utbyggda. Översiktspla-
nen föreslår därför att endast två mindre områden för ny 
bebyggelse fram till 2028. Ett av områdena är ett befintligt 
koloniområde som föreslås ge möjlighet till bostadsbebyg-
gelse. Det andra området är området kring Granhyddan 
som idag fungerar som camping. Utbyggnad av dessa två 
områden bör ske med en småskalig och varierad bebyg-
gelse för att bevara karaktären av en sommarort.” TK bör 
istället göra något positivt med området intill Tullstorpsån. 
Något som TK själv beskriver i OP2028 s 58; ”Park & 
rekreation För att främja god hälsa och möjliggöra rekre-
ation behöver den gröna strukturen runt Beddingestrand 
stärkas och sammanhängande stråk för rekreation skapas. 
Till exempel längs gränsen till jordbruksmarken norr om 
orten.” Området ligger i Beddingestrands norra del precis 
intill Tullstorpsån. Området bör därför bli en del av ett 
friluftsområde. Det kan inte finnas många områden som är 
sämre lämpade att bygga på med tanke på TKs planering 
för framtiden. Risken för översvämningar är uppenbara 
i närområdet. Beddinge Ängars södra del skall bli över-
silningsängar, åns trånga passage under Brunsbovägen/
bron över ån leder till översvämningar såväl söder som 
norr om ån. (Områdets höjd över havet vet jag inte exakt. 
Dikesbotten på ån är ca 1,80 möh..). Det finns således 
inte så stora marginaler. Det är i alla fall inte ett område 
som är framtidssäkrat med tanke på allt större nederbörd, 
mer extremt väder och havsvattenhöjning. OP2028 s 59 
” Havsytehöjning I takt med att glaciärer och inlandsisar 
smälter och havet utvidgar sig genom ökad temperatur 
kommer havsytan att höja sig. Havsytan bedöms i södra 
Sverige att stiga med +1 meter fram till 2100 och risken 
för översvämningsområden kommer att finnas till ca +3 
meter över havet.” ”Havsytehöjning; Ingen ny bebyggelse 
under gränsen för +3 meter över havet föreslås” Jag anser 
att TKs planerade bebyggelse strider mot strandskyd-
dets syften och påverkar friluftslivet samt djur och växtliv 
negativt. Jag anser inte att området är lämpligt för lands-
bygdsutveckling i strandnära läge. TK har själva medgivit 
att det finns gott om bostäder och tomter i Beddingestrand. 
Medges LIS i detta fall så är det troligen ett första steg till 
att strandskyddet gradvis tullas på i framtiden. 

Granhyddan, Bebyggelse Jag anser att marken bör använ-
das som camping eller liknande. Bebyggelse bör ej tillåtas! 
Kommunen bör stödja och uppmuntra Beddingestrand att 
utveckla sitt sommarutbud. Marken ligger ”centralt” i Bed-
dingestrands kärna. Beddingestrand har tillräckligt med 

tomma tomter och kommunen bör inte förtäta bebyggelse 
i förtid. 

Svar: Trelleborgs kommun tackar för inkomna synpunk-
ter och instämmer i att det behövs en större variation av 
bostäder i Beddingestrand samtidigt som den småskaliga 
karaktären bevaras.

Gällande LIS-område vid stugbyn har Länsstyrelsen yttrat 
att strandskyddet inte kommer att återinföras, därmed 
kommer dispens inte att behöva sökas. Denna del kommer 
därför att utgå ut översiktsplanen.

Övriga synpunkter noteras.

Privatperson 15
Plats: Anderslöv 
Synpunkt: Jag tycker det ska finnas ett konserthus i An-
derslöv! 

Svar: Trelleborgs kommun noterar synpunkten.

Privatperson 16
Plats: Västra tommarp
Synpunkt: Ni tar med i er utredning buller och miljöpåver-
kan, där ni enbart tar hänsyn till trafiken. Har någon från 
miljönämnden varit ute i området kring skjutbanan och 
kontrollerat bullernivån i området? Vid sydlig och sydväst-
lig vind är det fruktansvärt att vara utomhus Många av oss 
som bor i området kan inte förstå att kommunen över-
huvudtaget tillåter en skjutbana inom bebyggelse, detta 
borde man tagit hänsyn till vid exploateringen av V.Tom-
marp med omnejd. Läser man på skytteklubbens hemsida 
får man intrycket att bara vissa tider gäller onsdagar samt 
lördag och söndag vilka tiden som ej beaktas av klubben. 
Vi kan förstå att det är problem med att hitta annat lämpligt 
ställe för en skjutbana, men skall en stor del av kom-
muninvånarna bli lidande av ett par hundra medlemmars 
intresse. 

Svar: Trelleborgs kommun noterar synpunkterna. 

Privatperson 17
Plats: Beddingestrand 
Synpunkt: De två områden som föreslås i Översiktsplanen 
för att bebyggas ligger båda norr om kustvägen. Planen 
föreslår att 80 bostäder kan bebyggas fram till 2028. 
Detta är inte tillräckligt för att befintliga butiker och annan 
verksamhet kommer att fortleva i framtiden. Lekplats 
finns nu vid idrottsplatsen och ytterligare en behövs inte 
i dagsläget. Kommunen kan bistå den som finns och ev. 
utöka aktiviteterna. Ombyggnad av fritidshus till permanent 
boende kommer att öka. Detta kommer givetvis att gynna 
företagandet i orten. Detta är mycket positivt och kommu-
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nen ska se positivt på detta. När det gäller strövområde så 
behövs inte fler i dagsläget utan detta är tillräckligt. Planen 
måste omfatta marken som ligger runt Vipphögsvägen 
och Blodrotsvägen. Här finns mycket mark som inte odlas 
eller används till något. Dessa områden skulle säkerligen 
många personer vilja bo på. För att bygga hyresrätter kan 
marken vid dagiset Solöga med fördel användas. Detta 
vore något för tex. Trelleborgs Hem eller kanske en privat 
byggfirma. Det finns redan idag en fastighet med hyresrät-
ter mitt emot den obebyggda tomten. I stället för att bygga 
på åkermark kan lediga tomter och ängsmark söder om 
landsvägen användas. Fd. restaurang Pärlan, Vad kan 
denna byggnad användas till. 

Svar: Trelleborgs kommun tackar för inkomna synpunkter 
och instämmer i att fler bostäder behöver byggas i Bed-
dingestrand. Det finns dock redan ett flertal detaljplaner 
som inte är utbyggda och därför är det inte troligt att fler 
antal bostäder kommer att uppföras inom översiktsplanens 
målår som är 2028.

Söder om väg 9 föreslås inga nya utbyggnadsområden. 
Detta beror främst på att en stor del av orten söder om väg 
9 ligger under gränsen för +3 meter över havet. På grund 
av att havet troligtvis kommer att stiga på grund av klimat-
förändringar så föreslås därför inga nya byggrätter här. 

Privatperson 18
Sidan 106 i samrådshandlingen 
Synpunkt: Jag anser inte att kommunen ska ansöka om 
dispens från strandskyddet. Området bör bevaras som ett 
naturområde.

Svar: Gällande LIS-område vid stugbyn har Länsstyrel-
sen yttrat att strandskyddet inte kommer att återinföras, 
därmed kommer dispens inte att behöva sökas. Denna 
del kommer därför att utgå ut översiktsplanen. Området 
kommer i utställningshandlingen fortsatt att vara utpekat 
som ett område möjlig för ny bebyggelse.

Privatperson 19
Plats: Smygehamn 
Synpunkt: Det måste byggas fler lägenheter i Smyge-
hamn. Förslagsvis norr om Ekvatorn. 30-40 st 2-3 rum. 
Stadsparken i Smygehamn är bortglömd i handlingarna. 
Den bör lyftas upp och göras till den samlingspunkt den en 
gång var. Parkfester igen kanske. 

Svar: Trelleborgs kommun instämmer i att det behövs 
en större variation av upplåtelseformer i Smygehamn. I 
utställningshandlingen kommer frågor som berör bostads-
försörjning att fördjupas och vilken typ av bostäder som 
efterfrågas och behövs i respektive ort kommer preciseras.

Privatperson 20
Plats: Västra Tommarp 
Synpunkt: Vill tillägga ett förslag. Gärna något som 
bromsar in trafiken. Här är 40km/h men de bilar som kör 
hör håller inga 40, snarare från 60-120km/h. Visar ingen 
hänsyn alls till alla barnfamiljer som bor här. Håller man 
hastigheten så blir man merparten av gångerna omkörd. 
Ska det behövs gå så långt att en olycka ska inträffa innan 
vi kan få något som bromsar trafiken? 

Svar: Trelleborgs kommun instämmer i yttrandet och kom-
mer lägga till en skrivning i ansittet om Västra Tommarp 
gällande trafiksäkerhetshöjande åtgärder.

Privatperson 21
Plats: Klagstorp 
Synpunkt: Önskar en hundrastgård och fler hundlatriner! 
Blommor på torget! Julgran på torget till jul! Kanske fler 
bänkar vid torget. 
Övrig kommentar: Hörde att alla var inte välkomna på mö-
tet som ni hade ang Klagstorp. Då ska ni ju inte gå ut och 
fråga vad vi tycker om vi inte får vara med och diskutera. 
Klagstorp är byn som kommunen har glömt bort, i alla 
avseende.! Inga fina blomsterarrangemang, mycket dålig 
snöröjning, dålig skötsel på våra grönområde mm.

Svar: Trelleborgs kommun tackar för inkomna synpunkter. 

Syftet med gruppintervjuer i orterna var att samla ca 7-9 
personer med blandad ålder och kön. För att diskussio-
nerna ska fungera med en samtalsledare var maxantalet 
nio personer per samtalsgrupp. Därefter fick kommunen 
tacka nej till övriga anmälningar. Istället var alla med-
borgare välkomna på de öppna kvällsmötena söm hölls i 
Skegrie, Anderslöv och Smygehamn. Kommunen har även 
välkomnat skriftliga synpunkter via post, e-formulär eller 
mail. Kommunens ambition är att alla medborgare ska 
få komma till tals, och där av har så väl kvällsmöten som 
gruppintervjuer genomförts för att dessa ska komplettera 
varandra.  

Privatperson 22
Plats: Anderslöv 
Vill kunna cykla till och från arbetet i Trelleborg. Vi är 
många inflyttade som är vana vid att kunna ta oss läng-
re sträckor m cykel i Malmö-Lund-regionen. Det är idag 
förenat med stor säkerhetsrisk att cykla längre sträckor på 
befintliga, alldeles för smala vägar. 

Svar: Trelleborgs kommun instämmer i att trafiksäkerheten 
för gående och cyklister behöver förbättras. I översikts-
planen föreslås därför flera åtgärder för att förbättra för 
cykling, både åtgärder inom orten och till närliggande orter. 

Cykelväg föreslås mot Alstad och vidare mot Östra Grevie, 
även mot Grönby och Sörby föreslås cykelvägar.

Privatperson 23
Plats: Anderslöv och området runt nuvarande vårdcentra-
len. 
Synpunkt: Vi bor i Anderslöv på Sjukhemsvägen och enligt 
den nya översiktsplanen så planeras det byggas drygt 25 
bostäder i området bakom vårt hus. Vi anser inte att detta 
är en bra plan och förstör det lantliga området vi flyttade 
till. Den nuvarande vårdcentralen som innehåller idag BVC 
och ålderdomshem kommer fortsätta som ålderdomshem 
och det kör redan mycket besökande bilar och ambulan-
ser. Detta området har en tydlig karaktär med äldre hus 
från 1920-talet tillsammans med prästgården och nya 
flerfamiljshus skulle inte passa inte överhuvudtaget. Skulle 
man bygga i de nuvarande hästhagarna bakom vårt hus 
skulle det bli väldigt trångt mellan husen och vi anser att 
det är bättre och bygga ett större nytt område vid gamla 
Thysellslager där man redan har beslutat och bygga en ett 
mindre område vid oss. Om kommunen beslutar sig för en 
detaljplan med flerfamiljshus att bygga bakom vårt område 
kommer vi överklaga det. 

Svar: Trelleborgs kommun noterar synpunkterna. I utställ-
ningshandlingen kommer det att läggas till tydligare moti-
veringar till varför respektive utbyggnadsområde är utvalt.

Privatperson 24
Jag tycker inte att Trelleborgs kommun såsom fastighets-
ägare/nyttjanderättshavare skall ansöka om dispens ifrån 
strandskyddet i något fall gällande Översiktsplan 2028 

Svar: Gällande LIS-område vid stugbyn har Länsstyrel-
sen yttrat att strandskyddet inte kommer att återinföras, 
därmed kommer dispens inte att behöva sökas. Denna 
del kommer därför att utgå ut översiktsplanen. Området 
kommer i utställningshandlingen fortsatt att vara utpekat 
som ett område möjlig för ny bebyggelse.

Privatperson 25
Plats: Beddingestrand! 
Synpunkt: Upphäv köpet med stugbyn! 
Övrig kommentar: Mer belysning! Buss direkt till Skurup!

Svar: Trelleborgs kommun noterar synpunkterna.

Privatperson 26
Plats: Skateholms naturområde som det planeras byggna-
tion och exploatering 

Synpunkt: Då jag är en naturälskande person i botten och 
vill värna om Skytteholms fina natur och dess djurfauna är 
jag helt emot att Trelleborgs kommun ansöker om dispens 
från strandskyddet. Detsamma gäller för den planerade 
exploateringen av den utpekade förfallna och obeboeliga 
stugbyn (en skam om vi skall sätta vår ”Nya Trellebor-
gare” i dessa mögliga och ruttna friggebodar), dessutom 
kan man läsa att det planeras för att det skall byggas 
flerfamiljshus och förskola mm på detta av snart få större 
naturområde som finns kvar i Beddingestrand. Denna typ 
av byggnation ligger helt utanför befintlig detaljplan som 
föreskriver att detta område är anpassat för mindre som-
marhus. Detta är idag ett utpräglat sommarstugeområde 
och det vill vi att det så skall förbli. Att man från Trelleborgs 
Kommun oansvarigt lagt skattepengar på detta undermåli-
ga markköp med förfallna stugor är för mig grovt tjänstefel 
och detta köp borde behandlats i kommunstyrelsen för ge-
mensamt politiskt beslut. Häv köpet och lägg hellre dessa 
skattepengar på att rusta upp belysningen, cykelvägarna i 
Beddingestrand samt förbättra servicen med t.ex. vård-
central, förskola och äldreboende kring området vid Pärlan 
som är mer centralt för alla. 

Svar: Gällande LIS-område vid stugbyn har Länsstyrel-
sen yttrat att strandskyddet inte kommer att återinföras, 
därmed kommer dispens inte att behöva sökas. Denna 
del kommer därför att utgå ut översiktsplanen. Området 
kommer i utställningshandlingen fortsatt att vara utpekat 
som ett område möjlig för ny bebyggelse.

Övriga synpunkter noteras.

Privatperson 27
Plats: Beddingestrand/Skytteholm 
Synpunkt: Jag motsätter mig förslaget att stugbyn i 
Skytteholm skall bli ett LIS-område och vill därför inte att 
Trelleborgs kommun ansöker om dispens från strandskyd-
det. Området är inte lämpat för detta och jag ser hellre att 
området blir ett strövområde. 

Svar: Gällande LIS-område vid stugbyn har Länsstyrel-
sen yttrat att strandskyddet inte kommer att återinföras, 
därmed kommer dispens inte att behöva sökas. Denna 
del kommer därför att utgå ut översiktsplanen. Området 
kommer i utställningshandlingen fortsatt att vara utpekat 
som ett område möjlig för ny bebyggelse.

Privatperson 28
Plats: Beddingestrand, Skytteholm Enligt er koloniområde. 
Enligt oss gamla stugbyn. 
Synpunkter: Jag anser det inte lämpligt att bebygga detta 
område då det befinner sig nära enlitne bäck och därmed 
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är skyddat av strandskyddet. Vägen in till detta område 
är inte anpassad för den trafik som det kommer att bli vid 
bebyggelse. Hur tänker kommunen kring detta. Vi som bor 
på Ängagårdssvägen sköter underhållet själva då det inte 
finns någon samfälldighet och ingen vill i dagsläge ansvara 
för vägen då den när den byggdes inte gjordes med bra 
underarbete vilket gör att den inte håller för tunga fordon 
te, byggtrafik och sopbilar. Det är ständiga översvämning-
ar under höst, vinter och vår kring de fastigheter som nu 
ligger vid den lilla bäcken. Hur är planerna kring detta? På 
grund av ovanstående anser jag och min familj det olämp-
ligt att bebygga denna del. 

Svar: Gällande LIS-område vid stugbyn har Länsstyrel-
sen yttrat att strandskyddet inte kommer att återinföras, 
därmed kommer dispens inte att behöva sökas. Denna 
del kommer därför att utgå ut översiktsplanen. Området 
kommer i utställningshandlingen fortsatt att vara utpekat 
som ett område möjlig för ny bebyggelse.

Trelleborgs kommun noterar övriga synpunkter.

Privatperson 29
Plats: Skateholm, Beddingestrand Gamla stugbyn 
Synpunkt: Inte lämpligt att bebygga på grund av att det 
finns ett vattendrag där och detta medför att strandskyd-
det måste upphävas. Detta vattendrag översvämmas ofta 
vilket inte är det optimala att bebygga då. 

Svar: Gällande LIS-område vid stugbyn har Länsstyrel-
sen yttrat att strandskyddet inte kommer att återinföras, 
därmed kommer dispens inte att behöva sökas. Denna 
del kommer därför att utgå ut översiktsplanen. Området 
kommer i utställningshandlingen fortsatt att vara utpekat 
som ett område möjlig för ny bebyggelse.

Trelleborgs kommun noterar övriga synpunkter.

Privatperson 30
Plats: Simremarken
Kommunens viktigaste tillgångar är den långa kusten, den 
stora havsarealen och den i världsklass högvärdiga åker-
marken. Det utgör förutsättningarna för ett gott liv här och 
är det viktigaste vi har att värna och bevara. 

Trevlig design och lättläst dokument. Man kan ändå undra 
vad vi missar när fördjupningar inom många områden 
saknas i denna handling jämfört med tidigare ÖP. Som 
komplement finns dock de rosa rutorna som hänvisar till 
andra ”djupare” dokument som t ex Natur- & kulturmiljöpla-

nen och Landskaps- och kulturmiljöutredningen mm, vilket 
är bra.

På sidorna för respektive ”Livskraftig ort” upplever jag att 
kartorna för lågpunkter, för fastigheter under 3 m samt 
väghållare är för små och plottriga. I texterna hänvisas till 
vägnamn. Gör kartorna större så att vägnamnen får plats 
så ökar läsbarheten.

Bokbuss är en bra service i många orter som saknar bibli-
otek. Kan vara bra att ha med i listan över byarnas service.
Rubriken Klimat finns för alla orter. Rubriken stämmer inte 
riktigt med texterna som ligger under. Välj en annan rubrik.

Sidan 27
På kartan är det utritat ”Ny cykelväg” vid Simremarken och 
Smygehamn. Det finns cykelväg hela sträckan förutom i 
Böste?

Sidan 76
Konstigt att slå ihop Simremarken med Gislövs strandmark 
och plötsligt kalla hela området Simremarken. Kan man 
göra så? Bättre att skriva ut båda namnen, Simremar-
ken-Gislövs strandmark. 
Vad gäller serviceutbud så får dessa båda orter besök av 
Bokbussen. Här finns två affärer, Agdas Countryshop och 
Ting Ute & Inne samt Böste grönsaker och annan försälj-
ning av jordbruksprodukter. Båda prylaffärerna är mycket 
välbesökta. Här kan man även fika och handla glass.

Mötesplatser
Det blir förvirrande och fel att uttrycka att det i västra delen 
av Simremarken finns en idrottsplats. Gislövs IP ligger vid 
Modeshög eller öster om Gislövs läge.
Stranden är en viktig mötesplats för promenad och bad 
precis som ni skrivit. Utmed sträckan finns även 2-3 
badbryggor som drivs av olika bryggföreningar. (I Simre-
marken är det föreningen badbryggan Svanen med så gott 
som alla hushåll anslutna). Bryggorna blir viktiga träffpunk-
ter när det är badväder.
Trelleborgs Brukshund Klubb är en stor och väldigt aktiv 
förening. Hit söker sig många från Södra Sverige för aktivi-
teter under kvällar och helger.

Riksväg 9 går genom Simremarken och Gislövs strand-
mark har mycket trafik morgnar och kvällar samt dagtid 
under sommaren. Hastigheten är satt till 70 km/h. Få håller 
den hastigheten utan kör betydligt fortare och passar även 
på att köra om precis vid busshållplatserna. Trafiksituatio-
nen är mycket farlig. Förutom barn och vuxna som med 
livet som insats till fots försöker ta sig över vägen finns 
här hus som ligger nära vägen med egna utfarter. Vägar 
ansluter både norr och söderifrån till 9:an i korsningar med 
extremt dålig sikt. Ut- och infarter till Agdas, försäljning 

av jordbruksprodukter vid husen och stora aktiviteter på 
hundklubben gör att det tidvis på helger och vissa semes-
terveckor uppstår åtskilliga trafikincidenter.
I Simremarken och Gislövs strandmark finns också 6 
busshållplatser. 2 är ok och 4 är helt kass. Att stå inklämd 
i en mörk busskur en regnig novembermorgon (väldigt få 
lampor!) med tårna 40 cm från vägbanan där bilarna kör 
i 100 km i timmen känns mycket obehagligt och osäkert!! 
Min mardröm är att någon försenad busspendlare fattar ett 
felaktigt beslut och springer över vägen och blir påkörd. 
Eller att en bil får sladd och mejar ner hela busshållplatsen 
med väntande människor.

Sidan 77
Den kommunägda marken är inte inritad på kartan. I 
bebyggelsen finns ej bebyggda men planlagda tomter. De 
syns inte på kartan.

Sidan 93
Under ”Bärande kvaliteter” kan man läsa att fyrar och värn 
längs kusten ska bevaras. Bra med ändrad inställning. För 
ca 5 år sedan rev man flera värn längs kusten vilket var 
tråkigt. 

Svar: Trelleborgs kommun tackar för inkomna synpunkter.

• Kartorna gällande lågpunkter och båtnadsområ-
den ska uppdateras till kartor som är enklare att tyda.
• I utställningsskedet kommer alla frågor som rör
klimat att samlas i ett eget kapitel.
• Gällande kartor för cykelväg genom Simremarken
ska den uppdateras mer rätt information.
• Namnet Simremarken är i översiktsplanen endast
ett samlingsnamn för Simremarken och Gislövs strand-
mark.
• Trelleborgs kommun instämmer i att trafiksäker-
heten på väg 9 behöver ses över. Trafikverket har i sitt
yttrande över översiktsplanen yttrat att man är positiv till
trafiksäkerhetshöjande åtgärder. Det finns dock i nuläget
inget beslut för om eller när sådana åtgärder skulle kunna
genomföras.
• Övriga synpunkter noteras.

Privatperson 31
Först och främst vill jag framföra en eloge till alla som 
aktivt varit delaktiga i framtagandet av samrådshandlingen 
”Framtidens Trelleborg”.
De reaktioner jag fått från allmänheten har hittills varit 
entydigt positiva vilket bådar gott.
Dock vill jag i all välmening peka på en liten redaktionell 
miss på sid 118 där det står att omnämnt att Anderstorp 
och V Tomarp ligger på gränsen till jordbruksmark klass 
10. Skillnaden mellan löv och torp har en viss betydelse.

Svar: Trelleborgs kommun tackar för inkomna synpunkter. 
Till utställningshandlingen ska dessa felskrivningar ändras. 

Privatperson 32
1.Relation till angränsande kommuner
I planen finns ingen beskrivning om interaktion med kring-
liggande kommuner och ev. samsyn och synkronisering
med dessa.

2. Hållbarhet
ÖP ska omfatta de tre dimensionerna av hållbarhet: Miljö-
mässigt, socialt och ekonomiskt. Jag saknar den ekono-
miska dimensionen. Boendet och byggandet i olika orter
lyfts fram. Det saknas en analys av ekonomin i de olika
byarna, bortsätt från åldersstruktur, och vilka livskraftiga
näringar som finns på landsbygden. En socioekonomisk
analys och jämförelse mellan olika orter hade givit bättre
beslutsunderlag. Skillnaderna mellan olika företag inom
jordbruket är stora vilket också hade behövt belysas. För-
hoppningsvis kommer detta i ”Landsbygdsstrategin” Den
miljömässiga hållbarheten. I kommunen finns utarbetade
miljömål som härleds från de nationella och regionala.
De är bara till vissa delar anpassade till de lokala förut-
sättningarna. Det påpekas från Boverket att det oftast är
svårt för kommuner att göra lokala implementeringar och
anpassningar. För Trelleborg med så mycket produktiv
och högklassig jordbruksmark måste man se över de den
lokala anpassningen av vissa miljömål så att jordbruksnä-
ringen kan utvecklas på ett hållbart sätt. Detta gäller främst
4. Giftfri miljö, 7. Ingen övergödning 8–11. Som berör vatt-
net och 13. Ett rikt odlingslandskap.  Nr.14 Om storslagen 
fjällmiljö torde kunna utgå. Den jordbruksmark som ska, 
enl. planförslaget, tas till anspråk för sammanhängande 
grönstråk måste förhandlas med markägare. Här torde 
man kunna utnyttja åarnas sträckning i kommunen.  

3. Delning av kommunen
Planen har inte gjort någon analys av vilken mark som kan
bebyggas i de olika byarna. Troligtvis har endast kom-
munägd mark undersökt. Det är beklagligt att man anger
ett större antal bostäder i den västra och ett mindre antal
i den östra. Motiveringen torde kunna finnas i den nuva-
rande kollektivtrafiken. Det är en uppenbar risk att genom
denna uppdelning diskriminerar markägare i östra delen
och man inte beaktar människors önskemål om bosättning
där. Att landsbygden inom planperioden skulle avsevärt
minska bilbehovet är inte realistiskt. Dock kan övergången
till förnyelsebara drivmedel uppnås vilket minskar klimat-
påverkan påtagligt.

4. Mark
Det är positivt att planen styr upp prioriteringen av jord-
bruksmark och att byggnation på landsbygden ska ske i
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byarna. Dock kan det förekomma markområden som inte 
är rationella ur jordbruksdrift och då bör annan närings-
verksamhet får företräde till dessa områden. Inom befintligt 
gårdsområde bör bostadsbyggnation vara möjligt.

Man bör vara försiktig med att utveckla hästgårdar kring 
åkermark av hög klass utan i stället förlägga dessa mot 
den sk risbygden. 
En mer noggrann markkarta med olika jordtyper och jord-
klasser bör komplettera planen.

5. Vatten
Även om samtliga vattendrag inte uppfyller Vattendirekti-
vets krav på god status finns det goda förutsättningar att
uppnå detta. Tullstorpsåmetoden har visat att detta är fullt
möjligt. Genom att utveckla vattendragen uppnås flera
av miljömålen för vatten, giftfri miljö, och ett rikt odlings-
landskap. Vidare kan översvämningsproblematiken lösas
genom att anlägga damma i åarnas övre lopp. Hur man
ska uppfylla Vattendirektivet bör tas med i översiktsplanen.

6. Landskapet och kulturmiljön
Slättbygden är unik och har stora kulturella och skönhet-
mässiga värden. Dessa bör belysas mer med utgångs-
punkt från den europeiska landskaps-konventionen.
Vidare är Kommunen mycket rik på historiska lämningar
allt ifrån stenåldersbosättningen i Skateholm, bronsål-
dersgravar, runstenar, medeltida kyrkor, kalkugnar och
godsmiljöer med alléer och K-märkta byggnader. Den
övervägande delen av kommunens kulturella värden ligger
inom det område som översiktsplanen berör.

7. Byarna
Inom kommunen finns 40 orter med områdesbestämmel-
ser. Till dessa kommer mindre byar eller hussamlingar
ungefär tio, total runt 50. Av dessa är nio omnämnda i
planen. Någon mening om de resterande byarna finns inte
vilket kan vara konfunderande för de därstädes boende.
I samband med att områdesbestämmelserna uppdateras
och moderniseras bör samtliga byar och hussamlingar
dokumenteras och grundläggande boendekvalitetsnormer
tas fram. Detta kan stärka landsbygdens hållbarhet och
attraktivitet.

8. Klimatåtgärder
Landsbygden har stor potential att på ett avgörande sätt
bidra med att minska klimatpåverkan. Såväl sol- som vind-
förhållanden är mycket bra och bör vägas in i översikts-
planen och de kan materialiseras i den förhoppningsvis
kommande energiplanen.

Övriga synpunkter 
Tyvärr har arbetsgruppen tilldelats för lite resurser och 
kommit igång alldeles för sent troligtvis beroende på 

otillräcklig politisk insikt och styrning. Tidplanen är mycket 
snäv och man riskerar att få ett otydligt dokument. 
Samtidigt pågår arbete med andra planer inom kommu-
nen som borde ha varit klara för att kunna vara underlag 
till Översiktsplanen, t.ex. bostadsförsörjningsplan, lands-
bygdsstrategi, energiplan. 

Enligt boverkets anvisningar ska en översiktsplan inne-
hålla en hållbarhetsanalys, vilket som ovan påpekats 
saknas vilket är mycket beklagligt men förhoppningsvis 
kompletteras. 

Översiktsplanen har fått tyngdpunkt mot byggande och 
boende och har således mer karaktär av bostadsförsörj-
ningsplan än mer allomfattande översiktsplan. 
Avslutningsvis konstaterar jag att det är positivt att arbetet 
kring området utanför staden Trelleborg kommit igång 
och förhoppningsvis kommer planen att revideras på 
ovannämnda områden samt att mer resurser tilldelas och 
tidplanen förlängs.

Svar: Trelleborgs kommun tackar för inkomna synpunkter.

• Ett av översiktsplanens övergripande mål är sam-
verkande omland. Här beskrivs hur kommunen på olika
sätt vill utveckla samarbeten och kommunikationer med
och till omlandet.
• Till utställningshandlingen kommer riktlinjerna för
ny bebyggelse på landsbygden att förtydligas. Kommu-
nens ståndpunkt är att ny bebyggelse på landsbygden ska 
prioriteras till befintliga byar. Anledningen till detta handlar 
om att bevara den goda jordbruksmarken samt att bygga 
där det redan finns befintliga strukturer i form av till exem-
pel kollektivtrafik och VA.
• Till utställningshandlingen kommer texterna kring
kulturmiljö att utvecklas något.
• Sista kapitlet av översiktsplanen är en konse-
kvensanalys som beskriver vilka konsekvenser översikts-
planen får.
• Övriga synpunkter noteras.

Privatperson 33

Beddingestrand
-Trafiksituationen i Smygehamn/Smygehuk. B.la över-
gångsställen, hastighetsbegränsning, indragna busshåll-
platser mm-.

-Kultursituationen:
Möjlighet tillkonserter i Magasinet och andra aktiviteter på
udden.

Svar: Trelleborgs kommun tackar för inkomna synpunkter.

Trelleborgs kommun instämmer i att trafiksäkerheten på 
väg 9 behöver ses över. Framförallt behövs det säkra 
överfarter över vägen, speciellt där det finns busshållplat-
ser.

Under arbetet med översiktsplanen har dialog med 
Trafikverket skett, vilka är den myndighet som äger och 
förvaltar väg 9 genom Simremarken. Trafikverket har yttrat 
att de är positiva till säkerhetshöjande åtgärder längs väg 
9. Trelleborgs kommun kommer framöver att arbeta för att 
detta ska ske. Det finns dock ingen tidplan eller vilken typ 
av åtgärd som kan vara aktuell bestämd.

Övriga synpunkter noteras.

Privatperson 34
Plats: Beddingestrand med omnejd.
Synpunkt: 

1. Sammanhängande rekreationsområde: självklart positivt
om norra sidan får mer uppenbara strövstråk i övergången
mot åkrar. Däremot, att ha ett sammanhängande rekrea-
tionsområde på södra sidan måste ha prioritet: att prome-
nera längs havet lockar kommuninvånare och besökare
alla årstider. Idag bryts stråket vid Disebäcken där bro
saknas sedan 2010. Detta är oacceptabelt. 2. Samma re-
kreationsområde som ovan, södra, havsnära sidan, är idag
hotat av invasiva växter. På flera sträckor är det svårt att
ta sig fram längs klitterna p.g.a. dessa. Kommunen måste
ha ett åtgärdsprogram. 3. Rekreationsområdet ovan är det
mest frekventerade och kräver därför kontinuerlig översyn:
papperskorgar/avfallskärl, info om badvattnet (idag står
dessa träställningar tomma även under högsäsong, anting-
en skall de tas bort alternativt underhållas och uppdate-
ras), sedan flera år står en stor, visuellt mycket störande,
plåtcontainer, ca 4x3m, nedanför naturområdet Fritiden
utan att nyttjas av någon (den bör forslas bort omedelbart,
tillståndet för denna måste anses förverkat). 4. Bebyg-
gelse. Om avsikten är att bibehålla Beddingestrand som
främst sommar/fritidsort, bör bygglov utgå från denna av-
sikt och befintlig bebyggelse som starkt avviker från dessa
intentioner inte tillåtas fungera som referens/prejudikat för
framtida bygglov. 5. Bebyggelse. Frågan om f.d. Restau-
rang Pärlan och marken omkring måste lösas omgående.
Redan förra vintern försökte hemlösa etablera sig i bygg-
naden med följande risk för brand m.m. eftersom byggna-
den inte är uppvärmd. Området är Allmän Badplats och
idag en skamfläck för Beddingestrand, vilket inkluderar en
vanskött parkering. 5. Bebyggelse/natur. Havsnära vägar,
som t.ex. Dockrosvägens förlängning som anlades så sent
som 2012/13, bör inte tillåtas av såväl havshöjnings- som
miljö- och även ekonomiska skäl. Aktuella fastighetsägare
får, trots att de motsatt sig utbyggnad av en havsnära väg
och visat på alternativa tillfarter, i framtiden stå för de dyra

reparationer av vägen som kan bli resultatet av havshöj-
ning, stormar m.m. Avstyckning av tomter som kräver 
havsnära tillfart, bör inte tillåtas om fastigheten från vilken 
de styckas av inte genom servitut e.dyl. kan garantera en 
alternativ tillfart. 6. Bebyggelse. Är behovet av en skola i 
Beddingestrand verkligen relevant?

Svar: Trelleborgs kommun tackar för inkomna 
synpunkter.

Privatperson 35
Plats: Beddingestrand
Synpunkt: Tycker att komunen äntligen tar ett kraft tag för 
att göra något vettigt av platsen där fd.resturang Pärlan 
förfaller. Har stått tomt i minst 12 år.. Varför inte ett 55+ 
boende? Saknar även bron som försvann i stormen för ett 
antal år sen riktning skateholm, den tror jag heter något 
som Dieuse ån?? Det hände under Bingsgårds tid , det 
disskuterades en del...sen dog det som det brukar ...... Det 
går idag inte att ta sig fram torrskodd på promenadvägen 
längs stranden, vid höga flöden inte barfota heller. Vi som 
bor här förstår inte varför inte bryggan återställedes

Svar: Trelleborgs kommun tackar för inkomna synpunkter. 
Synpunkterna noteras.

Privatperson 36
Plats: Stugbyn Skateholm
Synpunkter: Vill man göra det så svårt och tidsödande 
som möjligt för för föräldrarna att lämna sina barn på dagis 
så placerar man det så klart i det mest avlägsna hörnet 
av samhället, som dessutom ligger i motsatt riktning till 
de flestas pendlingsväg. Skulle även vara perfekt för 
ett äldreboende om man vill hindra besök i onödan från 
anhöriga. Svårigheten för ev. akuttransporter att hitta och 
ta sig dit skulle också förkorta tiden de boende stannar 
där och därmed spara pengar åt kommunen. Eftersom de 
som ligger bakom beslutet aldrig tycks ha varit i området 
kan det jämföras med att placera ett dagis/äldreboende 
längst ut på en av pirarna i Trelleborgs hamn. Den sanka 
marken vid stugbyn förstärker också liknelsen av närhet till 
vatten...

Svar: Synpunkterna noteras.

Privatperson 37
Plats: Stugbyn Skateholm
Synpunkter: Beslutsgången i ärendet har varit tvivelaktig 
och det hastiga förfarandet gör att jag undrar om det inte 
skulle finnas en sanktion för tjänstemän som tillfogar kom-
munen sådan skada. Misstroende/ avsked/ böter ? Det 
finns ett demokratiunderskott i förfarandet som är betydan-
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de och jag skulle helst se att det täpps igen för framtiden 
då olika majoriteter inte ska kunna vara vårdslösa med 
medel.

Svar: Synpunkterna noteras.

Privatperson 38
Plats: Stugbyn Skateholm
Synpunkter: Köpet av stugbyn är ett andra felköp på kort 
tid och där beslutsgången varit minst sagt tvivelaktig. När 
höga beslutsfattare agerar på detta sätt väcks misstankar 
om korruption. Nu försöker man genom planändring skyla 
över sitt tidigare agerande.

Svar: Synpunkterna noteras.

Organisationer och 
föreningar

Gislövs IF

Bakgrund: 
Idag säger gällande översiktsplan, som antogs 2010, (med 
angiven giltighetstid om 10 till 20 år) att området söder om 
väg 9, (från Serresjöskolan och ända fram till vår 
fastighet d.v.s. fotbollsplanerna) utgör ett utbyggnadsområ-
de för bostäder. 

Den fördjupade översiktsplanen från 2014 skär i sin 
begränsning på ett odefinierat sätt igenom området, bl.a. 
tvärs över vår träningsyta på Sjöplanen inom fastighet 
Dalköp inge 26:74. Man kan också se att första del direkt 
öster om Serresjöskolan nu inte är märkt för bostadsbe-
byggelse, i enlighet med översiktsplanen från 2010. Sedan 
ytterligare  österut, d.v.s. vid Nybo gård, så gäller utbygg-
nadsområde för bostäder igen, såsom  gällande översikts-
plan anger. 

Diskrepanser mellan den fördjupade översiktsplanen 
och det nu utställda översiktsplansförslaget blir tydligt på 
uppslag, sid 80-81 där karta över Simremarken ej anger 
fortsatt utbyggnadsområde öster om Nybo Gård såsom 
intention i enlighet med den fördjupade översiktsplanen 
troligen har varit. 

Slutligen så gränsar området i fråga söderut till ett de-
taljplanelagt område, DP C26 från 1942. Delar av planen 

är dock gråmaskerad/bortredigerad och märkt ”Gäller Ej!” i 
anslutning mot väg 9 och Gislövs Strandväg. 

På kommunens GIS-karat är dessa delar dock fortsatt 
märkta som planlagda, vilket inte kan vara fallet om planen 
i dessa delar ej gäller.  Anmärkningsvärt är också att 
strandskyddslinje, vid något tillfälle, verkar ha utökats till 
långt upp på den s.k. Sjöplanen där vi har vår vinterträ-
ning. 

Slutsats: 
Vi menar att gällande översiktsplan, (ÖP 2010) och fördju-
pad översiktsplan (FÖP 2014) inte till fullo hänger ihop för 
området i fråga som beskrivs ovan. Det nya 
översiktsplansförslaget, (ÖP2028) korrigerar inte dessa 
fel och brister, utan passar  snarare ännu sämre ihop med 
intentioner och angivelser i den fördjupade översiktspla-
nen. Detta ”gränsland” behöver studeras och hanteras för 
att sedan noggrannare beskrivas i planen.

Önskemål: 
Vi menar att hela ytan mellan väg 9 och Gislövs Strandväg 
bör planeras som utbyggnadsområde för bostäder, i.a. f. 
fr.o.m. Nybo gård och österut så att den nya översiktspla-
nen korresponderar med den fördjupade planen. 
Vi önskar i samband med detta att även vår fastighet Gis-
löv 83:2 avsätts som utbyggnadsområde för bostäder och/ 
eller handel. 

Detta då måste anses falla sig naturligt och i linje med 
tidigare gällande planers intentioner. En framtida exploate-
ring av fastigheten skulle också kunna lösgöra ekonomiska 
medel för Gislövs IF härigenom skulle en nyetablering 
av vår verksamhet på annan lämplig yta och med bättre 
faciliteter på sikt kunna aktualiseras. 

Vi vill också passa på att nämna att hela fastigheten, 
Dalköp inge 26:7 4, d.v.s. Sjöplanen borde märkas för 
idrottsändamål i översiktsplansförslaget som nu bara har 
fotbollsplan markerad som idrottsyta. Detta är ej i enlighet 
med vad detaljplan anger /medger. 

Svar: Trelleborgs kommun tackar för inokomna synpunk-
ter.

Utbyggnadstakten och utbyggnadsområdena i orterna 
styrs av Trelleborgs kommuns övegripande befolkningsmål 
om att kommunen ska ha 50 000 invånare 2028, se kapitel 
om Strategi för bostadsutveckling i samrådshandlingen. 

En ökning av utbyggnadsområdena i Simremarken skulle 
innebära att de andra orterna får stå tillbaka och få färre 
utbyggnadsområden. I översiktsplanen görs ställningsta-
gande vilka orter kommunen vill fokusera ny bebyggelse 

till fram till 2028, Simremarken är inte en av dessa orter. 

Sydvästra Skånes Vattenråd 

Vatten i landskapet och vattendirektivet
I december år 2000 antog alla EU:s medlemsländer 
Europaparlamentets och Rådets direktiv 2000/60/EG om 
upprättandet av en ram för gemenskapens åtgärder på 
vattenpolitikens område, även kallat ramdirektivet för vat-
ten. Ett av skälen för direktivet är att vatten inte är vilken 
vara som helst utan ett arv som måste skyddas, försvaras 
och behandlas som ett sådant. Trycket på vattenresurser-
na ökar på grund av en allt större efterfrågan på tillräckliga 
mängder vatten av god kvalitet. Direktivet syftar till att 
bevara och förbättra både yt- och grundvatten.

Det grundläggande miljömålet i vattendirektivet är att alla 
vattenförekomster ska ha uppnått god kemisk och eko-
logisk status (ytvatten) eller kemisk och kvantitativ status 
(grundvatten) till den 22 december 2015. Ett stort antal av 
ytvattenförekomsterna i Skåne har undantag från målet i 
form av en tidsfrist till 2027 till följd av problem med över-
gödning. Vilket mål som gäller för var och en vattenföre-
komst beskrivs av formulerade miljökvalitetsnormer. 

I en översiktsplan ska det framgå hur kommunen avser 
att följa gällande MKN (PBL 3 kap. 5§, punkt 3). Länssty-
relsens roll i översiktsplaner är att i samrådsyttrandet till 
kommunen agera för att MKN följs (PBL 3 kap 10§ pkt 3.) 
Av länsstyrelsens granskningsyttrande över planförslaget 
ska det framgå om förslaget kan medverka till att en miljö-
kvalitetsnorm enligt 5 kapitlet miljöbalken inte följs (PBL 3 
kap 16§ pkt. 2.).

Trelleborgs kommun berörs som helhet eller till viss del 
av följande vattenförekomster: Albäcksån, Dalköpingeån, 
Tullstorpsån, Dybäcksån, Börringesjön, sydkustens kust-
vatten, Trelleborgs hamnområde, Sjörup, Alnarpsström-
men och sydvästra Skånes kalkstenar.

Ingen av ytvattenförekomsterna bedöms ha god status 
2017 varken ekologiskt eller kemiskt. Albäcksån har dålig 
ekologisk status, Dalköpigeån, Tullstorpsån och Dybäck-
sån har måttlig ekologisk status och Börringesjön har dålig 
ekologisk status. Samtliga ytvatten uppnår ej god kemisk 
status. 

Vattenrådet vill uppmärksamma Trelleborgs kommun på 
att informationen under avsnittet BETYDANDE MILJÖPÅ-
VERKAN-MKN VATTEN i vilket den ekologiska statusen 
för flertalet vattendrag beskrivs som god eller måttlig inte 
är korrekt. Korrekt information enligt Vatteninformations-
sytem Sverige (VISS) ska vara måttlig eller dålig. Det är 

mycket viktigt att rätt status framgår i ÖP.

Samtliga ytvattenförekomster har bland annat problem 
med för höga halter av näringsämnena fosfor och kväve. 
Det är av största vikt att vattnets väg till havet förlängs 
och att vattnets uppehållstid på land, innan det når havet, 
ökar. Detta kan ske genom att anlägga näringsregleran-
de våtmarker, tvåstegsdiken eller låta de uträtade åarna 
meandra i landskapet. Dessa åtgärder är ytkrävande och 
ytor nära vattendragen behöver avsättas för vatten. Lämp-
ligen avsätts ytor i redan befintliga sänkor i landskapet för 
ändamålet.  

Åtgärder för att förbättra vattenstatusen enligt vattendi-
rektivet kan kombineras med åtgärder som även bidrar 
till rekreation, biologisk mångfald och flödesutjämning i 
landskapet.

Allemansrättsligt tillgänglig mark och plats för biologisk 
mångfald samt kompensationsåtgärder
I Trelleborgs kommun är tillgänglig mark för det rörliga 
frisluftlivet starkt begränsat. Detsamma gäller även  mark 
tillgänglig för den biologiska mångfalden. Det intensiva 
jordbruket tar stora arealer i anspråk och stadsdelar och 
infrastruktur breder ut sig successivt. Yta måste aktivt 
avsättas för biologisk mångfald och för rekreation. Det är 
av största vikt att ”skadebegränsningshierarkin” tillämpas 
regelmässigt inom beslutsprocessen för exploatering 
eller planering av områden. ”Skadebegränsningshierar-
kin” innebär  att man i första hans ska undvika skada på 
naturområden eller ytor viktiga för ekosystemtjänster och 
rekreation, i andra hand minimera skadan så långt möjligt 
och först i sista hand, då inget annat är möjligt, ska skadan 
kompenseras. 

När det gäller ekologisk kompensation är det av största 
vikt att kompensationen utförs på ett sådant sätt att kom-
pensationen verkligen kommer att motsvara den skada 
som beslutet kommer att medföra. Det finns alltid en osä-
kerhet i om och hur den iordningställda kompensationen 
kommer att fungera och även detta måste vägas in i kom-
pensationsåtgärden. För att vara säker på att inte förlora 
ekologiska värden behöver alltså kompensationsåtgärden 
ta höjd för vissa eventuella misslyckanden i den slutgiltiga 
funktionen av kompensationsåtgärden.

Vissa områden eller lokaler för kompensationsåtgärder 
kan planeras och markeras i ÖP. Även viss utformning av 
kompensationsåtgärderna kan beskrivas i ÖP.

Ekosystemtjänster    
Enligt ett etappmål i miljömålssystemet ska betydelsen 
av biologisk mångfald och värdet av ekosystemtjänster 
senast 2018 vara allmänt kända och integreras i ekono-
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miska ställningstaganden, politiska avvägningar och andra 
beslut i samhället där så är relevant och skäligt. Värdet av 
ekosystemtjänster ska således synliggöras på olika sätt 
och det är av största vikt att synliggöra värdet av ekosys-
temtjänster även i samband med ÖP på ett så konkret sätt 
som möjligt.

Dricksvattenresurs
Vattenförekomsten sydvästra Skånes kalkstenar an-
vänds av Trelleborgs kommun för dricksvattenförsörjning. 
Uttagsmöjligheterna av grundvatten från denna akvifer är 
mycket goda. Grundvattenförekomsten har även regional 
betydelse för dricksvattenförsörjningen. För att kunna 
säkra  framtida dricksvattenförsörjning behöver delar av 
landskapet ett skydd med ett långt tidsperspektiv. För att 
Trelleborg ska ha en hållbar dricksvattenförsörjning och 
lämna över ett grundvatten till kommande generationer 
som kan fortsätta användas som livsmedel behöver grund-
vattentäkter skyddas. Det är även viktigt att Trelleborgs 
kommun samarbetar med angränsande kommuner för att 
skydda denna resurs. Vattenskyddsområden bör visas på 
kartor i ÖP. Vattenskyddsområden används inte bara för 
att skydda de vattentäkter som är drift idag utan även för 
att skydda även en framtida vattenförsörjning.

Ett förändrat klimat kommer att ställa oss inför nya utma-
ningar vad gäller dricksvattenförsörjningen. Ökad tempe-
ratur och nederbörd, förändrade mönster för avrinning, 
avdunstning och grundvattenbildning kommer att påverka 
dricksvattenförsörjningen.
För att dricksvattenförsörjningen ska säkerställas i fram-
tiden och hänsyn tas i samhällsplaneringen är det därför 
viktigt att vattenskyddsområden redovisas i översiktspla-
nen, såväl i text som på kartor. Sydvästra Skånes Vatten-
råd saknar denna redovisning i Trelleborgs föreslagna ÖP.

Svar: Trelleborgs kommun tackar för inkomna synpunkter.
• Vattenskyddsområden kommer att läggas på en
karta i utställningshandlingen.
• Miljökonsekvensbeskrivningen ska även uppdate-
ras med rätt information gällande miljökvalitetsnormer för
vatten.
• Förslag till stråk för rekreation kommer läggas för
respektive livskraftig ort. Övrig utveckling av grönstruktur
kommer att presenteras i arbetet grönplan som pågår
under 2018.
• Övriga synpunkter noteras.

Fredrik Nilsson och Bo-Anders Hansson
Plats: Anderslöv
Angående den nya ”Översiktsplanen 2028” och de förslag 
kring nya bostäder i Anderslöv vill vi som företrädare och 
delägare i Dikningsföretagen som avvattnar Anderslöv, 

påpeka att systemen redan är överbelastade av kommu-
nens dagvatten som kopplats på efterhand som Anderslöv 
byggts ut. Innan vidare exploatering måste åtgärder vidta-
gas för att lösa problemen som ökade flöden medför. 

Eftersom kommunen ökat och förändrat flödet bör en kon-
troll och ny förrättning av dikningsföretagen genomföras 
för att säkerställa en fungerande avvattning i framtiden. 
För dikningsföretagen ”Anderslöv nr 18 dikningsföretag år 
1959” m.fl.

Svar: Trelleborgs kommun noterar informationen.

Energivision Syd
Ideella föreningen Energivision Syd i Trelleborgs och Sku-
rups kommuner har tagit del av rubricerad plan. Förening-
en vill framföra följande:
Planen innehåller geografiska beskrivningar över vatten 
och avlopp samt ett övergripande kapitel om vindkraft. 
Trafikförhållanden berörs liksom klimat och havsnivåer.

Vi menar att planen bör kompletteras med både bak-
grundsfakta och framtidsvision för energi. Både befintlig 
och planerad bebyggelse behöver uppvärmning och till-
gång till elektricitet. Trelleborg energi och E.ON har varsitt 
område i kommunen. Ledningsdragningar är en viktig 
förutsättning för fysisk planering. Kommunens tankar för 
framtida energiförsörjning ska visas i översiktsplanen, det 
gäller fjärrvärmeverk, biogasanläggning, solceller, vindkraft 
och vågkraft, återvinning av energi genom värmepumpar 
för luft, vatten och markanläggningar, såväl storskaliga 
som småskaliga.  

Inriktningen bör vara förnyelsebar energi och ett fossilfritt 
samhälle.

Sammanfattningsvis måste Översiktsplanen för orter och 
landsbygd innehålla även energifrågor. Energivision Syd 
kan bidra med viss bakgrundskunskap.

Svar: Trelleborgs kommun tackar för inkomna synpunkter. 
Karta och text gällande vindkraft finns med i översiktspla-
nen. Övriga frågor gällande energi som till exempel exakta 
lägen för biogasanläggning eller fjärrvärmeverk är något 
som får studeras i en energiplan eller för respektive fall. 

LRFs kommungrupp
Vi, Lrf:s kommungrupp i Trelleborg, har med stort intresse 
studerat översiktsplanen beträffande Trelleborgs kommuns 
framtid.

Vi finner rapporten hållen i positiv anda, särskilt beträffan-
de utvecklingen av landsbygden. Det är med stor tillförsikt 

som vi tar del av kommunens planer för de olika orter som 
bedöms livskraftiga. Från vår sida finns önskemål om att 
eventuellt fler orter öster om Trelleborg kan komma i fråga 
som utvecklingsorter.

Vi finner det också lovvärt att ny bebyggelse kommer att 
koncentreras till redan befintlig bebyggelse, så att inte ny 
åkermark kommer att tas i anspråk. 

Beträffande utbyggnad av cykelvägar och grönområde stö-
der vi detta, men önskar naturligtvis att detta sker i samråd 
med markägaren, så att intrånget blir så litet som möjligt.
Även förslaget om utbyggnad av landsbygdens kommuni-
kationer ser vi positivt på särskilt de ökade möjligheterna 
för kommunen östra dela med förbindelser till Skurup m.fl.
Vi ser också fram emot, att med kommunen diskutera vat-
ten,vatten skyddsområde och avlopp. Detta är och förblir 
en mycket viktig fråga för lantbruket i Trelleborg kommun.
Frågor kring riksintresse och därmed kultumiljöer finner 
vi intressanta och anser att detta skall bevaras så långt 
möjligt.

Till sist anser vi, att lantbruket, som är en av Trelleborgs 
kommuns viktigaste näringar. För kommunens bästa, bör 
lantbruket även i framtiden ha goda utvecklingsmöjligheter.

Svar: Trelleborgs kommun noterar synpunkterna och tack-
ar för inkommet yttrande.

Projektgruppen Ulfs runsten i Tullstorp och 
Skånska Akademien
Projektgruppen för Ulfs runsten består av medlemmar 
i Skånska akademin, markägare, privatpersoner och 
kommunala tjänstemän. Gruppen har arbetat fyra år med 
att lyfta fram den unika runstenen i Tullstorp. Gruppen har 
tagit del av rubricerad plan och vill framföra följande:
Söderslätt är en synnerligen rik kulturbygd. Historia och 
sevärdheter bär hela bygden och bör framhållas med stor 
tyngd. De skapar identitet för boende och arbetande och 
har stor betydelse för besöksnäringen. Fornlämningar, 
medeltidskyrkor, slott och skånelängor, Skateholms sten-
åldersboplats, industrihistoria och fullåkersbygd, tegelbruk 
och kalkindustri, allt detta har tyngd och bärighet och är 
den egentliga orsaken till framtida bebyggelseutveckling i 
de orter och landsbygd som finns i Översiktsplanen. Dessa 
är väl beskrivna som förutsättningar i planen. 

- Önskvärt vore att kartorna i utvecklingsförslagen hade
tagits ett steg längre och tydliggjort och införlivat de kul-
turhistoriska värdena i bred bemärkelse med nya fysiska
strukturer.
- Ekonomisk livskraft och näringslivet på landsbygden bör
utvecklas mer i planen.

- Interaktion mellan stad och land bör belysas bättre.
- Uppdelningen av kommunen i västra och östra delarna
är alltför schematisk och inte särskilt relevant.
- Projketgruppen vill också lyfta fram behovet av mycket
bättre skyltning och information till sevärdheterna.

Svar: Trelleborgs kommun tackar för inkomna synpunkter.

• Texten gällande kulturmiljö kommer att revideras
något till utställningshandlingen.
• Riktlinjerna för ny bebyggelse på landsbygden
kommer att förtydligas.
• Övriga synpunkter noteras.

Trelleborgs Byaråd samt Kulturgruppen 
Anderslöv
1 Det saknas en genomarbetad GCL för de blivande 4 
“centran”. Centran är: skolområdet Väståkra, Torget, Grö-
ningen samt det planerade området Tysell. Planerandet av 
GCL borde sträcka sig mellan Östra Grevie till kommun-
gräns mot Skurup

2 Inga högre hus än 3 våningar.

3 Ny trafikräkning inkluderad kollektivtrafik, tidigare är 
gjord 2003, alltså innan den stora ökningen för biogas. det-
ta för att få bra ingångsvärde till den nya trafiksituationen 
och bedömning av GCL, kollektivtrafik och pendlarparke-
ringar.

4 Bildningsnämnden har betonat en utökning av skolplat-
ser. Enligt planförslag 2028 finns inget föreslaget område 
för detta. Vi föreslår området söder om befintlig skolområ-
de Väståkra. Här borde också vara en möjlig plats för en 
stor samlingslokal vilket inte finns i Anderslöv.

5 Möjliggöra utbyggnad av Ridcentrat norrut. Här kan 
också vara en annan plats för en större samlingsplats i 
Anderslöv.

6 Det finns i plan 5 våningshus och det har talats om 10 
våningshus, detta för att Anderslöv skall leva upp till att 
vara “den lilla småstaden”. Vore det inte då möjligt att pla-
cera dessa 5 och 10 våningshus utanför nuvarande kärna. 
Till exempel nordväst om väg 101. 

Svar: Trelleborgs kommun tackar för inkomna synpunkter.

• I utställningshandlingen kommer större yta för
skola att läggas till.
• Karaktären på ny bebyggelse i Anderslöv föreslås
vara småskalig och blandad med olika bebyggelsetyper.
Exakta våningsantal är något som studeras i eventuella
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detaljplaner.
• Övriga synpunkter noteras.

Företagarföreningen Viqtoria
Företagarföreningen Viqtoria har tagit del av översiktspla-
nen för landsbygden i Trelleborgs kommun. Vi har inga 
synpunkter på förbättringar eller invändningar mot det som 
står där. Men vi vill uttrycka vår belåtenhet med att kom-
munen riktar blickarna mot landsbygden och är positiva till 
att utveckla de mindre orter, som finns i vår kommun.

En stor del av våra medlemmar lever och verkar på lands-
bygden och de är beroende av ett visst befolkningsunder-
lag. Vi tycker därför det är positivt att kommunen planerar 
för utbyggnad på landsbygden och inte bara i centralorten. 
Detta ger våra företagare möjlighet att finnas kvar och 
även förhoppningsvis utöka sin näringsverksamhet. Det 
ger även möjlighet till fler människor att bosätta sig på 
landsbygden och inrätta verksamheter där. Fler bostäder 
ger också bättre kommunikationer och samhällsservice, 
vilket vi ser mycket positivt på. Det är trots allt viktigt för 
hela kommunen att man har en levande landsbygd. 
Samtidigt anser vi det viktigt att man gör en varsam 
utveckling med hänsyn till de naturvärden, som finns på 
landsbygden, framför allt längs våra stränder vid hav och 
åar. Det finns ju mycket att bevara på landsbygden för 
våra framtida trelleborgare.

Svar: Trelleborgs kommun noterar och tackar för inkomna 
synpunkter.

Hyresgästföreningen Region Södra Skåne
Hyresgästföreningen ser positivt på att orternas och 
landsbygdens attraktivitet runt Trelleborgs stad lyfts fram. 
Översiktsplanen lyfter även fram vikten av god service och 
kommunikationer samt ett bevarade av befintlig ortsmiljö 
vilket Hyresgästföreningen instämmer i. Hyresgästfören-
ingen vill särskilt uppmärksamma tre punkter, Upplåtelse 
och boendeform, kollektivtrafiken och närmiljön.

Blandad boendeform och upplåtelseform 
Hyresgästföreningen tycker att det är bra att översiktspla-
nen har en ambition att ha en blandad boendeform och 
upplåtelseform och att denna skall passa in i de redan ex-
isterade bebyggelsen för att behålla orterna särart. Hyres-
gästföreningen vill dock understryka vikten av en blandad 
boendeform även för den som hyr sitt boende. Att valfrihe-
ten för olika typer av boende även erbjuds till den som hyr 
och att hyresrätten kan ha fler former än flerfamiljshus.    

En väl fungerande kollektivtrafik. 
Vid planeringen av nya bostadsområden krävs det att det 

redan innan finns en fungerande och anpassad kollek-
tivtrafik. Hyresgästföreningen ser ett behov av att höja 
minuttidtabellen och öka turtätheten i orterna. I orterna 
bör detta planeras innan nybyggnation av bostäder. Om 
sådan framförhållning inte finns är risken att ett boende 
på landsbygden väljs bort för den som inte har bil. Redan 
innan den första boende flyttar in i de nya bostadsområde-
na bör kollektivtrafiken vara anpassad till den förväntade 
efterfrågan. 

Närmiljön 
Att bo bra innebär även en fungerade närmiljö, Hyresgäst-
föreningen ser positivt på att cykelvägar byggs och att det 
planeras för säkra vägar till skola och annan service från 
de nya bostadsområdena. Hyresgästföreningen ser även 
positivt att nya reaktions och grönområden planer i anslut-
ning till de nya bostadsområdena i Anderslöv, samt att det 
skapas sammanhängande rekreationsstråk i Skegrie och 
Beddingestrand.  

Svar: Trelleborgs kommun tackar för inkomna synpunkter.
• I översiktsplanen ges förslag på förbättringar av
kollektivtrafiken på flera av busslinjerna.
• Övriga synpunkter noteras.

Företag

Skanova AB
Skanova är den ledande leverantören av nätkapacitet till 
teleoperatörer för dagens och framtidens slutkundstjänster 
i Sverige. 

Skanovas målbild är en effektiv telekommarknad, präglad 
av öppenhet, konkurrens och minsta möjliga detaljregle-
ring. Vi vill att så många som möjligt ska få ta del av de 
möjligheter - i form av tjänster - som en modern infrastruk-
tur ger. En sådan marknad gynnar alla parter - grossister, 
operatörer och slutkunder.

Skanova önskar i ett tidigt skede medverka i planarbetet, 
det vill säga när detaljplanarbete påbörjas, för att få med 
befintliga ledningar i planeringsunderlaget. På så sätt kan 
oförutsedda hinder i planeringen som berör Skanovas nät 
undvikas för att få en smidigare och snabbare planpro-
cess.

Om så önskas kan ledningarna skickas digitalt i dwg-for-

mat för att infogas på planeringsunderlaget. Kontakta 
https://www.ledningskollen.se

Svar: Trelleborgs kommun noterar synpunkterna.

EON Sverige AB
E.ON äger och driver elnät och gasnät inom Trelleborgs
kommun genom sina dotterbolag E.ON Elnät Sverige AB
och E.ON Gas Sverige AB (fortsättningsvis E.ON Elnät
och E.ON Gas). På uppdrag av E.ON Elnät och E.ON Gas
vill jag framföra följande synpunkter på planförslaget.

E.ON Elnät
E.ON Elnät har nätkoncession inom stora delar av Trel-
leborgs kommun och enligt ellagen är bolaget skyldigt att
ansluta nya elanläggningar. För mer generell information
kring detta, se bifogat informationsblad. Byggnation nära
elanläggningar: Byggnation och bygglov eller annan ex-
ploatering nära en elanläggning utlöser vissa restriktioner i
markanvändningen i närhet av sådan an.läggning till skydd
för person och sakskada. Dessutom skall arbete i närheten
av starkströmsanläggningar utföras i enlighet med El sä-
kerhetsverkets föreskrifter om el säkerhet vid yrkesmässig
verksamhet samt de av el branschen framtagna

Elsäkerhetsanvisningarna. Mot bakgrund av det ovan sag-
da är det därför viktigt att E.ON Elnät kontaktas för samråd 
vid exploateringar och i samband med bygglov i närheten 
av elanläggning.

Magnetfält: Hittills har inga svenska centrala statliga 
myndigheter identifierat sådana risker som kan motivera 
införandet av gränsvärden för begränsning av allmänl1e-
tens exponering för kraftfrekventa elektromagnetiska fält, 
hänörande från produktion, överföring, distribution och 
användning av el. Eftersom negativa hälsoeffekter inte kan 
uteslutas rekommenderar ansvariga myndigheter i Sverige 
att försiktighet tillämpas. E.ON Elnät beaktar den av Strål-
säkerhetsmyndigheten rekommenderade försiktighetsstra-
tegin avseende barns exponering för lågfrekventa
magnetfält. Se bifogat inormationsblad för mer information.

Elanläggningar i kommunen: E.ON Elnät har inom kommu-
nen ett regionalt ledningsnät för elförsörjning, både inom 
kommunen men även vidare till angränsande kommuner 
och regioner. Detta ledningsnät består av 50 k V och 130 
k V ledningar samt fördelningsstationer i Trelleborg N och i 
Östra Klagstorp.     

Då regionnätledningama samt fördelningsstationer har stor 
betydelse för regionen yrkar E.ON Elnät på att dessa ska 
redovisas såväl i planens verbala del som i dess kartdel, 
se bifogad karta över våra anläggningar i kommunen. 

Utöver det regionala ledningsnätet i kommunen har E.ON 
Elnät ett förgrenat distributionsnät för den lokala elförsörj-
ningens behov. För information har E.ON Elnät planera-
de ombyggnadsprojekt på gång i kommunen, men inga 
bestämda tidsplaner för detta ännu. E.ON Elnät önskar 
få framföra mer detaljerade synpunkter med anledning 
av detta i samband med upprättande av detaljplaner och 
andra fysiska planer för kommunen. Strategiska passa-
ger: l 3 kap. 8 § 1 st. miljöbalken står följande: ”Mwk och 
vattenområden som är särskilt lämpliga för anläggningar 
för industriell produktion, energiproduktion, energidistribu-
tion, kommunikationer, vattenförsörjning eller mfallshante-
ring skall så långt möjligt skyddas mot åtgärder som kan 
påtagligt försvåra tillkomsten eller utnyttjandet av sådana 
anläggningar. ” Av propositionen 1997/98:45 framgår att 
det i paragrafen finns bestänimelser till skydd för mark-och 
vattenområden som på grund av sin beskaffenhet eller sitt 
läge är särskilt lämpliga för anläggningar som behövs för 
vissa viktiga och nödvändiga funktioner i samhället. Det 
är här bl.a. fråga om att slå vakt om sådana lägesbundna 
naturresurser som är mindre vanligt förekommande och 
som därför gör vissa mark-och vattenområden särskilt 
lämpade för sådana anläggningar. När det gäller kommu-
nikationer kan det t.ex. vara fråga om strategiskt viktiga 
passager förbi terränghinder av olika slag som kan ha 
stor betydelse för kommunikationernas funktion. Vid fysisk 
planeringen ska hänsyn tas, så att inte tillstånd lämnas till 
sådan verksanihet eJler bebyggelse i närheten som kan 
hindra eller påtagligt försvåra ett utnyttjande av områdena 
för exempelvis energidistribution. 

E.ON Elnät har identifierat en sådan strategisk passage
i Trelleborgs kommun och önskar att Kommunen ska
värna om passagen för energidistribution vjd Fredshög
som ligger mellan Trelleborg och Kämpinge. Passagen
är viktigt för att kunna dra kraftledningar från Baltic Cable
som redan idag finns i området och har stor betydelse för
ledningar som ska in i Sverige från Östersjön. Det finns
godkänd ansökan om tillstånd enligt 3 kap 8§ miljöbalk.
en för den inkommande gasledningen Baltic Gas Intercon-
nector (GBI) som dock ännu inte är byggd. Kommunen bör
beakta passagen då den utgör ett riksintresse för energi-
distribution.

Master och vindkraftverk: 
För skötseln av bolagets luftledningar används helikopter 
för flygbesiktning. Det är därmed viktigt att vid nytillkomna 
vindkraftverk/master följa Transportstyrelsens rekom-
mendationer för att upprätthålla en god  flygsäkerhet vid 
besiktningar av luftledningar. Förändringarna av plan-och 
bygglagen och miljöbalken med syfte att undanröja dub-
belprövningen vid vindkraftsetablering innebär bland annat 
att vindkraftverk som prövas enligt 9 eller 11 kap. miljö-
balken inte omfattas av bygglovsplikt. Regeringen framför 
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siktsplanen speglar på ett övergripande sätt den framtida 
utvecklingen av kommunen utanför staden inom många 
områden. I kommunens planarbete är översiktsplanen ett 
av de viktigaste verktygen. Den föreslagna översiktsplanen 
Framtidens Trelleborg- Översiktsplan för orter och lands-
bygd 2028 behöver utvecklas inom några områden. Nedan 
följer förvaltningens synpunkter.

2. Översiktsplan 2028 omfattar hela kommunen 
utanför gränsen för den fördjupade översiktsplanen för 
Trelleborgs stad 2025. Det är stor fokus på bostäder och 
utvecklingen av vissa orter. Fokus i översiktsplanen har 
lagts på åtta större orter. Resterande invånare utanför 
staden bor på landsbygden och i de mindre byarna. Över-
siktsplanen saknar en tydlig planstrategi över orter och 
landsbygd utanför de större åtta orterna. Klara målsätt-
ningar över markanvändningen medför att kommunens 
invånare kan kännas sig tryggare och tydligare kunna ta 
ställning och planera för framtiden. Att upprätta en målbild 
över framtiden och hur målet kan nås ger en tydligare 
strategi mot hur kommunen kan komma att utvecklas den 
närmaste tiden framöver. Översiktsplanen saknar en be-
skrivning av markanvändningen och utvecklingen utanför 
dessa åtta orter.

Större delen av kommunen består av en av landets bästa 
åkermark. Beskrivningen behöver förstärkas när det gäller 
jordbrukets och landsbygdens förutsättningar och utveck-
lingsmöjligheter. Hur kan jordbrukets utveckling gynnas 
borde belysas i översiktsplanen. T ex var kan ridleder 
anordnas och hur kan och verksamheter på i landsbygden 
utvecklas och förbättras. Det bör också föras ett resone-
mang kring lämpligt avstånd till aktivt lantbruk gällande 
frågor som buller, skyddsavstånd mellan lantbruk och 
bostäder m m. Det skulle vara önskvärt med ett tydligt och 
aktivt ställningstagande för kommunens hela mark- och 
vattenområde och inte enbart de åtta större utvecklingsor-
terna. I anslutning till sidan 89 kan dessa frågor utvecklas. 

På markanvändningskartorna betecknas gula områden 
som jordbruksmark och betraktas som högvärdig överallt. 
I praktiken är det kanske inte alltid så, tex kan den vara 
svårbrukad i ”fickor” mellan bebyggelse. Dessa områden 
kan det i vissa fall, om intresse finns och omdet samman-
faller med annan önskad bebyggelseutveclding i orterna 
vara lämpliga att bebygga. Gränsen mellan jordbruksmark 
och bebyggelseområden kan  därför upplevas något för 
snäv. I samband med bedömningen av  förhandsbesked 
gällande ytor på åkermark salmas ett resonemang i 
översiktsplanen hur man kan tänka mer ”dynamiskt” kring 
vad som är  lämplig eller olämplig åkermark att bebygga. 
Även denna fråga kan utslutning i anslutning till sidan 89. 
Vidare bör motivet till storleken på de utpekade bebyg-
gelseområdena (tex Klagstorp och Skegrie, Anderslöv) 

motiveras tydligare. Storleken på områdena antyder att det 
är ”gles” bebyggelse som avses. I texten skulle det skulle 
kunna föras ett resonemang som beskriver ”öppenheten” 
i frågor som handlar om hur framtida bebyggelse skulle 
kunna se ut i de olika orterna. Det skulle vara önskvärt om 
översiktsplanen ger någon vägledning om det är fråga om 
tät bebyggelse eller gles. 

Många områden som pekas ut för ny bebyggelse följer de 
gamla översiktsplanerna. Frågan är varför de inte be-
byggts. Även många nya områden som inte är planlagda 
för bebyggelse är inte bebyggda. Vad behövs för att göra 
områdena attraktivare? 
I de fall orternas utpekade utbyggnadsområden samman-
faller med lågpunktsområden t e x Smygehamn bör ställ-
ningstaganden motiveras tydligare. Det kan vara svårt att 
förstå varför kommunen problematiserar lågpunkter men 
samtidigt pekar ut dessa som lämpliga för utbyggnad. 

Det skulle vara önskvärt med lite mer information i 
markanvändningskartorna, tex kunde 1-och 3-metersnivån 
gällande havsnivån samt fornlämningsområden vara med. 
Markanvändningskartorna kunde vara lite mer informa-
tionsrika.

Natur/gröna ytor:
3. I de norra delarna av kommunen finns naturom-
råden med höga kvaliteer som borde lyftas fram tydligare 
i översiktsplanen. Kommunens norra delar ligger inom 
Romeleås-och sjölandskapet. Romeleås-och sjölandska-
pet är utpekat i miljöbalk.en som ett område där friluftslivet 
och turismen särskilt ska beaktas. I samverkan med sju 
andra kommuner och 

Region Skåne har en kunskapssammanställning där 
natur-och kulturmiljöer mm beskrivs inom Romeleås-och 
sjölandskapet. Även en strategi för
friluftlivets och turismens utveckling i området håller på att 
tas fram. Det är angeläget att de synpunkter om natur-och 
kultur värdena samt utvecldingsmöjligheter som tages 
fram i denna beaktas i Trelleborgs kommuns översiktsplan. 
Det salmas kopplingar till friluftlivet och turismen i de norra 
delarna av kommunen.
På kartorna i översiktsplanen redovisas gröna ytor. Än-
damålet med de gröna ytorna redovisas inte. Utpekade 
park-och naturområden i orternas markanvändningskarta 
kan ibland upplevas som för allmän.
Översiktsplanen borde förtydligas i denna del. Är det park 
eller naturområde, vilka är värdena? Används grönytan för 
lek eller annan rekreation?

4. Redovisningen av kommunens ytvatten behöver 
utvecklas. Te x saknas en beskrivning av kommunens 
vatten utanför vattenförekomsterna. I kommunen finns ca 

med anledning av detta i prop. 2008/09: 146 att en aktue1 
I och väl underbyggd översiktsplan eller motsvarande 
underlag bör ges stor betydelse vid en tillståndsprövning 
enligt miljöbalken om att uppföra och driva vindkraftverk. 
Med anledning därav yrkar E.ON Elnät på att kommunen 
för in Transportstyrelsens avstånd och försiktighetsmått i 
översiktsplanen, se informationsblad. E.ON Elnät vill redan 
i ett tidigt skede bli kontaktade för samråd då master eller 
vindkraftverk uppförs inom 250 meter från bolagets lutbur-
na kraftledningar.

E.ON Gas
E.ON Gas har befintliga distributionsledningar för na-
tur-och biogas i Anderslöv, Skegrie, Västra Tommarp, Al-
stad och enskild ledning från Jordberga biogasanläggning 
till Trelleborg, se bifogad karta.

För hållbara transporter finns idag Fordonsgas anläggning-
ar för kollektivtrafik, privata fordon och företag i Trelle-
borgs Kommun. Natur-och biogas kan utgöra ett mycket 
intressant energialternativ för kommande bebyggelse och 
verksamheter. Vi är även aktiva vad gäller effektivisering 
och utveckling av smarta hus koncept. För att uppnå en 
ekologiskt hållbar utveckling bör man bredda ansvaret 
och inte bara titta på kommunens verksamhet. Man bör 
även fånga möjligheterna med diversifierade energisystem 
och hur dessa kan optimeras för att uppnå den ekologiskt 
hållbara utvecklingen. 

Biogas produktion från Jordberga hamnar i befintligt gas 
distributionssystemet. Numera erbjuder E.ON’s försälj-
ningsbolag leveransavtal med möjligheten till 100% biogas 
vilket innebär att bolaget uppfyller kravet på förnyelsebar 
energi enligt 2 kap.§ 5 i Miljöbalken.

E.ON Gas för gärna en dialog med kommunen om möjlig 
försörjning med Biogas/Naturgas och Fordonsgas för 
kommande utbyggnader. För information kontakta gärna 
E.ON Gas, Gasnätet, tfn 040-25 50 00.I distributionsnätet 
l.evereras biogas, eller en blandning biogas med naturgas, 
utan att säkerhet eller användbarhet påverkas. Biogas har 
visserligen ett lägre energi innehåll än naturgas, men slut-
kunders utrustning anpassar automatiskt för detta. Ensta-
ka utrustningar behöver modifieras, initieras av E.ON Gas. 
Mätning av gasen hos kund fungerar på samma sätt som i 
nätmed enbart naturgas, kundens förbrukade volym mäts. 
Oavsett om kunden finns i ett nät med biogas eller ej, så 
bestäms levererad energi utifrån mätning eller beräkning i 
enighet med Gasmarknadshanboken.
Befintliga gas-distributionsledningar är underkastade En-
ergigasnormens regler, EGN 2014 (ny EGN 2017 kommer 
hösten 2017), som bland annat innebär ett minsta skydds-
avstånd mellan distributionsledning och byggnad inom 
tätbebyggelse 2 meter och utom tätbebyggelse J 2 meter.

För tankstationen (CNG) gäller skyddsavstånd enligt TSA 
2015 (Anvisningar för tankstationer). 
Gasledningen mellan Jordberga och Trelleborg är under-
kastad Naturgasanvisningar NGSA 11 då ledningen bar 
högre drifttryck. 

Förändringar i bebyggelse kan innebära att befintliga gas-
ledningar måste flyttas eller att särskilda försiktighetsmått 
måste vidtas. E.ON Gas förutsätter att exploatören står 
för sådana kostnader. E.ON Gas utgångspunkt i all fysisk 
planering är dock att behålla ledningana i befintligt läge 
och utförande. Nedgrävningen av berörda ledningar har 
föregåtts av en rad tillstånd och ofta långa förhandJingar 
med berörda markägare. I vissa situationer är det inte ens 
tekniskt möjligt att flytta gasledningar. Om det ändå blir tal 
om ledningsflytt är det viktigt att E.ON Gas involveras i ett 
tidigt skede av planeringen. 
För att säkerställa en hög säkerhet kring gasledningar-
na anser E.ON Oas att ett minsta avstånd motsvarande 
vindkraftverkets totalhöjd plus l O meter ska upprätthållas 
mellan vindkraftverk och gasledning. 
Om vindkraftverk uppförs inom 200 meter från gasled-
ningen eller om annat markarbete sker i samband med 
uppförandet inom samma avstånd, ska E.ON Gas redan 
i tidigt skede kontaktas för detaljerat samråd.Vid uppfö-
rande av vindkraftverk anläggs också tillfartsvägar. Om en 
väg anläggs nära eller över de befintliga gasledningarna 
ska exploatören kontakta E.ON Gas i god tid innan arbete-
na påbörjas E.ON Gas förutsätter att man vid planering av 
markanvändningen, i närheten av bolagets anläggningar, 
tar hänsyn till ovan Normer och anvisningar.

Svar: Trelleborgs kommun noterar synpunkterna.

Yttranden från 
Trelleborgs kommun

Räddningstjänsten
Har inga synpunkter på inkommen handling.

Svar: Noterat.
Samhällsbyggnadsnämnden

1. Inom ramen för de förutsättningar som beslutats, 
bland annat ett mycket kort tidsperspektiv, har de som tagit 
fram översiktsplanen gjort det bästa möjliga arbetet. Över-
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1000 småvatten och kommunen har även flera mindre 
åar vidare finns det även två sjöar som delvis ligger inom 
kommunen. Vid planering är det viktigt att beakta bl a 
biotopskydd, strandskydd m m som kan finnas vid dessa 
ytvatten. En beskrivning och utredning av stråk i terrängen 
där ytvattenflöden vid skyfall redovisas borde finnas med i 
översiktsplanen. Också kusten och stranden och dess
utvecklingsmöjligheter kunde beskrivas tydligare. 

Det finns behov att ta fram en kust - strandplan som ut-
vecldar möjligheterna och behov med
turism, service, skötsel. samverkan mellan olika parter 
m m vid kust och stranden i kommunen. En sådan plan 
kunde även beskriva hur erosionsproblematiken längs 
kusten ska angripas så att konsekvenserna för turister och 
boende minimeras.

5. Vattenskyddsområdena är ej redovisade i 
översiktsplanen. I Alstad och Klagstorp ligger inre vatten-
skyddsområden i föreslagna nya
bebygglseområde eller direkt i anslutning till.
Samhällsbyggnadsförvaltningen anser att vattenskydds-
områden och
viktiga vattenresurser bör redovisas i i översiktsplanen för 
att hänsyn ska kunna tas vid planering av bostadsbebyg-
gelse, industri, väg, järnväg, ledningsdragning med mera. 
Gmndvattenresurserna bör beskrivas med avseende i 
första hand läge, vattenkvalitet och sårbarhet. Koppling-
arna till kommunens vattenförsörjningsplan bör ldargöras. 
Under kapitlet Vatten och avlopp redovisas spillvatten. 
Texten i denna del behöver utvecklas och i kapitlet enligt 
förslag nedan.

I kommunen finns många enskilda avlopp varav ett stort 
antal fortfarande är underkända. Det arbetas aktivt efter 
en handlingsplan för att få dessa godkända. Ett godkänt 
enskilt avlopp enligt dagens krav i kombination med en 
utbyggnad av kommunalt VA på landsbygden kommer att 
leda till minskade utsläpp av närsalter.

6. I översiktsplanen omtalas 10 badplatser. Provtag-
ning av badvatten och inrapportering av badvattenkvalitet 
sker till Hav- och Vattenmyndigheten från sex badplatser. 
Det bör ldargöras i översiktsplanen antalet officiella
badplatser.

Energi
7.        Översiktsplanen är fokuserad på vindkraft och 
redovisning av lämpliga områden för vindkraft. En mer hel-
täckande redovisning av förnyelsebar energi i kommunen 
skulle vara önskvärd innehållande t ex solcellsparker. En 
solcellspolicy för hela kommunen behövs tas fram.
Befintliga planer
8. Flera byar har gällande områdesbestämmelser från 

omkring l980. Hur fyller dessa dagens behov när det gäller 
förhansbesked och bygglovsbedömningar, och hur mycket 
skall kulturhistoriskt bevaras och hur kan de utvecldas? 
Kanske skulle ett bevarandeprogram hjälpa och förtydliga 
vilken byggnation som kan tillåtas och accepteras inom 
respektive ort.

Landskap
9. Kan beskrivningen av landskapskaraktärerna 
åtföljas av ett tydligare resonemang kring hur ny bebyggel-
se kan förstärka karaktärerna, men även hur ny bebyggel-
se också måste hävda sin ”rätt” att bidra till landskapets 
utveckling. Landskapets utseende är ju en följd av hur
människan valt att ta det i besittning. Landskapets framtida 
karaktär behöver inte med automatik vara ett absolut bibe-
hållande av dagens utseende. Bybildningarna, slctftesre-
formerna, vindkraften mm har alla gett helt nya avtryck och 
blivit accepterade med tiden även om de varit
omskapande när de genomfördes. Kan tex de topografiska
förutsättningarna föranleda olika placering av byggnader i 
landskapet?
10. För en enl<lare handläggning av förhandsbesked 
och planbesked önskas ett förtydligande av vad som men-
as med byar. Undergrupper kan vara bebyggelsegrupper, 
hussamlingar etc. Byar kan också karaktärsbestämmas 
som kyrkbyar, stationsbyar, radbyar eller byar som upp-
kommit på senare ”modern” tid. En bebyggelsegrupp tex 
tre hus i rad med ”luckor” emellan intill en väg skulle myck-
et väl kunna utvecklas till en radby. På samma sätt skulle 
en bebyggelsegrupp intill ett vägkors kunna utvecklas till 
en by om ytterligare bostäder kom till. Det är det viktigt att 
blid(a tillbaka på platsens ursprung och historik men även 
vara framåtblickande och se varje plats särskilda potential.
11. Vid vissa tidigare överklaganden från tex närbo-
ende har översiktsplanen ibland använd som argument för 
varför en bebyggelse inte är lämplig på en viss plats. Vid 
sidan av markanvändningskartorna är det viktigt att
”intentionerna” också går att utläsa i textform. En del av 
dessa går att läsa i ÖP 2010. Finns det tex stöd i över-
siktsplanen för en exploatering precis utanför ett utpekat 
område? -om en markägare på eget initiativ vill exploatera 
sin mark för bebyggelse. Hur ställer sig kommunen till 
detta om det dessutom är fråga om svårbrukad mark med 
goda kopplingar till
befintlig infrastruktur

Bebyggelse/boende
12. På flera orter t ex Skegrie, Beddingestrand, 
redovisas två centra i orten. Är det lämpligt att utpeka flera 
olika centrumfunktioner i de mindre orterna. Centrum kan 
rymma sociala funl(tioner vid sidan av de kommersiella. 
Det skulle också vara önskvärt med ett förtydligande gäl-
lande befintlig centrum och föreslagna framtida centrum. 
Begreppet ”centrum” bör definieras tydligare. Det är inte 

säkert att alla läsare lägger samma betydelse i detta.

13. Att den västra kommundelen skall ”prioriteras” 
motiveras med att det är en högre efterfrågan där samt att 
närheten till allmänna kommunfäationer är god. Innebär 
detta i pral(tiken att handläggaren skall vara mer restriktiv 
om någon vill bosätta sig utmed skånetrafikens linjestråk 
i de östra delarna? Att efterfrågan historiskt är större i 
de västra delarna kan det vara ett argument för att avslå 
seriösa ansökningar förutsatt att de uppfyller kriterierna 
för lämplighet i övrigt? Gränsen mellan ”öst-och väst” bör 
kanske göras mer transparent för att underlätta planavdel-
ningens bedömningar. Det behövs en tydligare motivering 
varför gränsen dragits och hur, samt varför den är så 
precis. Avvägningen försvåras dessutom av att stora delar 
av de västra kommundelarna är av riksintresse för  kultur-
miljövården. Vilket i sig kan innebära vissa inskränkningar 
eller 
försvåra bedömningen.

14. Det står att länsstyrelsens rekommendationer 
skall följas, att bebyggelse inte skall tillåtas under 3-me-
tersnivån. Tidigare kunde detta tillåtas om annat skydd 
fanns. Kan bebyggelse tillåtas på lägre nivåer om tex 
barriär finns mellan havet och den tilltänkta byggnationen, 
eller om man höjer upp markytan? Kan annat än bostäder 
tillåtas tex garage i bottenvåningen och bostäder ovanpå. 
Eller hus på pelare som klarar översvämning? Det är en 
väldigt viktigt fråga som bör utredas vidare i en separat 
”översvämningsplan” eller liknande.

15. I planen redovisas Landsbygdsområde i strand-
nära läge (LIS)-område i Beddingestrand/Skateholm. 
LIS-område är ett område där det är det
möjligt för kommuner att i sin översiktsplanering peka ut 
områden för landsbygdsutveckling i strandnära lägen, så 
kallade LIS-områden. Länsstyrelsen har i samband med 
andra översiktsplaner bedömt att det saknas förutsättning-
ar för LIS-områden i de sydvästra delarna av Skåne.

Aktuellt område vid Skateholm ligger utanför strand-
skyddslinjen så det föreligger förövrigt inget behov av att 
peka ut det som LIS-område. Området är dock mycket 
utsatt för högt grundvatten vilket gör det olämpligt att be-
bygga om inte särskilda försiktighetsmått vidtages.

Fastigheten öster om aktuell fastigheten har tidigare 
prövats för bostadsbebyggelse. Dåvarande miljönämnden 
avstyrkte ansökan och ansåg att det är olämpligt med 
bostäder på aktuell plats där markförhållandena är fuktiga. 
Risk finns att bostäderna kommer att bli utsatta för fukt 
och mögel. Området kommer att bli ännu mer utsatt om 
havsnivåytan höjs på grund av klimatförändring

16. Ser det som att översiktsplanen i de olika orterna 
möjliggör för framtida skolor och förskolor. Det är viktigt att 
det reserveras plats med bra lokalisering i tidigt skede och 
att det beaktas i tillräcklig omfattning i översiktsplanen.

Orterna

17. Smygehuk 
Området vid Smygehuk redovisas som park/natur. Om-
rådet är under aktuell utveckling med bland annat flytt av 
parkeringsplats och anläggande av besökscentrum för 
natur/turism. Det borde därför redovisas som utvecklings-
område på markanvändningskarta.

18. Klagstorp 
I vilken grad är de nya utpekade bebyggelseområdena val-
da om man även betänker potentiella störningsrisker från 
befintliga verksamheter tex svinstall samt hästanläggning-
ar eller jordbrukets störningskällor? Tex planeras ett nytt 
bebyggelseområde med bostäder planeras i den södra 
delen av Klagstorp. Avståndet till ett större grisstall är ca 
450 m. Detta kan komma att leda till luktolägenheter för 
de boende. Översiktsplanen saknar resonemang gällande 
störningar som skulle kunna vara till stöd vid
framtida förhandsbesked och planförfrågningar eller andra 
avvägningar.

19. Alstad 
Ett nytt område med ny bebyggelse föreslås på mark som 
idag är jordbruksmark och ligger långt från by kärnan. 
Jordbruksmark ska bebyggas restriktivt. Planering av ett 
nytt bebyggelseområde med bland annat bostäder norr om 
befintligt centrum, idag utpekat som verksamhetsområde, i 
Alstad skulle istället binda samman byn. I Alstad förekom-
mer speciellt vid skördetid mycket tung trafik på Landsvä-
gen då lantbrukare skall lämna spannmål till Lantmännen. 
Detta måste beaktas i den fortsatta planeringen.

20. Skegrie 
Ett nytt bebyggelseområde planeras i den norra delen av 
Skegrie. I närheten finns ett större lantbruk som alstrar 
damm, buller m m. Detta· måste beaktas i den fortsatta 
planeringen. Två centrum redovisas i Skegrie. Borde inte 
det vara ett centrum och en mötesplats.

21. Sydöstra Grevie 
I Sydöstra Grevie planeras ny bebyggelse av bostäder. 
Med hänsyn till närheten till bland annat kollektivtrafik 
borde möjligheterna till ytterligare bostadsbebyggelse 
studeras.

Beslut 
Samhällsbyggnadsnämnden beslutar att yttra sig över 
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samrådshandlingen i enlighet med skrivelse 2017-09-06 
från förvaltningen med följande tillägg. 

Tillfogas sist under inledande stycket. ÖP:n ska enligt 
Boverkets anvisningar sträva efter en hållbar utveckling, 
socialt, miljömässigt och ekonomiskt. Detta ska visas 
i en konsekvensanalys ÖP:n måste kompletteras med 
detta. Man inför nya begrepp som livskraftiga orter. Detta 
begrepp saknar juridisk relevans varför det bör bytas mot 
hållbara orter. 

De områdesbestämmelser som finns för 40 byar borde 
uppdateras eventuellt utvidgas till fler orter samt kommuni-
ceras och diskuteras med de boende. 

Sydöstra Grevie är endast ett arbetsnamn. 

Avslutande kommentar. Det pågår arbete med ett flertal 
planer och strategier i kommunen såsom, bostadsför-
sörjningsplan, grönplan, landsbygdsstrategi, energiplan. 
Dessa påverkar och påverkas av ÖP2028. Hur detta är 
tänkt måste också redovisas. 

Svar:

Hållbarhet i översiktsplanen
I arbete med översiktsplanen har tre målbilder tagits fram. 
Dessa målbilder tar utgångspunkt i kommunens övergri-
pande målbild om livskvalitet, delaktighet, hållbarhet och 
arbete. 

Riktlinjer för ny bebyggelse på den stadsnära lands-
bygden
Trelleborgs kommun har en stor landsbygd med flera byar 
och bebyggelsesamlingar. Trelleborgs kommun är mån om 
att verka för en levande landsbygd samtidigt som det är av
stor vikt att bevara den goda jordbruksmarken. Till utställ-
ningshandlingen skall därför riktlinjerna för hur kommunen 
vill att bebyggelseutvecklingen på landsbygden ska ske 
förtydligas. Det skall även tas fram en karta som förtydligar 
riktlinjerna.

Områdesbestämmelser
Till utställningsskedet ska en karta tas fram med vad 
kommunen menar är byar i Trelleborgs kommun. Framta-
gande av områdesbestämmelser i byar som inte har det i 
dagsläget är ett arbete som får göras utanför översiktspla-
nens ramar.
LIS-områden
Gällande LIS-område vid stugbyn i Beddingestrand har 
Länsstyrelsen yttrat att strandskyddet inte kommer att 
återinföras, därmed kommer dispens inte att behöva sö-
kas. Denna del kommer därför att utgå ut översiktsplanen. 
Området kommer i utställningshandlingen fortsatt att vara 

utpekat som ett område möjlig för ny bebyggelse.

Framtida skolor
Till utställningen ska ytor för skolor/förskolor läggas till i 
Skegrie och Anderslöv. Dessa ytor har tagits fram i samråd 
med bildningsförvaltningen.

Smygehuk
I markanvändningskartan ska området kring Smygehuk 
markeras som utvecklingsområde.

Klagstorp
Föreslaget utbyggnadsområde i Klagstorp ska till utställ-
ningshandlingen minskas ner.  Avståndet till närliggande 
verksamheter kommer därmed att öka, vilket troligtvis gör 
att eventuella störningar från verksamheten minskar.

Alstad
Till utställningen ska verksamhetsområdet norr om lands-
vägen läggas till som förtätningsområde. Motiveringar till 
val av utbyggnadsområden kommer att läggas till i utställ-
ningshandlingen.

Skegrie
Utbyggnadsområdet vid busshållplatsen i Skegrie kommer 
att utgå ur översiktsplanen. 

Sydöstra Grevie
Namnet Sydöstra Grevie är fortsatt ett arbetsnamn i över-
siktsplanen.

Parallellt med översiktsplanen tas ett bostadsförsörjnings-
program fram. I den finns resonemang kring efterfrågan 
i respektive ort, dessa kommer att lyftas in i utställnings-
handlingen.

Tekniska nämnden Trelleborgs kommun
Tekniska förvaltningen har tagit del av samrådsförslaget 
och ser positivt på det i många delar. Nedan redovisas 
endast det som tekniska nämnden motsätter sig önskar ha 
förändrat eller vill förtydliga.

Trafik
På flera ställen i planen framförs att kommunen vill disku-
tera övertagande till kommunalt huvudmannaskap av väg 
101, dels genom Anderslöv och dels genom Alstad. Först 
och främst är detta inte en fråga för en översiktsplan. Men 
framförallt innebär detta små fördelar och stora, nya pro-
blem för kommunen. Väg 101 är enda genomfartsmöjlig-
heten genom Anderslöv och Alstad, vägen har begränsad 
bredd, dålig sikt, många korsningspunkter och bebyggelse 
mycket tätt inpå körbanan. Att förändra situationen mer än 
marginellt är orealistiskt, oberoende av vem som är väg-
hållare. Att vara väghållare är både kostsamt och ansvars-

fullt. Förslagen angående väg 101 skall i sin helhet lyftas 
ut översiktsplanen.

I Alstad föreslår tekniska förvaltningen att kommunen kan 
föra diskussioner om att ta över enskilda vägar om det 
norra bebyggelseområdet genomförs.

Beddingestrand
En föreslagen exploatering om 20 nya bostäder känns låg 
då även ett område runt Granhyddan pekas ut som nytt 
bebyggelseområde.

Nytt bebyggelseområde vid gamla busshållplatsen i Skate-
holm (Stora Beddinge 14:46) ska läggas till.
Tekniska förvaltningen motsätter sig en temalekplats i Bed-
dingestrand. I Beddingestrand är det ont om kommunal 
mark att bygga lekplats på, och orten är rent geografiskt  
väldigt långsträckt. En lekplats skall helst ligga inom högst 
ett par hundra meters avstånd från brukarna. Det skulle 
således behövas ett antal lekplatser för att täcka upp hela 
Beddingestrand. Tekniska förvaltningen föreslår istället att 
mindre bidrag kan ges till föreningar eller andra brukar-
grupper som själva vill förvalta en lekplats.

Skegrie
Ett av de föreslagna utbyggnadsområdena ligger nära 
väg E6 vilket gör att det kan bli svårt att klara ljudkraven. 
Placeringen bör stämmas av med Trafikverket inför nästa 
skede, utställningsskedet. Möjligheten till centrumverksam-
het i anslutning till avfart E6 är bra.
Tekniska förvaltningen anser att de föreslagna nya be-
byggelseområdena är bra men behöver kompletteras och 
utökas.

I befintlig bebyggelse bör det framgå att förtätningar ska 
kunna ske. Det nordvästra relativt nybyggda området har 
väldigt stora parkytor och det bör ske en förtätning i dessa 
ytor. Det är bättre att minska parkytorna och istället satsa 
mer på det som man har.

Vidare bör Snarringe idrottsplats utpekas som nytt bebyg-
gelseområde och samma gäller det område som i sam-
rådsförslaget utpekats som ny idrottsplats. Ny idrottsplats 
bör istället placeras och samordnas med utpekat nytt park/
naturområde i anslutning till Albäcksån.

I Översiktsplan 2010 finns ett utvecklingsområde angivet 
söder om Slättens förskola ner till Tommarpsvägen. Detta 
område ska finnas med även i denna Översiktsplan för 
framtida ny bebyggelse. Utvecklingsområdet i sydöstra 
Skegrie är borttaget. Tekniska förvaltningen har för avsikt 
att exploatera detta område och det ska vara med. Utveck-
lingsområdet söder om Skegrie har tidigare varit föremål 
för planläggning men avbrutits.

Se bilagd karta. Blåytor relaterar till samrådsförslaget och 
röda ytor är de kompletteringar som tekniska förvaltningen 
vill ha med.

Sydöstra Grevie
Sydöstra Grevie har med sitt pågatågstationsnäraläge och 
närhet till ;Malm/Lund en potential att bli en attraktiv boen-
deplats. Service mm kommer att finnas i närheten men på 
andra sidan kommungränsen. Den yta som är markerad 
som tänkt nytt bebyggelseområde bör utökas.

Natur & rekreation
Konsekvensen av utökat strandskydd längs åarna behöver 
utredas innan utökning av strandskyddet sker. I Skegrie 
finns idag stora, relativt lågkvalitativa grönytor. Det bör 
fokuseras på att utveckla dessa innan kommunen utökar 
sitt ansvar för nya ytor, med allt detta innebär i form av 
resursbehov.

Det finns åtta badplatser som kommunen förvaltar idag. 
Dessa kan utvecklas och göras mer attraktiva, vilket av-
handlats i tekniska nämnden vid flera tillfällen. Dessa åtta 
bad är väl fördelade utmed kustremsan där bad är möjligt. 
Det är bättre att satsa vidare på befintliga bad och göra 
dessa mer attraktiva än att anlägga ytterligare badplatser, 
vilket sannolikt skulle urholka resurserna för de befintliga 
badplatserna.

VA- förtydliganden
Angående utvecklingsförslaget för sydöstra Grevie, finns 
det verksamhetsområde för spill och vatten längs landsväg 
101 fram till Klörup, och dessutom verksamhetsområde för 
vatten norrut upp till Klörups backar och västerut till Klör-
ups byaväg 64-0, samt VO för vatten och avtalsområde 
för spill för den gård som ligger sydväst om reningsverket 
(sydvästra Klörup). Därefter upphör Trelleborgs kommuns 
VA-ledningar. Eventuellt får gårdarna nära kommun-
gränsen väster om Klörup VA från Vellinge kommun.
Inget av de mindre avloppsreningsverken har kapacitets-
brist-  Fru Alstads avloppsreningsverk är nedlagt och 85 
% av Alstads avloppsreningsverk är omkopplat till Smyge-
hamns avloppsreningsverk, Gröna Lunds avloppsanlägg-
ning kommer att avvecklas helt under 2018 och omledas 
till Smygehamn.

Kvalitetsproblem med vatten minskar vid större omsättning 
och mer kommunalt vatten. Dagvatten ska byggas ut när 
geohydrologiska förutsättningar kräver det. Enskilda av-
lopp släpper ut mer närsalter än kommunala reningsverk. 
Befolkningsmålet och bebyggelseutvecklingen leder till att 
det bör utredas om VA-planens befintliga och planerade 
verksamhetsområden är tillräckliga för att uppnå VA-stra-
tegins mål om hållbar VA-försörjning. Detta kommer att 
behöva arbetas fram utanför översiktsplanens ramar.
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Dagvatten och bebyggelse under tre- meterslinjen
Det föreslås att en dagvattenstrategi ska tas fram för att 
identifiera översvämningskänsliga områden och så att 
negativa effekter på dagvattnet utifrån ett miljökvalitets-
perspektiv kan förebyggas. Man bör också vara restriktiv 
med förhandsbesked för bebyggelse i närheten till känsliga 
vattendrag utanför VA-verksamhetsområden.

Strategi behövs för hantering av de fastigheter som ligger 
under +3 m ö h. Det är angeläget att en sådan tas fram. I 
övriga orter där ny bebyggelse planeras ska hänsyn tas till 
översvämningsrisker och tillräckliga ytor för avrinning och 
fördröjning ska avsättas i förebyggande syfte.  Dagvatte-
nutredningar ska tas fram i samband med detaljplanering, 
och i dessa ska även hantering av flöden behandlas.

Ovanstående krav om förändringar i planen och övriga 
synpunkter kommer att bevakas i den fortsatta planproces-
sen.

Svar:
Trafik
I utställningshandlingen föreslås endast att kommunen tar 
över huvudmannaskapet för väg 101 genom Anderslöv 
och inte i Alstad.

Anledningen till ett övertagande av huvudmannaskapet i 
Anderslöv är flera. En aspekt är att Anderslöv är det störs-
ta orten utanför Trelleborgs stad där kommunen redan 
sköter de flesta gatorna.  Översiktsplanen presenterar en 
målbild om Anderslöv som en småstad där det ska vara 
enkelt att ta sig gående, med cykel eller kollektivtrafik. Det 
är då av stor vikt, särskilt när orten växer med flera nya 
bostäder, att kommunen kan påverka den mest centrala 
gatans utformning. Flera yttranden från boende i orten, 
både muntliga och skriftliga, handlar om en önskan att 
kunna cykla och gå på ett säkert sätt i och omkring orten.

Skegrie och Sydöstra Grevie
Utbyggnadsområdena i orterna styrs av Trelleborgs 
kommuns övergripande befolkningsmål om att kommunen 
ska ha 50 000 invånare 2028, se kapitel om Strategi för 
bostadsutveckling i samrådshandlingen. En ökning av 
utbyggnadsområdena i Skegrie eller i Sydöstra Grevie 
skulle innebära att de andra orterna får färre utbyggnads-
områden. I utställningshandlingen kommer kapaciteten i 
respektive utbyggnadsområde att preciseras. Det kommer 
även att läggas till information från arbetet med bostads-
försörjningsprogrammet gällande efterfrågan på bostäder 
i orterna.
Natur och rekreation
Gällande strandskydd har Länsstyrelsen yttrat att strand-

skyddet inte kan återinföras. Denna del kommer därför att 
utgå ut översiktsplanen. 

VA
Text och karta kommer att förtydligas till utställningen.

Övriga synpunkter noteras.

Arbetsmarknadsnämnden Trelleborgs 
kommun
Arbetsmarknadsnämnden har tagit del av föreliggande 
Översiktsplan för orter och landsbygd 2028 – framtidens 
Trelleborg. Arbetsmarknadsnämnden uppskattar byggan-
det av bostäder i Trelleborg kommun.

Arbetsmarknadsnämnden vill uppmärksamma samhälls-
byggnadsnämnden på att det är av vikt att vid planering 
och uppförande av nya bostäder beakta de målgrupper 
som av olika anledningar har svårt att etablera sig på bo-
stadsmarknaden. Nämnden ser därför med fördel att sam-
hällsbyggnadsnämnden arbetar för byggandet av mindre 
och enklare bostäder som del av samhällsbyggandet. 

Arbetsmarknadsnämnden vill även poängtera vikten av att 
parallellt med bostadsbyggandet beakta närhet till kollek-
tivtrafik för att möjliggöra för medborgare att enkelt kunna 
nå arbetsmarknaden.   

Svar: Inkomna synpunkter noteras.

Parallellt med översiktsplanen tas ett bostadsförsörj-
ningsprogram fram. I programmet tydliggörs vilken typ av 
bostäder som efterfrågas i olika delar av kommunen. Delar 
av bostadsförsörjningsprogrammet kommer att lyftas in i 
översiktsplanen.

Kulturnämnden Trelleborgs kommun
Kulturnämnden beslutar att se positivt på översiktsplanen 
och anser att den är väl framarbetad. Nämnden ser stora 
möjligheter för orternas framtida utveckling.

Svar: Synpunkterna noteras.

Bildningsnämnden Trelleborgs kommun
Trelleborgs kommun har som mål att växa och bli 50 000 
invånare 2028. En sådan tillväxt skapar bl.a. stora behov 
av nya förskole- och skolplatser, och därmed behov att 
avsätta mark för framtida förskole- och skoletableringar. 
25 procent av tillväxten ska ske utanför tätorten, inom det 
område som omfattas av föreliggande förslag till Översikts-
plan för orter och landsbygd. 

Utbildning som en av de övergripande utgångspunkterna 
för kommunens fysiska planering .
Förslaget till översiktsplan utgår framför allt från hårdare 
aspekter, som behov av nya bostäder och frågor om trafik 
och infrastruktur. Även om utgångspunkten behöver vara 
hur orter och landsbygd ser ut idag, så präglar denna ut-
gångspunkt även planeringen för framtiden i för hög grad. 
I den utsträckning översiktsplanen nämner förskola och 
skola så handlar det om platsbehov och närhet till förskola 
och skola som en service på orten. Bildningsnämnden 
saknar i det perspektivet ett mer övergripande resone-
mang om hur förskolan och skolan, genom att ges en 
central roll i föreliggande planeringsarbete, kan utgöra en 
kraftfull strategi och effektiv framtidsinvestering för kom-
munen när det gäller att uppnå de kommunövergripande 
målen livskvalitet, arbete, hållbarhet och delaktighet. 
Det stora behovet av nya förskole- och skolplatser är en 
stor utmaning för kommunen, men det är också en stor 
möjlighet att profilera kommunen som en skolkommun 
och att skapa förutsättningar för en likvärdig skola av hög 
kvalitet. 

I regeringens nationella strategi för regional tillväxt och 
attraktivitet 2014-2020 framhålls att globaliseringen ökar 
behovet av att utveckla den lokala nivåns arbete med att 
påverka sin tillväxt och livskraft. Den ökande konkurrensen 
om företag, boende, arbetskraft och kompetens i kombi-
nation med ökad rörlighet och nya pendlarmönster gör att 
den lokala nivån behöver göra medvetna och strategiska 
investeringar i frågor som berör platsens attraktivitet. Det 
handlar om att attrahera företag, nya invånare och besöka-
re, vilket också resulterar i ökade skatteintäkter. 
Utbildning är en central fråga som genomsyrar hela den 
svenska samhällsdebatten. Bland annat med anledning 
av all den evidensbaserade forskning som idag finns 
att tillgå och som tydligt visar på utbildningens allt mer 
avgörande betydelse för möjligheten till långsiktig eta-
blering på arbetsmarknaden och upplevd hälsa. Utifrån 
denna aspekt är det rimligt att anta att förskola och skola 
är en central fråga för en kommuns attraktionskraft. Det är 
därmed också rimligt att anta att det för många människor 
som överväger att bosätta sig i Trelleborgs kommun, är en 
viktig fråga om kommunen satsar på skolan, att de kan få 
plats för sina barn i förskolan och skolan, men också att 
lärmiljöerna och utbildningen håller hög kvalitet. 
Eftersom behovet av såväl bostäder som nya förskolor och 
skolor kommer att vara stort har kommunen möjlighet att 
skapa strategier för att framtida byggnation ska motverka 
bostads- och skolsegregation. Forskningen är tydlig avse-
ende likvärdighetens betydelse för att lyfta skolresultaten. 
Internationella undersökningarna visar att elevernas famil-
jebakgrund har fått större betydelse för studieresultaten. 
Boendesegregation med socioekonomiska och etniska 
förtecken är exempel på strukturella villkor som påverkar 
flera saker, men inom utbildningssammanhang just barn-/

elevsammansättningen på en förskola eller skola. Detta är 
något som i sin tur påverkar den så kallade peer-effekten 
(vilken betydelse eleverna har för varandras lärande, moti-
vation och prestationer), skolkulturen och den individuella 
motivationen enligt flera forskningsstudier. 

Genom att arbeta fram medvetna strategier för att i 
samband med nybyggnation av förskola eller skola, även 
parallellt planera för vilka bostäder som ska omge den 
samt planera för samutnyttjande av lokaler och utemiljö 
så kan kommunen påverka strukturella villkor i samhället. 
Översiktsplanens nuvarande förslag kopplat till utbildnings-
verksamheterna blir i detta avseende för begränsat av 
nuvarande villkor. Det handlar med andra ord inte enbart 
om att bygga till befintliga eller om att bygga nya förskole- 
eller skolbyggnader, utan om att bygga förskola och skola 
och att i sammanhanget bygga strukturella förutsättningar 
för ett hållbart samhälle. 

Förslaget till översiktsplan anger vidare endast ett antal 
bostäder som behövs för att uppnå befolkningsmålet. För 
att kunna motverka bostadssegregationen och därmed 
skolsegregationen måste kommunen ha en strategi för 
vilken typ av bostäder som ska byggas var. För vem byggs 
bostäderna? Vilka flyttkedjor ger byggnationen upphov 
till? En sådan strategi borde, vid sidan av en analys kring 
generationsväxlingar i befintliga områden, också kunna 
bidra till bättre träffsäkerhet i befolkningsprognoserna och 
därmed en mer tillförlitlig planering för nya förskolor och 
skolor. 

Alstad 
Enligt förslaget till översiktsplan är det viktigt att Alstad 
utvecklas med nya invånare för att servicen i form av för-
skola och grundskola ska kunna bibehållas. 
Alstad skola är en en-parallellig f-6 skola. Trots att skolan 
har ett stort upptagningsområde är klasserna på skolan 
endast halvfulla. Även om Alstad skola hade fyllt sina klas-
ser så hade skolan varit dyrare att driva än andra större 
kulturell mångfald, vilket begränsar kulturell mångfald, vil-
ket begränsar elevernas möjligheter att möta och behandla 
olika förutsättningar/perspektiv som ett led i att utvecklas 
till demokratiska medborgare. En mindre skola har dessut-
om ofta en rektor som ansvarar för mer än en enhet, vilket 
får konsekvenser för det nära ledarskapet och begränsar  
möjligheterna till strategisk ledning av verksamheten. 
Alstad skolas otidsenliga lokaler begränsar också möjlig-
heterna att bedriva undervisningen utifrån varje enskild 
elevs behov och förutsättningar. Eleverna bussas till andra 
skolenheter för viss undervisning vilket innebär långa 
skoldagar när skolan måste följa lagstadgad timplan. 
Fortsatt verksamhet på Alstad skola kräver investeringar 
i skollokalerna som är svåra att motivera med ett så litet 
elevunderlag. 
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Med tanke på hur stor andel av eleverna som väljer en 
skola i ett annat upptagningsområde eller i en annan 
kommun (företrädesvis i Vellinge, Malmö eller Lund), är 
det inte rimligt att utgå från att 30-50 nya bostäder kommer 
att kunna bidra mer än marginellt till att fylla klasserna 
på Alstad skola. Den föreslagna nya boendeorten Syd-
östra Grevie ligger visserligen också inom Alstad skolas 
upptagningsområde, men den är också placerad precis 
på gränsen till Vellinge kommun. Familjer som bosätter 
sig här kommer sannolikt i stor utsträckning välja en skola 
utanför Trelleborgs kommun. 

Anderslöv och Skegrie 
Anderslöv och Skegrie är de orter som ska växa mest 
enligt förslaget till översiktsplan. Utifrån detta menar 
bildningsnämnden att ytterligare mark för skoländamål bör 
ritas in i översiktsplanen för framtida behov.
 
Det finns också fortfarande en osäkerhet kring om den 
nya förskola som behöver byggas i Anderslöv kommer 
att genomföras inom ramen för det ”Familjens hus” som 
planeras. Om detta inte blir lösningen på förskolebehovet 
i Anderslöv så finns det ett akut behov att på kort sikt hitta 
en annan plats för byggnation av en ny förskola.

Barns och elevers delaktighet 
Enligt en rutin för att kontrollera om barn och elever har 
fått möjlighet att vara delaktiga i arbetet med ärenden som 
behandlas i bildningsnämnden ska två frågor besvaras 
med egen rubrik i samtliga tjänsteskrivelser till nämnden. 
Har berörda barn och elever tillfrågats och vilka är deras 
synpunkter? 

Rutiner för att identifiera, och involvera barn och elever i 
arbetet med, detaljplaner som är av intresse för barn och 
unga finns inom ramen för barns och ungas delaktighet i 
samhällsplaneringen. 
Av samrådsförslaget framgår det att extra fokus läggs på 
barn och unga genom att tre workshops genomförs på 
fritidsgårdar i några av orterna under samrådsperioden. 
På vilka andra sätt har barns och elevers perspektiv påver-
kat underlaget? 

Bildningsförvaltningens synpunkter handlar om kommu-
nens förmåga att tillgodose behovet av skol- och för-
skoleplatser. Det är bildningsförvaltningens bedömning 
att barn- och elevperspektivet är tydligt i förvaltningens 
lokalförsörjningsarbete.elevernas möjligheter att möta och 
behandla olika förutsättningar/perspektiv som ett led i att 
utvecklas till demokratiska medborgare. En mindre skola 
har dessutom ofta en rektor som ansvarar för mer än en 
enhet, vilket får konsekvenser för det nära ledarskapet och 
begränsar möjligheterna till strategisk ledning av verksam-
heten. 

Alstad skolas otidsenliga lokaler begränsar också möjlig-
heterna att bedriva undervisningen utifrån varje enskild 
elevs behov och förutsättningar. Eleverna bussas till andra 
skolenheter för viss undervisning vilket innebär långa skol-
dagar när skolan måste följa lagstadgad timplan. Fortsatt 
verksamhet på Alstad skola kräver investeringar i skolloka-
lerna som är svåra att motivera med ett så litet 
elevunderlag. 

Med tanke på hur stor andel av eleverna som väljer en 
skola i ett annat  upptagningsområde eller i en annan 
kommun (företrädesvis i Vellinge, Malmö eller Lund), är 
det inte rimligt att utgå från att 30-50 nya bostäder kommer 
att kunna bidra mer än marginellt till att fylla klasserna 
på Alstad skola. Den föreslagna nya boendeorten Syd-
östra Grevie ligger visserligen också inom Alstad skolas 
upptagningsområde, men den är också placerad precis 
på gränsen till Vellinge kommun. Familjer som bosätter 
sig här kommer sannolikt i stor utsträckning välja en skola 
utanför Trelleborgs kommun. 

Beslut
Översiktsplanen bör kompletteras med ett övergripande 
stycke om utbildning som en av de övergripande utgångs-
punkterna för kommunens fysiska planering, att föreslå en 
större utbyggnad av bostäder i Alstad för att skapa större 
underlag för skola och annan service, samt att det bör av-
sättas ytterligare ytor i Anderslöv och Skegrie för framtida 
förskole  och/eller skoletableringar.

Svar: Till utställningsskedet ska en text om skolan läggas 
till i handlingen.

Parallellt med framtagandet av översiktsplanen tas ett 
bostadsförsörjningsprogram fram. I det arbetet har en 
utredning tagits fram som visar på efterfrågan av bostäder 
i respektive livskraftig ort. I Alstad har priset för bostäder 
ökat även om prisbilden fortfarande är låg. Översikts-
planen pekar ut en större utbyggnad än vad framtagen 
utredning tror att efterfråga i orten är. Fler bostäder än vad 
översiktsplanen föreslår på en tioårsperiod bedöms därför 
inte som troligt. 

Ytor för skolor kommer att läggas till i Anderslöv och i Ske-
grie i utställningshandlingen.

Socialnämnden 
Om befolkningen ökar i det område som översiktsplan för 
orter och landsbygd 2028 omfattar kan det också bli ett 
ökat behov av de verksamheter som socialnämnden be-
driver. I förslaget till översiktsplan för orter och landsbygd 
2028 finns utvecklingsförslag för livskraftiga orter. Utveck-
lingsförslag finns bl.a. för skola och fritid. På motsvarande 
sätt bör översiktsplanen kompletteras med utvecklingsför-

slag för de verksamheter som socialnämnden bedriver. 
Bamchecklista bifogas. 

Svar: Synpunkterna noteras. 

I översiktsplanen pekas områden ut för ny bebyggelse. I 
dessa områden kan flera olika former av bostäder och be-
byggelse rymma. Översiktsplanen har inte en sådan hög 
detaljeringsgrad. Denna typ av frågor passar bra in i det 
pågående arbete med Bostadsförsörjningsprogram. 

 
Servicenämnden 
Serviceförvaltningen har med intresse tagit del av framta-
gen samrådshandling. 

Översiktsplan är ett av de viktigaste strategiska dokumen-
ten för fysisk planering och tänkt markanvändning. Den 
visar även på hur kommunen vill förverkliga visioner och 
mål genom utveckling av olika markområden. Samråds-
handlingen ses som föredömligt tydligt författad och ger 
en god inblick i bakomliggande tankegångar och metodik. 
Servicenämnden ansvarar för lokalförsörjning till de kom-
munala verksamheterna. I denna roll är nämnden i högsta 
grad påverkad av en välfungerande process kring planar-
bete, exploatering, utveckling m.rn. och ser en väl genom-
arbetad och  förankrad översiktsplan som ett måste för ett 
långsiktigt lokalförsörjningsarbete. Serviceförvaltningen 
har i övrigt inget att erinra eller tillägga som yttrande avse-
ende föreliggande samrådshandling. 

Svar: Synpunkterna noters med glädje!
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I detta kapitel beskrivs kortfattat de ändringar som skett  i 
översiktsplanen efter samrådet. Ändringarna har delats 
upp utifrån översiktsplanens olika målbilder och kapitel.

Övergripande målbilder

Strategi för Trelleborgs utveckling
I bilden som visar på strategi för Trelleborgs utveckling har 
Sydöstra Grevie, som ligger vid kommungränsen till Vel-
linge, blivit en tydligare del av orten Östra Grevie genom 
att den uppgraderas från en boendeort till en serviceort. 
Trelleborgs kommun ser på sikt att Sydöstra Grevie blir en 
del av orten Östra Grevie och därmed kan nyttja delar av 
den service som finns där.

Strategi för bostadsbehovet
I det övergripande avsnittet om bostadsutveckling har 
text och diagram utvecklats utifrån bostadsförsörjnings-
programmet som är ute på samråd. Antalet bostäder som 
bedöms behövas på 10 års sikt är 675 stycken, vilket är en 
minskning sen samrådet då 1000 bostäder föreslogs.

Samverkande omland
Infrastruktur
Arbete med att ta fram en kommunövergripande trafik-
strategi pågår. Då tidplanen för detta arbete har förskjutits 
är det inte längre möjligt att ta in målen för den framtida 
trafikutvecklingen i översiktsplanen, vilket var förhoppning-
en. Mål gällande trafiken hänvisas därför till det pågående 
arbetet med trafikstrategin.

Cykelutveckling
Cykelutvecklingskartan har uppdaterats med ett utred-

ningsområde söder om Klagstorp. Klagstorp var den enda 
av de livskraftiga orterna som inte har något förslag gällan-
de cykelkopplingar utanför de centrala delarna av orten.

Kollektivtrafik
I avsnittet om kollektivtrafik har förslag om förbättringar 
lagts till. Förslagen handlar om förbättringar av turtätheten 
på linje 146 mot Malmö, kollektivtrafik mot Malmö airport 
samt att förslaget om en linje mot Skurup ska kunna utgå 
från Beddingestrand/kusten.

Handel
Förslaget om handelsutbyggnad i närheten av Alstad, vid 
Klörupskorset, stryks ur handlingen. 

Livskraftiga orter
Övergripande resonemang gällande de livskraftiga 
orterna 

Fördelningen mellan bostadsutvecklingen mellan orterna 
har studerats närmre och resonemangen har utvecklats.

ÄNDRINGAR EFTER SAMRÅDET 

Anderslöv
Endast mindre ändringar har skett sedan samrådet. I 
Anderslöv har:

• Rekreationsstråk har lagts till.
• Område för skola har lagts till. Ytan som lagts till finns 

redan utpekat som skolområde i befintlig detaljplan.
• Utbyggnadsområdena storlek har studerats och det 

norra utbyggnadsområden har minskats ned något.

Skegrie
• Föreslaget utbyggnadsområde för handel och bostä-

der vid busshållplatsen kommer att tas bort.
• Förslag till rekreationsstråk har lagts till söder om 

orten.
• Område för skola har lagts till. Här finnas det plats för 

en förskola med ca 8 avdelningar.
• I östra delarna har ett befintligt idrottsområde lagts till 

som utvecklingsområde för bostäder då den befintliga 
idrottsplatsen föreslås flyttas närmre skolan.

Smygehamn
• Förslag till rekreationsstråk har lagts till.
• Föreslaget utbyggnadsområde har minskats ner.
• Information om Smygehuk och stadsparken har lagts 

till i texten.

Beddingestrand
• Förslag till rekreationsstråk har lagts till.
• Ett utbyggnadsområde vid den gamla busshållplatsen 

i Skateholm har lagts till.

Alstad
• Förslag till rekreationsstråk har lagts till.
• I befintlig detaljplan för skola finns möjlighet att bygga 

ut skolan mer, detta område har lagts till i översikts-
planen. I samrådet var denna del utritat som ett områ-
de för bebyggelseutveckling.

• Norr om landsvägen ligger ett äldre industriområde. 
Detta område föreslås som förtätningsområde.

• I samrådet föreslogs att kommunen skulle ta över hu-
vudmannaskapet i orten. Detta tas bort då kommunen 
enbart vill satsa på kommunalt huvudmannaskap för 
landsvägen i Anderslöv.

Klagstorp
• Förslag till rekreationsstråk har lagts till.
• Föreslaget utbyggnadsområde i samrådsförslaget var 

väl tilltaget, detta har därför minskats ner till ungefär 
hälften.

Simremarken
• I Simremarken föreslås att inga nya detaljplaner tas 

fram då det är problem med större delen av orten 
ligger lågt.

Västra Tommarp
• I Västra Tommarp läggs ett mindre bebyggelseområde 

till i de västra delen av orten. 

Sydöstra Grevie
• I Sydöstra Grevie har ytan för ny bebyggelse minskats 

ner något. En buffert till närliggande gård söderut har 
även skapats.

Stadsnära landsbygd
Riktlinjer för tillkommande bebyggelse på den stads-
nära landsbygden
I utställningshandlingen har riktlinjerna för tillkommande 
bebyggelse på landsbygden tydliggjorts både med karta 
och text. 

Trelleborgs kommun anser att ny bebyggelse på landsbyg-
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den ska prioriteras till befintliga byar. I utställningshandlingen 
finns nu en karta som visar på byarna i kommunen.

Utanför byarna får ny bebyggelse endast tillkomma i undan-
tagsfall. Då ska ny bebyggelse prioriteras i kollektivtrafiknära 
lägen i anslutning till sammanhållen bebyggelsen. Det finns 
även en karta som visar på kollektivtrafiknära lägen och 
sammanhållen bebyggelse i kommunen.

Längs med kusten är Trelleborgs kommun mycket restriktiv 
med ny bebyggelse utanför byarna och orterna. Det är av 
stor vikt att bevara släpp och siktlinjer längs med kusten. Det 
är även av stor vikt att bevara de fiskelägen som finns och 
att ny bebyggelse här endast sker i undantagsfall och med 
stor varsamhet.

Klimat
Kapitel om klimat har lagts till, här beskrivs frågor som havs-
ytehöjning och erosion. Här samlas också information kring 
lågpunkter och båtnadsområden i respektive ort. 

Grönstruktur
Karta och information gällande grönstruktur har lagts till. 
I detta avsnitt finns även information om riksintresse för 
friluftsliv och vattenskyddsområden. 

Förslag gällande rekreation har även lagts till i de olika orter-
na. Arbetet med kommunens grönplan pågår och ska vara 
färdigställt under 2018. I grönplanen kommer dessa frågor 
att fördjupas.  

Övrigt
Hav
Ett kapitel om havet har lagts till. Markanvändningskartan 
har även kompletterats med bestämmelser för havet.

Konsekvensbeskrivning
Konsekvensbeskrivningen har uppdateras efter de ändringar 
som gjort i handlingen samt efter de synpunkter som inkom-
mit gällande den.
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